













































































































































































































































































































































دوشنبه 24 دی  1403-13 ژانویه 2025 -12 رجب  1446 - شماره  27369

خبر

روسیه: تحریم های جدید آمریکا بی پاسخ نخواهد 
ماند 

وزارت امور خارجه روسیه اعلام کرد که اقدام دولت آمریکا در اعمال 
تحریم های جدید ضدروسی بدون پاسخ نخواهد ماند و قطعاً در تنظیم 
استراتژی خارجی اقتصادی این کشور لحاظ خواهد شد.در بیانیه ای 
که  توسط دفتر اطلاعات و مطبوعات وزارت خارجه روسیه منتشر 
شد، آمده است: »مسلماً اقدامات خصمانه واشنگتن بدون پاسخ باقی 
نخواهد ماند و در تدوین استراتژی اقتصادی خارجی ما مورد توجه 
قرار خواهد گرفت.«در این بیانیه یادآوری شده که هدف تحریم های 
اعمال شده توسط جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا، مختل کردن تمامی 
روابط اقتصادی با روسیه است که در نهایت به ضرر متحدان اروپایی 
آمریکا، شهروندان این کشور و آینده رئیس جمهور آینده آمریکا، دونالد 

ترامپ، تمام می شود. 
تصویب طرح عقب نشینی ارتش رژیم صهیونیستی از 

غزه 
روزنامه هاآرتص از تصویب طرح عقب نشینی ارتش رژیم صهیونیستی 
از بخش های وسیعی از نوار غزه خبر داد.  رسانه های اسرائیلی اعلام 
کردند با توجه به پیشرفت حاصل شده در مذاکره برای تبادل اسرا، 
ارتش اشغالگر صهیونیستی اخیرا چندین طرح برای عقب نشینی سریع 
نیروهایش از بخش های وسیعی از نوار غزه تصویب کرده است.روزنامه 
»هاآرتص« در گزارشی اعلام کرد که این طرح ها به ارتش اسرائیل امکان 
می دهد هر توافقی را که در سطح سیاسی به دست آید، به سرعت اجرا 
کند از جمله توافقی که مستلزم خرج فوری نیروهای ارتش از غزه باشد.

نامزد اپوزیسیون لبنان برای نخست وزیری معرفی 
شد 

برای سمت نخست وزیری را  نظر خود  نامزد مورد  لبنان  اپوزیسیون 
معرفی کردند. نمایندگان اپوزیسیون در بیانیه ای اعلام کردند که روز 
گذشته -شنبه- همسو با مرحله جدید در لبنان که توسط »جوزف عون«، 
رئیس جمهور این کشور در سخنرانی مراسم تحلیف به عنوان مرحله 
نجات کشور توصیف شد، برای حمایت از دولت و رویکرد و سبک 
جدیدی در مدیریت آن نشست برگزار کردند. در این بیانیه تاکید شده 
است: »نمایندگان نیروهای اپوزیسیون با اتکا به این تصمیم که مسیر 
جدید به دور از سهم خواهی و فساد طی شود،  پس از گفت و گوی عمیق 
درباره لزوم بازگشایی صفحه جدیدی در پرونده نخست وزیری، تصمیم 
گرفتند از معرفی فؤاد مخزومی، نماینده مجلس برای سمت نخست 

وزیری حمایت کنند«.
 بلومبرگ: بازگشت ترامپ، برگ برنده شولتس است

رسانه آمریکایی گزارش داد، بازگشت رئیس جمهور منتخب آمریکا به 
کاخ سفید احتمالا پیروزی صدراعظم آلمان را در انتخابات پارلمانی 
تقویت کند و مانع پیروزی رقیب او از حزب دیگر خواهد شد. رسانه 
خبری »بلومبرگ« در گزارشی با اشاره به این ۲ رویداد سیاسی و ارتباط 
دموکرات  حزب  رهبر  مرتس«  »فریدریش  مشاوران  می نویسد:  آنها 
مسیحی آلمان و نامزد صدراعظمی این کشور از حزب مذکور با نگرانی 
منتظر مراسم تحلیف ترامپ هستند و معتقدند که یک این رویداد نقطه 
عطفی است که می تواند چشم انداز انتخابات را تغییر دهد و به شولتس 

وجهه مدافع دموکراسی ببخشد.«
و  پوتین  میزبانی دیدار  منبع آگاه: سوئیس آماده 

ترامپ است 
یک منبع در وزارت خارجه سوئیس گزارش داد که این کشور آماده است 
در صورت درخواست رئیس جمهور منتخب آمریکا و همتای روس وی 
میزبان نشستی بین آنها برای حل بحران اوکراین باشد.این روزنامه به نقل 
از این منبع نوشت: »ما پس از نشست سران در بورگنستاک، کشورهای 
اوکراین، روسیه و ایالات متحده را به طور مرتب از آمادگی  خود برای 
حمایت از هرگونه تلاش دیپلماتیک برای دستیابی به صلح مطلع کردیم«.

این روزنامه در عین حال نوشت که مقام های سوئیس در این زمینه ابتکار 
عمل را بر عهده نخواهند گرفت.ترامپ دهم ژانویه آمادگی خود را برای 

دیدار با »ولادیمیر پوتین«، رئیس جمهور روسیه اعلام کرد.
رهبر کره جنوبی در اولین جلسه دادگاه استیضاح 

شرکت نمی کند 
رئیس جمهور استیضاح شده کره جنوبی، به دلیل نگران یهای امنیتی در 
جلسه دادگاه استیضاح شرکت نمی کند. خبرگزاری یونهاپ به نقل از 
وکلای »یون سوک یئول« رئیس جمهور استیضاح شده کره جنوبی، از 
تصمیم به وی برای عدم شرکت در اولین جلسه دادگاه استیضاح خبر 
داد.این تصمیم به دلیل نگرانی های امنیتی درباره یون اتخاذ شده است.

اداره تحقیق درباره فساد مقامات بلندپایه، برنامه دارد تا تلاش جدیدی 
برای دستگیری یون به دلایل مرتبط با  تلاش ناکام او در اعلام حکومت 

نظامی در ابتدای دسامبر انجام دهد.
ریاست جمهوری  انتخابات  در  اردوغان  نامزدی  احتمال 

 ۲۰۲۸
رئیس جمهوری ترکیه از احتمال نامزدی مجدد خود برای دوره بعدی 
انتخابات ریاست جمهوری این کشور در سال ۲۰۲۸ خبر داد. »رجب 
طیب اردوغان« رئیس جمهوری ترکیه از احتمال نامزدی مجدد خود برای 
دوره بعدی انتخابات ریاست جمهوری این کشور در سال ۲۰۲۸ خبر 
داد.این نخستین بار است که چنین موضعی توسط رئیس جمهوری ترکیه 
اتخاذ می شود. اردوغان در کنگره شاخه های استانی حزب عدالت و 
توسعه در شهر »شانلی اورفه« در جنوب شرقی ترکیه سخنرانی کرده و 
در جریان این سخنرانی با »ابراهیم تاتلیسس« خواننده مشهور ترکیه ای 

گفت وگو کرد.
زلنسکی: اوکراین ۲ سرباز کره شمالی را در روسیه 

اسیر کرده است 
رئیس جمهوری اوکراین گفت که نیروهای فعال در منطقه کورسک 
زلنسکی«  »ولودیمیر  کرده اند.  اسیر  را  شمالی  کره  سرباز  دو  روسیه 
رئیس جمهوری اوکراین گفت که نیروهای فعال در منطقه کورسک 
بیانیه ای  در  کرده اند.زلنسکی  اسیر  را  شمالی  کره  سرباز  دو  روسیه 
در شبکه »ایکس« که شامل چندین تصویر از سربازان مجروح بود، 
اعلام کرد: »این دو سرباز، به رغم جراحت، زنده مانده  و به کی یف 
منتقل شده اند تا با بازپرس های سازمان امنیت اوکراین صحبت کنند«.

این نخستین بار است که مقام های اوکراین تصاویر سربازان اسیرشده 
کره شمالی را منتشر می کنند.

طالبان: منطق فشار محکوم به شکست است، اهل 
تعامل هستیم 

معاون وزارت اقتصاد طالبان با تأکید بر عدم تسلیم در برابر فشارهای 
سیاسی و اقتصادی اعلام کرد که حکومت افغانستان بر اساس منافع 
ملی خود اهل تعامل با جامعه بین المللی است. »عبداللطیف نظری« 
در اظهاراتی تازه به موضع این حکومت در قبال تعاملات بین المللی 
اشاره کرد و گفت: »ما منطق فشار را محکوم می کنیم و معتقدیم که این 
نوع فشارها محکوم به شکست هستند«.وی به دویچه وله گفت امارت 
اسلامی به دنبال برقراری روابطی بر اساس منافع ملی است و در این 
راستا، اهل تعامل و گفت وگو با کشورهای دیگر می باشد.نظری همچنین 
تأکید کرد که مفهوم حکومت فراگیر، یک موضوع داخلی و ملی است 

و نباید به فشارهای خارجی وابسته باشد.
تلاش انگلیس برای بهبود روابط سیاسی و اقتصادی 

با چین 
وزیر دارایی بریتانیا با معاون نخست وزیر چین، دیدار کرد و تأکید کرد 
که ایجاد روابط »عمل گرایانه و قابل پیش بینی« با پکن به تقویت رشد 
اقتصادی و تجارت متقابل کمک خواهد کرد. در شرایطی که اقتصاد 
بریتانیا تحت فشار ناشی از افزایش شدید نرخ بهره قرار دارد، ریچل 
ریوز، وزیر دارایی بریتانیا در تلاش است مذاکرات اقتصادی و مالی 
سطح بالای چین و انگلیس که از سال ۲۰19 متوقف شده بود را از 
سر بگیرد.ریوز در سفر دو روزه خود به چین، در پکن با هه لیفنگ، 
معاون نخست وزیر چین دیدار کرده و در ادامه به شانگهای می رود تا با 

نمایندگان شرکت های بریتانیایی فعال در چین گفتگو کند. 

روستاهای  و  شهرها  در  بلاصاحب  سگ  هزاران  حضور 
مسئولان  و  شهروندان  برای  دغدغه ای جدی  به  مازندران 

تبدیل شده است. 
خیابان های  و  باریک  کوچه های  در  تسنیم،  گزارش  به 
بلاصاحب  سگ های  حضور  مازندران،  شهرهای  پرتردد 
معضلی  به  بلکه  نیست؛  عادی  تصویر  یک  تنها  دیگر 
اجتماعی، بهداشتی و حتی روانی برای ساکنان این منطقه 
محیط های  و  بکر  طبیعت  با  مازندران  است؛  شده  تبدیل 
بسیاری  برای  مناسبی  زیستگاه  متنوع،  شهری  و  روستایی 
از حیوانات است، اما طی سال های اخیر، تعداد سگ های 

بلاصاحب در این استان به شدت افزایش یافته است.
تا  گرفته  کم جمعیت  محله های  در  حاشیه نشینی  از   
به بخشی  پرسه زدن در قلب شهرهای بزرگ، این سگ ها 
از زندگی روزمره مردم بدل شده اند، اما نه با نقش مثبت؛ 
ترس از گازگرفتگی، خطر بیماری هایی چون هاری و حتی 
حس ناامنی در خیابان ها، شهروندان را دچار نگرانی های 

عمیق کرده است.
 روایت های تلخ از کودکانی که هنگام بازی در کوچه ها 
در  که  رانندگانی  گرفته اند،  قرار  سگ ها  حمله  هدف 

شده اند،  روبه رو  حیوانات  این  از  گروهی  با  تاریک  جاده های 
گلایه  کسبشان  محل  جلوی  تجمع سگ ها  از  که  مغازه دارانی  و 
می تواند  آن  به  بی توجهی  که  است  بحرانی  نشان دهنده  دارند، 

پیامدهای جبران ناپذیری به دنبال داشته باشد.
این در حالی است که مطالبه گری عمومی از دستگاه های مسئول 
برای ساماندهی این معضل، هر روز بیشتر می شود؛  شهرداری ها، 
از  بخشی  یک  هر  زیست،  محیط  حفاظت  سازمان  و  دامپزشکی 
مسئولیت را بر دوش دارند، اما شکاف های مدیریتی و نبود عزمی 
این  ساماندهی  که  است  شده  موجب  مؤثر،  اقدام  برای  جدی 

معضل، همچنان در حد حرف باقی بماند.
با افزایش تعداد سگ های بلاصاحب، دغدغه های مردم نیز افزایش 
امنیت  برای  جدی  تهدیدی  را  سگ ها  این  برخی  است.  یافته 
عمومی می دانند و خواهان جمع آوری و انتقال آن ها به پناهگاه های 
اشاره  حیوانات  حقوق  به  دیگر،  برخی  درحالی که  هستند،  امن 
می کنند و از مسئولان می خواهند تا راه حلی اخلاقی و انسانی برای 

مدیریت این وضعیت پیدا کنند.
این گزارش، به بررسی این معضل از نگاه شهروندان، مسئولان و 
کارشناسان می پردازد؛ از مادرانی که از ترس سلامت فرزندانشان 
چالش های  با  شب  هر  که  رانندگانی  تا  شده اند،  استرس  دچار 
جدیدی در جاده های استان مواجه می شوند، و مسئولانی که هر 
یک از زاویه ای خاص به این بحران نگاه می کنند. قصه ای که شاید 
متفاوت  پایانی  شود،  مدیریت  بهتر  برنامه ریزی  و  با جدیت  اگر 

برای همه، از مردم تا سگ های بی پناه، رقم بزند.
نگرانیهایمردمازافزایشسگهایبلاصاحب

در خیابان های شهرهای مازندران، صدای اعتراض و نگرانی مردم 
به وضوح شنیده می شود. این نگرانی ها بیشتر درباره افزایش تعداد 
با  گفت وگو  است.  آن  از  ناشی  خطرات  و  بلاصاحب  سگ های 
تعدادی از شهروندان نشان می دهد که مسئله به یک دغدغه جدی 

اجتماعی تبدیل شده است.
مریم، مادر سه فرزند، از محله ای در ساری است که روزانه شاهد 
حضور سگ های بلاصاحب در خیابان های اطراف خانه اش است. 
می برم،  مدرسه  به  را  بچه هایم  که  صبح  روز  »هر  می گوید:  او 
کوچکم  پسر  به  این سگ ها  از  یکی  بار  یک  باشم.  مراقب  باید 
پارس کرد و او از ترس روی زمین افتاد. از آن روز، استرس هر 
از خانه،  بیرون  به  زباله  بردن  برای  است. حتی  من  همراه  لحظه 
خودم هم می ترسم. این سگ ها خطرناک نیستند تا وقتی گرسنه 
یا ترسیده نباشند، اما اگر به یکی از بچه ها حمله کنند، چه کسی 

پاسخگوست؟«
مریم از مسئولان تقاضا دارد به این مسئله رسیدگی کنند. او اضافه 
هم  سگ ها  این  می دانم  و  مخالفم  حیوان آزاری  با  »من  می کند: 
حق  شهروند،  به عنوان  ما  اما  هستند.  انسان ها  بی توجهی  قربانی 

داریم در محله خودمان احساس امنیت کنیم.«
رضا، که در حاشیه یکی از خیابان های پررفت وآمد ساری مغازه 
برای  بلاصاحب  سگ های  که  مشکلاتی  از  دارد،  لوازم خانگی 
کسب وکارش ایجاد کرده اند، گلایه دارد و می گوید: »چند وقت 
پیش یکی از مشتریانم آمد و گفت که سگ ها دم در مغازه شما 
جمع شده اند و نمی توانم نزدیک شوم. بارها پیش آمده که سگ ها 
زباله ها را در خیابان پخش می کنند و مشتری ها با دیدن این صحنه، 
نمی کنم،  اذیت  را  تغییر می دهند. من خودم سگ ها  را  مسیرشان 
حتی به آن ها آب و غذا می دهم، اما وضعیت باید ساماندهی شود. 

الان همه چیز بی نظم است.«
او اضافه می کند: »مسئولان نباید فقط وعده بدهند. باید جایگاهی 
امن برای این حیوانات بسازند و اجازه ندهند این وضعیت ادامه 

پیدا کند؛ امنیت مردم و حیوانات، هر دو باید حفظ شود.«
که  ناخوشایندی  تجربه های  از  ساری،  در  تاکسی  راننده  محمد، 
هنگام شب داشته، می گوید: »یک شب دیر وقت، داشتم مسافری 
را به محله ای در اطراف شهر می بردم. نزدیک محل، یک گروه از 
سگ ها وسط جاده ایستاده بودند. بوق زدم، اما کنار نرفتند. یکی 
از سگ ها حتی به سمت ماشین حمله کرد و به سپر جلوی ماشین 

گاز زد. این صحنه ها برای ما راننده ها عادی شده، اما هر بار که 
اتفاق می افتد، ترس و نگرانی هم با آن هست.«

محمد درباره نگرانی هایش ادامه می دهد: »این سگ ها اگر تصادف 
راننده ها.  برای  هم  و  است  خطرناک  خودشان  برای  هم  کنند، 
سگ،  با  برخورد  خاطر  به  که  گفت  همکارانم  از  یکی  بار  یک 
ماشینش چپ کرد. چرا باید این قدر بی برنامه باشیم؟ اگر محلی 
برای نگهداری سگ ها باشد، هم مردم راحت تر هستند و هم خود 

حیوانات.«
هر سه نفر بر این باورند که برای حل این معضل، نیاز به اقدام 
فوری و کارآمد وجود دارد. آنها می گویند که امنیت و آسایش 

زندگی در شهرها به ساماندهی این وضعیت وابسته است.
مرگومیروگازگرفتگیسگهادرآمارهاینگرانکننده

از  نگرانی  ابراز  با  مازندران،  قانونی  پزشکی  مدیرکل  عباسی، 
 4۰ گذشته،  »سال  گفت:  استان  در  سگ گزیدگی  موارد  افزایش 
درصد از مرگ ومیرهای ناشی از سگ گزیدگی در کشور مربوط 
به مازندران بوده است. این آمار به تنهایی نشان می دهد که با یک 

بحران جدی روبه رو هستیم.«
وی افزود: »از ابتدای امسال تاکنون، 19 هزار مورد گازگرفتگی 
گزارش شده است که از این تعداد، 116 نفر به پزشکی قانونی 
باقی مرد  و  نفر زن  میان مراجعه کنندگان، 34  از  مراجعه کردند. 
بودند، همچنین 1۲ نفر از آن ها زیر 1۰ سال و 16 نفر بالای 6۰ 

سال سن داشتند.«
عباسی تأکید کرد: »آمار واقعی سگ گزیدگی احتمالًا بسیار بیشتر 
از این موارد است؛ زیرا تنها کسانی که برای مسائل حقوقی به 

پزشکی قانونی مراجعه کرده اند، در این آمار ثبت شده اند.«
در  سازوکاری  تدوین  و  فوری  اقدام  خواستار  پایان  در  وی 
کارگروه های مرتبط شد و گفت: »برای کاهش این موارد، نیاز به 
هماهنگی و برنامه ریزی جدی داریم. عدم توجه به این موضوع، 
نه تنها سلامت عمومی را تهدید می کند، بلکه هزینه های سنگینی را 

نیز به نظام درمانی تحمیل خواهد کرد.«
نظارت محیط زیست بر ساماندهی سگ های بلاصاحب؛ وظایف 

و چالش ها
مازندران،  زیست  محیط  حفاظت  سابق  مدیرکل  کاویان  عطالله 
پیرامون بحران سگ های بلاصاحب تأکید کرد که سازمان محیط 
این  نگهداری  مکان های  بر  نظارت  در  کلیدی  وظیفه ای  زیست 
حیوانات دارد. او با اشاره به قوانین موجود، توضیح داد: »براساس 
مقررات، هر مکانی که برای نگهداری سگ های بلاصاحب در نظر 
شهری  سکونت گاه های  از  متر   3۰۰ حداقل  باید  می شود،  گرفته 
فاصله داشته باشد. علاوه بر این، این مکان باید از نظر معیارهای 
زیست محیطی سالم و ایمن باشد تا خطری برای انسان ها و طبیعت 

ایجاد نکند.«
اهمیت  به  مازندران  زیست  محیط  حفاظت  سابق  مدیرکل 
آگاهی بخشی به جامعه و نقش آموزش در کاهش خطرات ناشی 

از حضور سگ های بلاصاحب اشاره کرد. 
یک  بلاصاحب  سگ های  ساماندهی  نهایت،  »در  گفت:  او   
مسئولیت جمعی است. همه ما باید برای ایجاد شرایط بهتر تلاش 
کنیم و از نهادهای مسئول بخواهیم که برنامه های خود را به طور 

جدی اجرا کنند.«
وضعیت  ساماندهی  که  است  آن  نشان دهنده  کاویان  سخنان 
سگ های بلاصاحب نه تنها یک ضرورت زیست محیطی، بلکه یک 
بیشتر همه ما  به همت و توجه  امنیتی است که  نیاز اجتماعی و 

نیاز دارد.
باشهرداریهایمتخلفدرساماندهیسگهایبلاصاحب

برخوردقانونیمیکنیم
از  نگرانی  ابراز  با  مازندران  مرکز  دادستان  عالیشاه،  علی اکبر 
از  شدت  به  استان،  در  بلاصاحب  سگ های  نابه سامان  وضعیت 

عملکرد دستگاه های مسئول به ویژه شهرداری ها انتقاد کرد.
 او با اشاره به ماده 55 قانون شهرداری ها، تأکید کرد: »طبق بند 
15 ماده 55 قانون شهرداری ها، جمع آوری و ساماندهی حیوانات 
بلاصاحب وظیفه قانونی شهرداری هاست، اما متأسفانه اراده لازم 

متولی،  دستگاه های  در  معضل  این  ساماندهی  برای 
به ویژه شهرداری ها، دیده نمی شود.«

عالیشاه با لحنی قاطع اعلام کرد که در صورت تداوم 
وضعیت فعلی و عدم اقدام جدی از سوی شهرداری ها، 
دستگاه قضایی به عنوان مدعی العموم وارد عمل خواهد 

شد.
 او اظهار داشت: »اگر شهرداری ها به وظایف قانونی خود 
در این زمینه عمل نکنند، ما به عنوان مدعی العموم ناچار 
به برخورد قانونی با شهرداری های متخلف خواهیم بود. 
حفظ امنیت و سلامت شهروندان از اولویت های اصلی 

ماست و کوتاهی در این زمینه پذیرفتنی نیست.«
دادستان مرکز مازندران خطاب به مسئولان دستگاه های 
ما  »همه  داد:  روشنی  پیام  شهرداری ها،  به ویژه  متولی، 
امنیت مردم مسئولیم. وظیفه قانونی  در قبال سلامت و 
تلاش  و  هماهنگی  با  که  می کند  ایجاب  ما  انسانی  و 
کنیم.  ساماندهی  کامل  به طور  را  معضل  این  جمعی، 
نظارت  مردم،  حقوق  حامی  به عنوان  قضایی  دستگاه 
دقیقی بر این فرآیند خواهد داشت و در صورت مشاهده 
هرگونه تخلف، بدون هیچ تعارفی برخورد خواهد کرد.«

سگ های  وضعیت  که  می دهد  نشان  عالیشاه  قاطع  اظهارات 
بلاصاحب در مازندران به نقطه حساسی رسیده و دستگاه قضایی 
زمینه جزم  این  در  کوتاهی  هرگونه  با  مقابله  برای  را  عزم خود 

کرده است.
سگهایبلاصاحبواکسینهشدند

حمزه آقاپور کاظمی، رئیس دامپزشکی مازندران در گفت وگویی 
با  مرتبط  بیماری های  کنترل  برای  انجام شده  اقدامات  تشریح  به 
به  جدید،  آمارهای  ارائه  با  او  پرداخت.  بلاصاحب  سگ های 
اهمیت واکسیناسیون این حیوانات اشاره کرد و گفت: »پیش بینی 
می کردیم که امسال ۲4هزار و ۸۰۰ قلاده سگ را واکسینه کنیم، 
را  ۲۰6قلاده  و  ۲۸هزار  توانسته ایم  تاکنون  سال  ابتدای  از  اما 
واکسینه کنیم که ۲۲۰۰۰ مورد آن ها سگ بوده اند و مابقی شامل 

گاو و گوسفند هستند.«
»تمام  داد:  توضیح  واکسیناسیون  نحوه  مورد  در  کاظمی  آقاپور 
می شود.  انجام  نگهداری سگ ها  محل  در  واکسیناسیون  عملیات 
این مکان ها باید توسط شهرداری ها تأمین شود. بدون وجود این 
اجرا  قابل  استاندارد  و  اصولی  شکلی  به  واکسیناسیون  محل ها، 

نیست.«
سخنان رئیس دامپزشکی مازندران نشان دهنده تلاش های این نهاد 
در مقابله با تهدیدات بهداشتی مرتبط با سگ های بلاصاحب است؛ 
با این حال، تأمین هزینه های دارو و حمایت از مراکز نگهداری، از 
الزامات جدی برای استمرار و بهبود این اقدامات به شمار می آید.
وظیفه بلاصاحب سگهای ساماندهی و جمعآوری

شهرداریهاست
مازندران  استانداری  و شوراهای  امور شهری  مدیرکل  عسگری، 
دغدغه  اینکه  بر  تأکید  با  تسنیم  خبرنگار  با  وگو  گفت  در  نیز 
گفت:  است،  آن  از  ناشی  خطرات  و  سگ گزیدگی  مردم  اصلی 
است؟  نهادی  مسئله چه  این  مسئول  اینجاست که  اصلی  »سوال 
طبق ماده 55 قانون شهرداری ها، جمع آوری و ساماندهی سگ های 

بلاصاحب از وظایف اصلی شهرداری ها محسوب می شود.«
عسگری با ارائه آماری از وضعیت موجود، گفت: »در حال حاضر، 
17 مرکز نگهداری سگ های بلاصاحب در استان مازندران فعال 
بخش  توسط  باقی  و  شهرداری ها  توسط  مرکز   13 که  هستند 
استان  و  نیست  کافی  تعداد  این  اما  می شوند.  اداره  خصوصی 
مازندران  و غرب  مرکز  در شرق،  دیگر  مجهز  مرکز  نیازمند سه 

است.«
»در سال  افزود:  و  تشریح کرد  را  آینده  برنامه های  وی همچنین 
آینده، تمام مراکز نگهداری سگ های ولگرد باید به صورت 1۰۰ 
تا  ساماندهی  توانایی  طرح،  این  اجرای  با  شوند.  تجهیز  درصد 
شد.  خواهد  فراهم  مازندران  استان  در  بلاصاحب  سگ   4۰۰۰
از حضور سگ های  ناشی  مشکلات  کاهش  به  نه تنها  برنامه  این 
راستای کاهش  اساسی در  بلکه گامی  بلاصاحب کمک می کند، 

نگرانی های عمومی و تأمین سلامت شهروندان است.«
»همکاری  کرد:  تأکید  پایان  در  شوراها  و  شهری  امور  مدیرکل 
دستورالعمل ها  این  دقیق  اجرای  و  مرتبط  دستگاه های  همه جانبه 
از اهمیت بالایی برخوردار است. بدون تعامل و عزم جدی همه 

نهادها، حل این معضل به تأخیر خواهد افتاد.«
چالش های مدیریت شهری در جمع آوری سگ های بلاصاحب 

چالش های  از  نمادی  مازندران،  در  بلاصاحب  سگ های  معضل 
مدیریت شهری و تعامل میان دستگاه های اجرایی است. هرچند 
اقداماتی چون واکسیناسیون و ایجاد مکان های نگهداری گام هایی 
مردم،  صدای  نیستند.  کافی  اما  می روند،  شمار  به  امیدوارکننده 
هشداری است که نباید نادیده گرفته شود؛ از نگرانی بابت ایمنی 

کودکان گرفته تا تهدید سلامت عمومی.
اکنون، وقت آن رسیده که تمامی نهادهای مسئول، با عزم جدی 
و هم افزایی مؤثر، راه حل هایی پایدار برای این بحران ارائه دهند. 
این موضوع نه تنها به سلامت و ایمنی شهروندان، بلکه به تصویر 
نباید در سایه  نیز گره خورده است؛ شهری که  شهری مازندران 

بی توجهی به معضلات، زیبایی هایش کمرنگ شود.

تصمیم به ورود LPG مازاد به سبد سوخت خودروها، که به نادیده 
شود،  می  منجر  مازاد   LPG از  استفاده  برنامه های  دیگر  گرفتن 
تبعات عجیب و غریبی نیز به دنبال خواهد داشت که از جمله آن 

تبدیل ایران از صادرکننده LPG به واردکننده آن است. 
مدیرعامل  ویس کرمی،  کرامت  گذشته  روز  تسنیم،  گزارش  به 
شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی از برنامه ورود LPG به سبد 
برنامه هفتم  قانون  سوخت خودروها خبر داد و گفت: »براساس 

متنوع سازی سبد سوخت در دستور کار قرار گرفته است.«
تن   3۰۰ و  هزار   7 روزانه  تاکنون  سال  ابتدای  »از  افزود:  وی 
ال پی جی در  کشور تولید و ۲ هزار و 9۰۰ تن ال پی جی توزیع 
شده است، این مقدار توزیع داخلی LPG نسبت به دو سال قبل 5۰ 

درصد کاهش یافته است.«
ویس کرمی با بیان اینکه »هم اکنون ظرفیت بسیار خوبی در بحث 
مازاد بر نیاز داخلی در بحث گاز مایع داریم که امیدواریم بتوانیم 
در بحث متنوع سازی سبد سوخت خودرو از آن استفاده کنیم«، 
تصریح کرد: »در نظر داریم احداث جایگاه های ال پی جی را در 
داخلی  مصرف  بر  ال پی جی  مازاد  که  پالایشگاه هایی  نزدیکی 
سوخت  سبد  به  را  ال پی جی  بتوانیم  تا  کنیم  اجرایی  دارند، 

خودروها اضافه کنیم.«
به گفته وی، »استاندارد جایگاه های ال پی جی تدوین  شده است و 
تا پایان سال مکان یابی مناسب برای احداث جایگاه های ال پی جی 

انجام می شود.«
ایران  نفتی  فرآورده های  پخش  ملی  شرکت  مدیرعامل  صحبت 
که  است  توسعه  هفتم  برنامه  قانون   46 ماده  بند ب  راستای  در 
در  تنوع  ایجاد  بنزین،  ناترازی  رفع  منظور  »به  آمده:  بند  این  در 
قانون  و  غیرعامل  پدافند  تکالیف  اجرای  و  کشور  سوختی  سبد 
هوای پاک مصوب 1396/4/۲5، سازمان مکلف است با همکاری 
وزارتخانه های نفت، کشور و صنعت، معدن و تجارت، سازمان 
حفاظت محیط زیست و سازمان ملی استاندارد ایران، برنامه جامع 
تأمین و تخصیص حامل های انرژی شبکه حمل و نقل کشور را 

شامل بنزین، نفت گاز، گازمایع، برق و گازطبیعی فشرده حداکثر 
ظرف شش ماه از لازم¬الاجرا شدن این قانون تهیه نموده و به¬ 

تصویب هیأت وزیران برساند.«
اگرچه خبری از تصویب برنامه جامع تأمین و تخصیص حامل های 
انرژی شبکه حمل ونقل کشور توسط هیئت وزیران نیست، اما نکته 
جالب اینجاست که یکبار در شورای عالی انرژی، سند ۲۰ ساله 
بخش حمل ونقل کشور مصوب و ابلاغ شده و به نظر می رسد این 
با نادیده انگاشتن مصوبه شورای عالی  ماده برنامه هفتم توسعه، 

انرژی، تدوین شده است.
در متن »سند تأمین انرژی بخش حمل و نقل کشور تا افق 14۲۰ 
با تأکید بر کارآیی و بهینه سازی مصرف سوخت« که در مهرماه 
سال 99 به تصویب شورای عالی انرژی کشور رسیده، آمده است: 
»عرضه LPG صرفا برای مصارف عمدتاَ پخت و پز خانوارهایی 
این  لذا  انجام می شود،  ندارند  به شبکه گازطبیعی دسترسی  که 

سوخت در سبد آتی سوخت خودروها در کشور سهمی ندارد.«
با این حال به نظر می رسد شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی در 
راستای اجرای قانون برنامه هفتم توسعه، برنامه ورود LPG به سبد 

سوخت بخش حمل و نقل کشور را وارد فاز اجرایی کرده است.
نفتی،  فرآورده های  پخش  ملی  شرکت  مدیرعامل  گفته،  طبق 
هم اکنون تولید LPG در پالایشگاه های نفتی کشور معادل 7.3 هزار 
تن در روز است که از این مقدار ۲.9 هزار تن توزیع می شود. 
کاهش  سدف،  سامانه  در   LPG عرضه  ساماندهی  با  واقع  در 
5۰درصدی توزیع آن که ناشی از حذف انحراف سوخت یارانه ای 

و احتمالا قاچاق آن بوده، رقم خورده است.
اختصاص  صادرات  به  که  گازی  پالایشگاه های  تولیدی   LPG
یا  و  یا صادر می شود  نیز  پتروشیمی ها  در  تولیدی   LPG و  یافته 
مازاد  اما  می گیرد؛  قرار  مصرف  مورد  پتروشیمی  طرح های  در 
فعلی روزانه حدود 4 هزار تنی LPG تولیدی پالایشگاه های نفتی 
می خواهد برای ورود به سبد سوخت خودروها برنامه ریزی شود.

تصمیمات متفاوتی نیز در سازمان های دیگر برای این LPG مازاد 
در  جایگزین  سوخت  عنوان  به  مصرف  جمله  از  شده،  اتخاذ 
نیروگاه های حرارتی و تأمین خوراک واحدهای PDH برای تولید 
پروپیلن؛ اما تصمیم به ورود LPG مازاد به سبد سوخت خودروها، 
که به نادیده گرفتن دیگر برنامه های استفاده از LPG مازاد منجر می 

شود، تبعات عجیب و غریبی نیز به دنبال خواهد داشت.
از جمله این چالش ها، عدم آینده پژوهی نسبت به شرایط تقاضای 
LPG در سال های پیش رو در بخش خودرویی است؛ در صورتی 
نمی توان  افزوده شود،  به سبد سوخت خودروها   LPG که رسما 
ابتدا  در  و  داشت  نگه  مازاد  تن  هزار   4 در حد  را  تقاضا  میزان 
میلیون   4 حدود  جمعیت  یارانه ای   LPG سوخت  انحراف  شاهد 
در  استفاده  سمت  به  کشور  گاز  شبکه  به  دسترسی  فاقد  نفری 
متوقف  ایران  مایع  گاز  صادرات  سپس  بود،  خواهیم  خودروها 
شده و گاز مایع صادراتی باید به خودروها تخصیص داده شود و 
 LPG به واردکننده LPG در ادامه، بدون شک ایران از صادرکننده
مسیر، در سال های  این  با  تبدیل خواهد شد.  آینده  در سال های 
آینده، ناترازی LPG هم به ناترازی بنزین و گاز و گازوئیل افزوده 

خواهد شد.

پنجه  سگ های ولگرد بر امنیت روانی؛ دغدغه ای که بحران  شد! 

قاضی پرونده چای دبش گفت: در پرونده چای دبش متهم 
ردیف اول 3 میلیارد و 3۰۰ میلیون یورو ارز دریافت کرده 

است.
حمید پسندیده قاضی پرونده چای دبش در گفتگو با مهر در 
حاشیه برگزاری دادگاه مربوط به این پرونده که صبح امروز 
برگزار شد، گفت: پرونده های اقتصادی که تشکیل می شود در 
مورد هر ذره نقض مقررات و کوتاهی ها اعم کوتاهی مدیران 
و کارشناسان گرفته تا مدیران سطح بالا بررسی انجام می شود.

وی با اشاره به اینکه جرایم زنجیره ای در قالب فرایند شکل 
دبش  چای  پرونده  مورد  در  جرایم  این  گفت:  می گیرد، 

شناسایی شده است.
پسندیده ادامه داد: این خوب است که باید با محاسبه دقیق 
نکته  ولی  شود  برخورد  قاطعیت  با  و  شود  انجام  رسیدگی 
مهم این است که تحلیل آسیب شناسانه از این اتفاقات باید 

انجام گیرد.
قاضی پرونده چای دبش گفت: باید فکر کنیم آیا خلاءها در 
زده  آسیب  که  فرآیندهایی  آیا  نمی شود؟  تکرار  پرونده  این 

شده اصلاح می شود؟
وی اعلام کرد: در پرونده چای دبش متهم ردیف اول و مالک 
وزارت  در  سفارش  ثبت  فقره  هزار   ۲ از  بیش  دبش  گروه 
صمت انجام داده و بابت آن 3 میلیارد و 3۰۰ میلیون یورو ارز 

از بیش از 1۰ بانک دریافت کرده است.
پسندیده افزود: همچنین این فرد حدود 1.4 میلیارد یورو بابت 
واردات ماشین آلات چای و حدود 1.۸ بابت واردات چای 
 55۰ حدود  یورو  میلیون   33۰ و  میلیارد   3 از  است.  گرفته 
میلیون یورو گمرک رفع تعهد ارزی داده است و ۲ میلیارد و 

۸۰۰ میلیون یورو تعهدات ارزی انجام نشده دارد.

متهم ردیف اول پرونده چای دبش 
بیش از 3 میلیارد یورو ارز دریافت 

کرده است

کلاهبردار  دستگیری  از  گلستان  استان  آگاهی  پلیس  رییس 
میلیاردی با وعده سرمایه گذاری در بورس لندن خبر داد.

با  فارس اظهار کرد: روزهای  سرهنگ حسام در گفت وگو 
گذشته بر اساس گزارش ها و مراجعه افراد به پلیس آگاهی 
در  غیرواقعی  تبلیغات  انجام  با  فردی  شد  مشخص  استان، 

فضای مجازی اقدام به کلاهبرداری می کند.
این  داد  نشان  بررسی ها  داد:  ادامه  حسام  کارآگاه  سرهنگ 
فرد با ارائه وعده کلاهبرداری در بورس لندن، فروش حواله 
خودرو خارجی و چند برابر شدن پول افراد، مالباختگان خود 
که عموما از اقشار کم درآمد بودند را شکار و مورد تطمیع 

قرار می دهد.
وی افزود: با اقدامات اطلاعاتی و تحقیقات تخصصی گسترده 
پلیس  کلاهبرداری  و  جعل  اداره  کارآگاهان  شبانه روزی  و 
آگاهی استان، این فرد شناسایی و با هماهنگی مرجع قضایی 

در یک عملیات غافلگیرانه در شهر  گرگان دستگیر شد.
به گفته رییس پلیس آگاهی گلستان، متهم در جلسات اولیه 
با مال باختگان، بروشور و عناوین و جایگاه یک شرکت در 
شرکت  این  بود  مدعی  و  می داد  نشان  را  انگلستان  کشور 
لندن  بورس  در  شرکت  این  طریق  از  و  است  وی  برای 
سرمایه گذاری می کند.سرهنگ حسام بیان کرد: این فرد پس 
از مدتی و در زمان تحقق وعده ، نه تنها به وعده های داده شده 

عمل نمی کرد،ذبلمه وجه افراد را نیز مسترد نمی کرد.
انتسابی  بزه  منکر  ابتدا  در  متهم که  بیان کرد:  کارگاه حسام 
اعتراف  خود  جرم  به  پلیس  محکم  مستندات  برابر  در  بود، 
کرد.سرهنگ حسام با تاکید بر تداوم تحقیقات، گفت: تاکنون 
وجوه  لحظه  این  به  تا  و  شدند  شناسایی  مالباخته  نفر   1۲

کلاهبرداری شده 45۰ میلیارد تومان بوده است.

کلاهبرداری 45۰ میلیارد تومانی با 
رویای سرمایه گذاری در بورس لندن

فوت 199 نفر بر اثر مسمومیت با 
مونوکسیدکربن در 111 روز

سخنگوی سازمان اورژانس کشور گفت: در 111 روز گذشته 
جان  مونوکسیدکربن  گاز  استنشاق  اثر  بر  نفر   199 امسال، 
 14 مشابه سال گذشته  به مدت  نسبت  آمار  این  که  باختند 

درصد افزایش داشته است. 
بابک یکتاپرست گفت: از ابتدای مهرماه تا ۲1 دی ماه امسال، 
3 هزار و 695 نفر با گاز مونوکسیدکربن مسموم شدند که 
این آمار در مقایسه با سال گذشته 1۲ درصد افزایش داشته 

است.
وی افزود: از این تعداد مسموم شدگان، ۲ هزار و 793 نفر به 

مراکز درمانی منتقل و 7۰3 نفر در محل درمان شدند.
امسال  اینکه  بیان  با  کشور  اورژانس  سازمان  سخنگوی 
از  یکی  عروسی  تالار های  در  جمعی  دسته  مسمومیت 

شایع ترین مسمومیت ها است.
این مقام مسئول افزود: استان های تهران با 416 نفر، خراسان 
بیشترین  نفر  با 336  نفر و آذربایجان غربی  با 36۰  رضوی 
میزان مسمومیت با گاز مونوکسیدکربن در 111 روز گذشته 

را به خود اختصاص دادند.
یکتاپرست گفت: در این بازه زمانی بیشترین فوتی های ناشی 
با ۲9  به تهران  با گاز مونوکسیدکربن مربوط  از مسمومیت 

نفر، اصفهان با ۲5 نفر و خراسان رضوی با 17 نفر است.
از  درصد   ۸5 اورژانس،  سازمان  آمار  اساس  بر  افزود:  وی 
علت  و  می افتد  اتفاق  مسکونی  منازل  در  مسمومیت ها  این 
۸1 درصد این اتفاق، نشت گاز از بخاری ها و آبگرمکن ها 

بوده است.
 5۲ آمار،  این  براساس  گفت:  اورژانس  سازمان  سخنگوی 
درصد مسمومان را زنان، 43 درصد را مردان و 5 درصد نیز 

متعلق به کودکان کمتر از پنج سال است.

آیا ناترازی جدید در بخش انرژی در راه است؟ 
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فرماندار شهرستان رشت :
رسانه ها با تولید محتوای فاخر آب 
روی آتش رسانه ای دشمن بریزند

خاموشی های برق در گیلان 
از سر گرفته شد

استاندار در ستاد مدیریت بهینه مصرف انرژی خبر داد

صرفه جویی ۱۸ درصدی گیلانی  ها در مصرف برق بدون اعلام تعطیلی

بهینه  مدیریت  در  مردم  ازهمراهی  تقدیر  با  گیلان  استاندار 
مصرف انرژی، گفت: با همراهی خوب مردم و برنامه ریزی 
مناسب شرکت های توزیع برق و برق منطقه ای، علی رغم 
عدم تعطیلی گیلان در روز جاری، ۱۸ درصد در مصرف برق 

استان صرفه جویی شد.
هادی حق شناس در جلسه ستاد  مدیریت بهینه مصرف انرژی 
استان که در سالن شهید انصاری استانداری برگزار شد، ضمن 
قدردانی از همراهی آحاد مردم در صرفه جویی مصرف انرژی 
بیان کرد:  فعالیت صنایع،  تداوم  برای  آنان  بدلیل  بی  نقش  و 
برنامه ریزی مناسب شرکت های  با همراهی خوب مردم  و 
توزیع برق و برق منطقه ای، علی رغم عدم تعطیلی گیلان در 
روز جاری، ۱۵۹ مگاوات معادل  ۱۸ درصد در مصرف برق 

استان،  صرفه جویی شد.
وی با تاکید بر لزوم تداوم همراهی مردم و برنامه ریزی صحیح 
انرژی، تصریح  بهینه مصرف  برای مدیریت  و دقیق مسئولان 
انرژی  پایداری  راستای  در  باید  ها  جویی  صرفه  این  کرد: 
صنایع،  منازل و دیگر مصارف با  اخذ تدابیر لازم و برگزاری 

جلسات مدون و بازرسی های دقیق مداومت داشته باشد.
نماینده عالی دولت در گیلان ادامه داد: قطع یقین برنامه ریزی 
اعضای ستاد مدیریت بهینه مصرف انرژی در استان و همراهی 
مشترکین از طریق اطلاع رسانی مناسب از سوی شرکت های 

توزیع برق و گاز، نقش موثری در تداوم این روند دارد.
حق شناس به نظارت بر فعالیت های اصناف پرمصرف استان 
تاکید کرد و گفت: باید با نظارت دقیق از سوی دستگاه های 
ذیربط، نسبت به مدیریت مصرف انرژی به ویژه در اصناف پر 
استخرهایی  و  ها  ها، کافی شاپ  مصرف  همچون رستوران 
که از سیستم گرمایشی گرماتاب استفاده می کنند و همچنین 
لوسترفروشی ها که برق بیشتری استفاده می کنند،  اقدام لازم 

صورت پذیرد.
سوی  از  کاربردی  تصمیمات  اتخاذ  با  باید  کرد:  عنوان  وی 
ادارات عضو کارگروه مدیریت انرژی در عمل، زمینه صرفه 

جویی در مصرف انرژی فراهم شود.
استاندار همچنین به اعضای ستاد مدیریت بهینه مصرف انرژی 
مدیریت  کنند که  بررسی  بعدی  تا جلسه  تکلیف کرد  گیلان 
مصرف انرژی در هر بخش )ادارات، منازل، صنایع، مدارس و 

(، چه میزان در صرفه جویی اثربخش است.
اجرایی  های  دستگاه  ریزی  برنامه  ضرورت  بر  شناس  حق 
و  کرد  تاکید  تجدیدپذیر  های  انرژی  از  مندی  بهره  جهت 
افزود: بر اساس برنامه هفتم دستگاه های اجرایی مکلف هستند 
که ۲۰ درصد از انرژی مصرفی خود را از محل انرژی های 

تجدیدپذیر)مانند پنل های خورشیدی( تامین کنند.
وزیر  با  ساعته   ۲ تصویری  ارتباط  از  پس  که  جلسه  این  در 
کشور در زمینه مدیریت مصرف انرژی برگزار شد هر یک از 
اعضا ضمن  ارائه گزارشی از اقدامات دستگاه های  ذیربط، 
به ارائه پیشنهادات خود در زمینه مصرف بهینه انرژی پرداختند

 برخورد با ساخت و سازهای غیرمجاز در استان تشدید 
شود

از  جلوگیری  ضرورت  بر  تاکید  با  همچنین  گیلان  استاندار 
ساخت و سازهای غیرمجاز در استان گفت: شهرداران استان 
باید با افزایش هزینه ها برای متخلفان و تشدید برخوردها از 
ساخت و سازهای غیرمجاز در نقاط مختلف جلوگیری کنند. 

تبیین  هدف  با  که  استان  شهرداران  همایش  در  شناس  حق 
اینکه در  بیان  با  برگزار شد  ها  تکالیف شهرداری  و  وظایف 
اجرای قانون با هیچ کس تعارف نداریم، عنوان کرد: تا کی 
می توان گفت که ساخت و سازهای غیرمجاز انجام نشود و 
تخلف صورت نگیرد باید برخوردها و اعمال قانون ها تشدید 

شود.
وی با بیان اینکه در دنیا ابزارهای مختلف از جمله جرائم و 
تعرفه های سنگین خود مانع تخلف است، اضافه کرد: در کنار 
بنابراین  گیرد  نیز صورت  فرهنگ سازی  باید  اقدامات سلبی 
شهرداران باید از اختیارات خود در این زمینه استفاده کرده و 

جلوی ساخت و سازهای غیرمجاز را بگیرند.

و  اصلی  نقش  به  اشاره  با  گیلان  در  دولت  عالی  نماینده 
و  آبادانی  کرد:  بیان  شهرها  توسعه  در  شهرداری ها  محوری 
در  شهرداری هاست  مجموعه  آبادی  گرو  در  شهرها  توسعه 

غیراینصورت شهرها رونق و توسعه نمی یابند.
وی در ادامه با تاکید بر ضرورت توجه به توسعه فضای سبز 
موضوع  این  به  شهرداران  جدی  پرداختن  لزوم  و  گیلان  در 
دیگر  استان های  با  گیلان  در  سبز  فضای  توسعه  کرد:  اضافه 
و  در جنوب کشور سخت  ایجاد فضای سبز  است،  متفاوت 
هزینه آن بالاست اما در شمال کشور موضوع متفاوت بوده و 

توسعه فضای سبز هزینه زیادی ندارد.
وی با بیان اینکه فضای سبز شهر رشت باید بیش از پیش مورد 
توجه قرار گیرد به زیبایی تونل سبز ورودی شهرستان فومن 
اشاره کرد و گفت: درختکاری و ایجاد فضای سبز کار سختی 

نیست و نیاز به اعتیار میلیاردی ندارد.
در  آبادانی  اینکه  بر  تاکید  با  گیلان  در  دولت  عالی  نماینده 
شهرها و روستاها از وظایف شهرداران و دهیاران است از آنان 
خواست تا شرط صدور پایان کار ساختمانی را بر کاشت ۲ و 

سه درخت در سطح استان اعمال کنند.
منتظر  نباید  الکترونیک  شهر  ایجاد  برای  کرد:  اظهار  وی 
باید تمام ظرفیت ها  بلکه  باشیم  بخشنامه ها، قوانین و ضوابط 

در راستای الکترونیکی کردن امور بکار گرفته شود. 
وی در ادامه با اشاره به بارش هزار میلیمتری باران در گیلان 
که بیش از بیش از چهار برابر میانگین کشوری است، گفت: 
در تمام سال های گذشته از ۱۴ میلیارد متر مکعب آب استان 
تنها سه میلیارد مترمکعب استفاده شد که باید برای جلوگیری 

از هدرفت این نعمت خدادادی فکری اساسی شود.
وظایف  به  تا  خواست  استان  شهرداران  تمام  از  شناس  حق 
خود به خوبی عمل کرده و تصویب، تفریغ بودجه، عوارض و 

حسابرسی ها مالی این مجموعه را جدی بگیرند.
ساخت و ساز در حریم شهرها مجاز نیست

سرپرست هماهنگی امور عمرانی استانداری گیلان نیز در این 
نشست در سخنانی به موضوع ساخت و ساز در حریم شهرها 
پرداخت و گفت: بر اساس قانون ساخت و ساز در حوزه های 
تجاری، خدماتی، رستوان و مسکونی در حریم شهرها مجاز 
داشته  جدی  توجه  موضوع  این  به  باید  شهرداران  و  نیست 

باشند.
میرمحمد غراوی اظهار کرد: بر اساس قانون؛ حریم شهرها باید 
برای توسعه آینده کشور صیانت شود ضمن اینکه حاشیه راه 
و جاده محل توسعه اقتصادی و صنفی نیست، صنوف مزاحم 

نیز باید از محدوده شهر خارج شود.
از  خطر  رفع  به  نسبت  باید  ها  شهرداری  اینکه  بیان  با  وی 
بناهای مخروبه حساس باشند، اضافه کرد: توسعه فضای سبز 
در  باید  موضوع  این  بنابراین  هاست  شهرداری  وظایف  از 

اولویت برنامه های شهرداری ها قرار گیرد. 
اظهار  گیلان  استانداری  عمرانی  امور  هماهنگی  سرپرست 
برای ساخت  اقبال عمومی  از دلایل  بودن جرائم  پایین  کرد: 
 ۱۰۰ ماده  جرائم  باید  است  استان  در  غیرمجاز  سازهای  و 

بازدارنده باشد.
وی در ادامه با بیان اینکه شهرداری ها باید ۲۰ درصد از انرژی 
مصرفی خود اعم از آب، برق و گاز را کاهش دهند، اضافه 
کرد: نصب پنل های خورشیدی در شهرداری ها توجه شود و 

بودجه این کار نیز باید لحاظ گردد.

مدیرکل امور مالیاتی گیلان گفت:امسال در نه ماهه اول سال 
بیش از ۹ هزار میلیارد تومان مالیات وصول شد که نسبت به 

سال گذشته رشد ۵۸ درصدی داشتیم.
خبری  نشست  در  گیلان  مالیاتی  امور  مدیرکل  صیاد،  حسن 
با اصحاب رسانه گفت:موضوع مالیات در کشور ما یکی از 
کلیدی ترین مسائل روز است و برای رسیدن به موفقیت در 
زمینه درآمد پایدار در کشور، مالیات تنها موضوعی است که 

میتواند این درآمد پایدار را برای کشور تامین کند.
بروز  مسئله  کرد:  عنوان  سازی  هوشمند  با  رابطه  در  صیاد 
آن  آغاز  که  است  هوشمندسازی  مسئله  الان  مالیاتی  ادارات 
به دهه نود برمی گردد و از آن زمان سازمان امور مالیاتی عزم 
بر گذشتن از دوران سنتی به سمت الکترونیکی شدن داشت، 
این اتفاق افتاد اما به تنهایی کافی نیست و برای ایجاد عدالت 
مالیاتی باید بتوانیم شفافیت و بحث دسترسی به اطلاعات را 
ایجاد نماییم و بر این اساس هوشمندی سرلوحه کار سازمان 

مالیاتی است.
وی با بیان اینکه از ابتدای اجرای طرح های هوشمند سازی تا 
الان حدود ۵۱۰۰ مودی گیلانی اعم از حقیقی و حقوقی اقدام 
به صدور صورتحساب الکترونیک کردند، افزود:  از این تعداد 
حدود ۳۴۷۰ مودی حقوقی و ۱۶۳۰ مودی حقیقی هستند و 
باتوجه به اینکه بیشتر امور ادارات مالیاتی در حال الکترونیکی 
هرچند  داریم؛  حضوری  مراجعات  همچنان  اما  است  شدن 
علاقه و هدف ما این است که حضور عوامل انسانی به حداقل 

برسانیم تا از بروی خطاهای احتمالی انسانی پیشگیری شود.
مدیرکل امور مالیاتی استان در رابطه با فرار مالیاتی نیز اظهار 
کرد: یکی از تکالیفی که سازمان مالیاتی بر دوش خود حس 

هیچ  اینکه  بر  علم  با  است  مالیاتی  فرار  از  جلوگیری  میکند 
ها  فرار  این  هزینه  میتوان  اما  رسید  نخواهد  فرار صفر  وقت 
را به قدری بالا ببریم تا انگیزه فرار را بگیریم و از تخلفات 
مالیاتی جلوگیری کنیم. اقدامی که سازمان مالیاتی برای این 
شهروندان  که  می باشد   ۱۵۲۶ سامانه  ایجاد  است  کرده  امر 
مالیاتی  های  زمینه  در  اعتراض  و  شکایت  هرگونه  میتوانند 
امسال  کنند،  رسانی  اطلاع  طریق  این  از  را  مالیاتی  فرار  و 
توانستیم از طریق این سامانه و اطلاع رسانی مردم ۷۵۵ میلیارد 

تومان مالیات و جریمه وصول کنیم.
منبعی  مالیات  اینکه  بر  تاکید  با  گیلان  مالیاتی  امور  مدیرکل 
است که محل مصرفش کامل مشخص است و رفع این ابهام 
است،  انجام  قابل  مالیاتها  کردن  نشاندار  طرح  با  مردم  برای 
تصریح کرد: این اختیار به مودی داده میشود تا در پروژه های 
ملی و استانی نظر خودشان را اعمال کنند و انتخاب کنند که 

مالیات پرداختی در چه زمینه ای هزینه شود.

صیاد با بیان اینکه در گیلان تنها حدود ۱۳ هزار نفر یعنی ۱۰ 
درصد از کسانی که که مالیات پرداخت کردند طرح مدنظر 
خودشان را نیز انتخاب کردند، افزود: با اجرای این طرح در 
گیلان، برای ۱۵۴ پروژه تامین اعتبار شد که ۱۳۶ فقره بصورت 

۱۰۰ درصد اعتبارشان تامین شده است.
مدیرکل امور مالیاتی استان در رابطه با مالیات دریافتی استان 
در سال جاری گفت: امسال در نه ماهه اول سال بیش از ۹ 
هزار میلیارد تومان مالیات وصول شد که نسبت به سال گذشته 

رشد ۵۸ درصدی داشتیم.
وی همچنین در رابطه با عوارض جمع آوری شده نیز عنوان 
کرد: در ۹ماهه سال جاری یک هزار و ۵۴۰ میلیارد تومان برای 
شهرداری ها، فرمانداری ها و دهیاری ها عوارض جمع آوری 
شد که رشد قابل توجهی به نسبت سال گذشته داشته است و 
قابل تقدیر است که شهردار رشت تاکیدش بر این است که 
عوارض پرداختی شهروندان باید در بخش های عمرانی شهر  

مانند پل های در حال ساخت استفاده شود.
مدیرکل امور مالیاتی گیلان در انتها خاطر نشان کرد: نزدیک 
با استفاده  نیز  به ۱۴۰ هزار نفر از صاحبان مشاغل در استان 
را  سازمان  پیشنهادی  مالیات   ،۱۰۰ ماده  تبصره  تسهیلات  از 
پذیرفتند و بدون ارائه اظهارنامه و اسناد و مدارک مالیات سال 
۱۴۰۲ خود را قطعی کردند. حدود ۶۱ هزار نفر از صاحبان 
مشاغل هم اظهارنامه مالیاتی ارائه کردند که مورد بررسی قرار 
خواهد گرفت. مالیات حدود ۶۲ هزار نفر از صاحبان مشاغل 
با استفاده از تبصره ماده ۱۰۰، صفر شد و به بیش از ۱۳۰ هزار 
مودی هم اعلام شد، بدون نیاز به مراجعه به سامانه مالیاتشان 

با رقم صفر قطعی شده است.

مدیر کل امور مالیاتی گیلان مطرح کرد

رشد ۵۸ درصدی مالیات وصول شده در گیلان 

فرماندار شهرستان رشت با اشاره به اهمیت جایگاه و نقش 
رسانه در ابعاد مختلف گفت: رسانه ها با تولید محتوای فاخر 

آب روی آتش رسانه ای دشمن بریزند.
کیا عاشوری در همایش روز قشر بسیج رسانه و تجلیل از 
برگزیدگان رویداد رسانه ای »طنین« در سالن اجتماعات صدا 
و سیمای مرکز گیلان اظهار کرد: رسانه در مقابل هجمه های 

رسانه ای دشمن رسالت مند هستند.
محتوای  تولید  با  رسانه ها  اینکه  بیان  با  رشت  فرماندار 
گفت:  می ریزند،  دشمن  رسانه ای  آتش  روی  آب  فاخر 
از  عمومی  افکار  جهت دهی  و  اطلاع رسانی  آگاهی بخشی، 

وظایف مهم رسانه ها در ابعاد مختلف است.
اضافه  است،  چندبعدی  امروز  نبرد  اینکه  بیان  با  عاشوری 
کرد: شناخت درست از اهداف، راهبرد و سیاست رسانه ای 
ضرورت  و  اهمیت  بسیار  رسانه  اصحاب  سوی  از  دشمن 

دارد.
مقابل  در  اثرگذار  محتوای  تولید  به ضرورت  اشاره  با  وی 
با  دشمن  رسانه ای  نفوذ  افزود:  دشمن  رسانه ای  جریان 

محتوای فاخر و هدفمند خنثی می شود.
فرماندار رشت با بیان اینکه باورها و اعتقادات مردم زیر تیغ 
نقش رسانه های  است، گفت:  قرار گرفته  رسانه های دشمن 
در تراز انقلاب در فضای مسموم و غبارآلود رسانه ای دشمن 

بسیار حیاتی و حساس است.
نسل  امروز   ۹۰ و   ۸۰ دهه  جوانان  اینکه  بیان  با  عاشوری 
اینترنت و فضای مجازی هستند، اضافه کرد: نسل جوان ما 
آینده ساز انقلاب هستند و باید تولیدات رسانه ای متناسب با 

نیاز و سلیقه آنها صورت گیرد.
وی با بیان اینکه اصحاب رسانه رزمندگان جنگ نرم هستند، 
افزود: رسالت و وظیفه اصحاب رسانه در قبال جنگ نر و 

رسانه ای دشمن بسیار سنگین است.

معاون امور مجلس جمعیت هلال احمر کشور گفت: بیمارستان 
هلال احمر در آستارا با رویکرد توریسم درمانی احیا می شود.

 نامدار عبدالهیان در جلسه ای که با حضور فرماندار شهرستان 
هلال  جمعیت  توانبخشی  و  درمان  بهداشت،  معاون  آستارا، 
این  فرمانداری  در  آستارا  شهرستان  مردم  نماینده  و  احمر 
شهرستان برگزار شد، با اشاره به توافقنامه استرداد ملک سابق 
بیمارستان شهید بهشتی آستارا به جمعیت هلال احمر به عنوان 
احیای  آمادگی  احمر  اظهار کرد: جمعیت هلال  مالک اصلی 
انتفاع  راستای  در  آستارا  بهشتی  دکتر  بیمارستان سابق شهید 
مردم این شهرستان و توریست هایی که از مرز آستارا به کشور 

وارد می شوند در کمترین زمان را دارد.
معاون امور مجلس جمعیت هلال احمر کشور به موقعیت مهم 
و استراتژیک شهرستان آستارا در حوزه توریستی اشاره کرد و 
گفت: با توجه به ظرفیت توریست پذیری شهرستان آستارا و 
عبور و مرور مسافران در طول سال باید جمعیت هلال احمر 
آستارا تقویت شده و آمادگی لازم برای عملیات های متفاوت 

را داشته باشد.

وی از اختصاص دو دستگاه آمبولانس و یک خودروی مجهز 
برای  و گفت:  داد  آستارا خبر  احمر  به هلال  نجات  و  امداد 
ارتقای خدمات هلال احمر در این منطقه از هیچ کمکی دریغ 

نخواهیم کرد.
و  اقدام  آستارا در دست  و درمان  بهداشت  ارتقا سطح 

پیگیری است
نماینده مردم شهرستان آستارا در مجلس شورای اسلامی نیز 
در  گرفته  صورت  هماهنگی های  به  اشاره  با  جلسه  این  در 
خصوص ارتقا سطح امکانات هلال احمر شهرستان آستارا که 
امری ضروری است با مسئولان کشوری گفت: امیدواریم به 

زودی شاهد اقدامات عملی خوبی در این زمینه باشیم.
بیمارستان شهید  سابق  ملک  بازگشت  با  افزود:  داداشی  ولی 
دکتر بهشتی آستارا به هلال احمر که مالک اصلی این ملک بود 
امیدواریم این جمعیت مردم نهاد بتواند اقدامات عملی خود 
را انجام دهد.عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی 
تاکید کرد: با همه توان در خصوص ارتقا سطح بهداشت و 
درمان شهرستان آستارا اقدام و پیگیری خواهیم کرد تا بتوانیم 

نیاز  تا  باشیم  داشته  مردم  برای  عمل  در  را  خروجی  بهترین 
نباشد مردم آستارا جهت رفع مشکلات درمانی خود به مرکز 

استان و یا سایر استان ها سفر نمایند.
ارتقا سطح امکانات هلال احمر در آستارا ضروری است

فرماندار شهرستان آستارا نیز در این جلسه اظهار کرد: جمعیت 
هلال احمر در همه حوادث و موقعیت های اضطراری همواره 
در کنار مردم حضور داشته و دارد و نمونه بارز آن را در سیل 

سال گذشته شهرستان آستارا شاهد بودیم.
جمعیت  امکانات  سطح  ارتقای  زاده  شهاب  محمدرضا 
جهت  به  گفت:  و  دانست  ضروری  را  آستارا  در  هلال احمر 
که  داریم  شهرستان  مواصلاتی  جاده های  در  که  بالایی  تردد 
روزانه شاهد تصادفاتی بسیاری به ویژه در محور گردنه حیران 

هستیم ارتقا سطح امکانات هلال احمر امری ضروری است.
وی راه اندازی پایگاه امداد و نجات کوهستانی را دیگر نیاز 
سفر  با  امیدواریم  گفت:  و  دانست  آستارا  احمر  هلال  مبرم 
مسئولان کشوری این جمعیت به آستارا مشکلات و معضلات 

حل شود.

بیمارستان هلال احمر در آستارا با رویکرد توریسم درمانی احیا می شود

فرمانده انتظامی گیلان :
بیش از ۷ هزار متر مربع اراضی 

ملی در رشت رفع تصرف شد

از  گیلان  استان  خمینی)ره(  امام  امداد  کمیته  مدیرکل 
ایجاد ۵۴۵۴ فرصت شغلی برای مددجویان تحت پوشش 

در ۹ ماه سال جاری خبر داد. 
مددجویان  اشتغالزایی  به  اشاره  با  جلالی پور  سیدمجتبی 
تحقق  با  توانسته ایم  تاکنون  کرد:  اظهار  پوشش،  تحت 
فرصت   ۵۴۵۴ تعداد  شده،  بینی  پیش  برنامه  درصد   ۴۶
شغلی با اعتبار ۶۵۰ میلیارد تومان در استان ایجاد نماییم، 
فرصت   ۲۰۰ و  هزار   ۱۱ سال جاری  در  شده  پیش بینی 

شغلی با اعتبار ۱۴۰۰ میلیارد تومان ایجاد شود.
اولویت  با  پنج  تا  یک  دهک های  اینکه  به  اشاره  با  وی 
تسهیلات  این  از  می توانند  حمایت  تحت  مددجویان 
اساسی  نیازهای  کردن  برطرف  گفت:  شوند،  برخوردار 
قشر،  این  منزلت  و  شأن  افزایش  کم برخوردار،  اقشار 
برای  محرومان  درآمد  افزایش  و  بیکاری  نرخ  کاهش 
و  خانواده ها  طبع  مناعت  افزایش  طبقاتی،  فاصله  کاهش 

افزایش تولید ملی از اهداف این طرح است.
ایجاد  اینکه  بر  تأکید  با  گیلان  امداد  کمیته  مدیرکل 
عدالت  تحقق  موجب  محرومین  برای  شغلی  فرصت 
و  محرومین  توانمندسازی  افزود:  می شود،  اجتماعی 
و  کار  عرصه  به  خانواده ها  این  ورود  برای  زمینه سازی 
زمینه  این  در  و  است  نهاد  این  اولویت های  از  تولید، 
راهبران شغلی  و  امکانات کارآفرینان  و  دانش  از  استفاده 

در دستورکار کمیته امداد استان قرار دارد.
مردمی  سمت  به  اشتغال  فعالیت های  هدایت  جلالی پور، 
امداد  کمیته  اقدامات  دیگر  از  را  برون سپاری  و  کردن 
جهادگران،  ظرفیت  از  استفاده  کرد:  تصریح  و  برشمرد 
تخصصی  نیکوکاری  مراکز  کارآفرینی،  کانون های 
کارآمدتر  باعث  قبیل  این  از  مجموعه هایی  و  کارآفرینی 

شدن امور خواهد شد.
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان گیلان، با اشاره 
به فرآیند ایجاد فرصت های شغلی در کمیته امداد، گفت: 
ارائه  استعدادسنجی،  نیازسنجی،  و  آمایش  اساس  این  بر 
مهارت های  ارتقاء  شغلی،  راهنمایی  و  مشاوره  خدمات 
مددجویان،  به  الحسنه  قرض  تسهیلات  اعطای  شغلی، 
زمینه  ایجاد  و  طرح  پایداری  جهت  ساله   ۵ تا   ۳ نظارت 
کمیته  حمایت های  جمله  از  تولیدی  محصولات  فروش 

امداد در این بخش است.

مدیر کل کمیته امداد خبر داد
ایجاد بیش از ۵۰۰۰ فرصت شغلی 
برای مددجویان کمیته امداد گیلان

فرمانده انتظامی گیلان از رفع تصرف بیش از ۷۰۰۰ متر مربع 
از اراضی ملی در سواحل بخش خشکبیجار و معرفی ۸ متهم 
در این رابطه به مرجع قضائی در شهرستان رشت خبر داد.

منابع  از  حفاظت  اینکه  به  اشاره  با  ملکی  عزیزاله  سردار 
گزارش  برابر  کرد:  اظهار  است،  همگانی  وظیفه  طبیعی 
مردمی مبنی بر تصرف اراضی ملی توسط فردی سودجو با 
استفاده از اوراق جعلی در حاشیه سواحل بخش خشکبیجار 
برای  پلیس  تحقیقات  راستا  این  در  رشت،  شهرستان  در 

اطمینان از صحت موضوع آغاز شد.
فرمانده انتظامی استان گیلان با بیان اینکه مأموران کلانتری 
خشکبیجار پس از هماهنگی قضائی، به همراه تیمی از یگان 
حفاظت منابع طبیعی شهرستان رشت به محل اعلامی اعزام 
مورد  زمین های ساحلی  از  بازدید  در  شدند، تصریح کرد: 
نظر مشخص شد، ۸ قطعه اراضی ملی جمعاً به متراژ ۷ هزار 
متر مربع به صورت غیرقانونی توسط افرادی، با دیوارکشی 

محصور شده است.
این مقام ارشد انتظامی با اشاره به اینکه با حکم قضائی کلیه 
آثار تجاوز جمع آوری و رفع تصرف صورت گرفت، افزود: 
۸ متهم در این خصوص، جهت سیر مراحل قانونی به مرجع 
قضائی معرفی و کارشناسان ارزش اراضی رفع تصرف شده 

را بیش از ۲,۸۰۰ میلیارد ریال برآورد کردند.
وی در پایان با اشاره به رصد دقیق و اشرافیت بالای پلیس 
ملی،  اراضی  متصرفان  مجرمانه  و  غیرمجاز  اقدامات  بر 
خاطرنشان کرد: حفظ و حراست از منابع طبیعی و ملی از 
اولویت های مجموعه انتظامی است و مبارزه با زمین خواران 
و سودجویان به صورت مستمر در دستور کار پلیس قرار 

دارد.

و  هزار  هفت  گفت:  گیلان  خیریه  امور  و  اوقاف  مدیرکل 
میان  دوازدهم«  »قرار  اجرای  در  امسال  معیشتی  بسته   ۳۰۰

نیازمندان استان توزیع شده است. 
حجت الاسلام اسماعیل تدینی روز یکشنبه در گفت و گو با 
ایرنا اظهار کرد: این بسته های معیشتی در مجموع به ارزش 

۵۲ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال بوده است.
وی بیان کرد: در قرار دوازدهم به نیت وجود مقدس امام 
زمان حضرت مهدی)عج( از محل درآمد موقوفات منطبق، 
کمک خیرین و نذورات امامزادگان در روز دوازدهم هرماه 
نیازمندان  مختلف  گروه های  به  متعددی  اجتماعی  خدمات 

ارائه می شود.
طرح  این  در  افزود:  گیلان  خیریه  امور  و  اوقاف  مدیرکل 
جهیزیه،  تهیه  معیشتی،  های  بسته  مانند  اجتماعی  خدمات 
افراد  درمان  هزینه  تامین  و  دارو  تهیه  هزینه  کمک 
زندگی،  ضروری  لوازم  تهیه  اعتیاد،  درمان  کم برخوردار، 
و  محروم  مناطق  در  رایگان  نان  توزیع  زندانیان،  آزادی 
و  زندگی  ضروری  لوازم  و  پوشاک  تهیه  کم برخوردار، 

وسایل کمک آموزشی این گروه ها ارائه می شود.
سال  در  گیلان  دوازدهم  قرار  اجرای  در  کرد:  اظهار  وی 
کمک  مسکن،  اجاره  درمان،  و  دارو  هزینه  کمک  جاری، 
تهیه  نوعروسان،  برای  جهیزیه  هزینه  کمک  کمپ،  هزینه 
اسباب بازی، توزیع غذای گرم، پخت غذای نذری، کمک 
به مردم سیل زده سیستان و بلوچستان و کمک های غیرنقدی 
بین  مانند آن  پتو و  لبنان شامل؛ طلا، جواهر و  برای مردم 

نیازمندان تامین و ارائه است.
این  برای  کرد:  بیان  گیلان  خیریه  امور  و  اوقاف  مدیرکل 
ریال هزینه  میلیون  میلیارد و ۵۰  خدمات در مجموع ۱۳۴ 

شده است.
بقعه  استان دارای پنج هزار موقوفه، ۲۳ هزار رقبه و ۹۵۱ 

متبرکه است، پارسال ۱۶ وقف جدید در استان توزیع شد.

هفت هزار و ۳۰۰ بسته معیشتی در 
قرار دوازدهم گیلان توزیع شد

از  برق  خاموشی های  گفت:  گیلان  برق  صنعت  سخنگوی 
امروز شنبه در استان دوباره اعمال می شود. 

به صورت  این خاموشی ها  اظهار کرد:  ایرنا  به  جواد لطفی 
هر  برای  که  شد  خواهد  اعمال   ۱۷ تا   ۹ ساعت  از  روزانه 
قطع  برق  یادشده  زمانی  مدت  در  ساعت   ۲ منطقه حداکثر 

خواهد شد.
وی افزود: این خاموشی ها با توجه به شروع فصل سرما و 
تامین  محدودیت   و  خانگی  بخش  در  گاز  مصرف  افزایش 
سوخت گاز نیروگاه های برق بر اساس تصمیمات اتخاذ شده 
از سوی هیات دولت مبنی بر عدم مصرف مازوت در برخی 

از نیروگاه ها اعمال شده است.
گیلان  در  برق  خاموشی های  اساس  براین  داد:  ادامه  لطفی 
به  و  برنامه ریزی  ملی  دیسپاچینگ  اعلامی  سهمیه  طبق  نیز 
شده  رسانی  اطلاع  خاموشی ها  این  زمان  نیز  دقیق  صورت 
است تا شهروندان بتوانند فعالیت های روزانه خود را تنظیم 

کنند.
به  ورود  با  می توانند  مردم  اساس  این  بر  کرد:  بیان  وی 
www.gilanpdc. آدرس  به  گیلان  برق  توزیع  شرکت  سایت 

ir و یا سامانه »برق من« با ورود شناسه قبض نسبت به زمان 
خاموشی منطقه و محل زندگی خود مطلع شوند.

صرفه  برق  مصرف  در  که  خواست  مردم  از  ادامه  در  وی 
جویی  کرده و با خاموش کردن لامپ های اضافه و کاهش 
شعله بخاری و کاستن یک درجه ای دمای محیط به مدیریت 

این شرایط کمک کنند.
در حال حاضر شرکت توزیع برق گیلان بیش از یک میلیون 
و ۶۵۷ هزار مشترک دارد که از این تعداد یک میلیون و ۲۸۰ 

هزار مشترک مصرف کننده خانگی هستند.

در  دی ماه   ۲۶ و   ۲۵ پرتقال  برداشت  فرهنگی  جشنواره 
برگزار می شود.  لنگرود 

برداشت  جشنواره  برگزاری  از  حسینعلی زاده  رحمان 
پرتقال  فرهنگی  جشنواره  کرد:  اظهار  و  داد  خبر  پرتقال 
محصولات  و  سوغات  صنایع دستی،  نمایشگاه  همراه  به 
محلی با اجرای برنامه های متنوع فرهنگی به مدت دو روز 

در لنگرود برگزار می شود.
و  سه شنبه  روزهای  در  می توانند  علاقه مندان  افزود:  وی 
دقیقه   ۳۰ و   ۱۳ ساعت  از  دی ماه   ۲۶ و   ۲۵ چهارشنبه، 
برای بازدید از جشنواره و نمایشگاه در روستای پرشکوه 

یابند. از بخش کومله شهرستان لنگرود حضور 
استان  در  خانوار  هزار   ۲۶ بر  بالغ  ایسنا،  گزارش  به 
استان  مرکبات  عمده  هستند،  مرکبات  باغات  بهره بردار 
پرتقال  نارنج می شود که  نارنگی و  پرتقال،  گیلان  شامل 
و  دارد  استان  تولیدی  مرکبات  در  درصدی   ۹۰ سهم 
برداشت  است.  و...  تامسون  خونی،  محلی،  ارقام  شامل 
مرکبات در گیلان از اوایل آذرماه آغاز می شود و تا اوایل 

بهمن ماه ادامه دارد.

جشنواره برداشت پرتقال 
در لنگرود برگزار می شود



فواید چند نوشیدنی گرم زمستانی چرا روند نوسازی ناوگان 
اورژانس کشور کُند است

 یکی از ارکان اساسی در نظام سلامت هر کشور، خدمات 
فوریت های پزشکی است که نقش تعیین کننده ای در نجات 
بدانجا است که  تا  این موضوع  اهمیت  انسان ها دارد،  جان 
باید به دنبال پاسخ به چرایی به نتیجه نرسیدن تلاش ها برای 

نوسازی ناوگان اورژانس بود.
ناوگان  وجود  باکیفیت،  و  به موقع  خدمات  ارائه  برای   
آمبولانس کارآمد و به روز از اهمیت بالایی برخوردار بوده 
و اورژانس به عنوان یکی از مهم ترین ارکان نظام سلامت، در 

مواجهه با حوادث و بحران ها محسوب می شود.
حادثه  صحنه های  در  که  زمانی  اورژانس  های  تکنسین 
کشور  بهداشت  سیستم  مستقیم  نمایندگان  می شوند،  حاضر 
هستند و عملکرد، توانمندی، برخورد حرفه ای و استفاده از 
فناوری های نوین توسط آن ها، تصویر کلی این وزارتخانه را 

در جامعه منعکس می کند.
اهمیت  درمانی،  خدمات  اصلی  محور  به عنوان  اورژانس 
کاهش  در  پیش بیمارستانی  اورژانس  عملکرد  دارد.  ویژه ای 
زمان رسیدن به محل حادثه و ارائه خدمات سریع و کارآمد، 
حوزه  در  سلامت  نظام  نماد  به عنوان  را  بخش  این  جایگاه 
درمان تثبیت کرده و دستاوردها و برنامه های اورژانس کشور 
با سابقه ای نزدیک به ۴۸ سال،  و اورژانس پیش بیمارستانی 

چشمگیر است.
دانش،  بر  تکیه  با  حوزه  این  های  تکنسین  و  متخصصان 
پیشرفته،  فناوری های  از  بهره گیری  و  خود  توانایی های 
می توانند در بهبود کیفیت خدمات درمانی و کاهش تلفات 
ناشی از حوادث و سوانح موثر باشند. اما آنچه در این میان 
باید توجه جدی به آن داشت نوسازی ناوگان اورژانس برای 

خدمات رسانی بهتر به بیماران و یا مصدومان سوانح است.
رابطه  این  در  کشور  اورژانس  سخنگوی  یکتاپرست،  بابک 
به تلاش دولت و مجلس  ایرنا،  با خبرنگار  در گفت و گو 
شورای اسلامی برای نوسازی ناوگان اورژانس کشور اشاره 
سریع  نوسازی  از  مانع  بین المللی  تحریم های  گفت:  و  کرد 

آمبولانس های اورژانس ۱۱۵ شده است.
وی با اشاره به وضعیت ناوگان آمبولانس های کشور اظهار 
داشت: از مجموع ۵۵۰۰ دستگاه آمبولانس موجود، نزدیک 
به ۳ هزار دستگاه فرسوده است و نیاز مبرمی به جایگزینی 

سریع این ناوگان وجود دارد.
وی ادامه داد: نزدیک به ۵۵ درصد از آمبولانس های اورژانس 
فرسوده است و این فرسودگی چالش های متعددی به همراه 
به تحریم ها مربوط می شود؛ چراکه  از آن  داشته که بخشی 
وجود  کشور  از  خارج  از  آمبولانس  مستقیم  خرید  امکان 

ندارد.
سخنگوی اورژانس کشور با اعلام اینکه خودروهای داخلی 
استانداردهای  نتوانسته اند  ارائه شده،  پیشنهادات  وجود  با 
موردنظر کارشناسان سازمان را تأمین کنند، گفت: به همین 
دلیل، ما اکنون تنها از طریق واردات خودرو آمبولانس اقدام 

به نوسازی ناوگان اورژانس می کنیم.
یکتاپرست همچنین با اشاره به اقدامات انجام شده از ابتدای 
در  آمبولانس  دستگاه   ۲۵۴ تاکنون  یادآورشد:  جاری  سال 
هفته  این  در  و  دوم،  مرحله  در  دستگاه   ۱۰۸ اول،  مرحله 
نیز ۹۶ دستگاه دیگر تحویل گرفته و در سطح کشور توزیع 
جایگزینی  برای  تنها  ما  فعلی  نیاز  حال،  این  با  است.  شده 
و  است  دستگاه  هزار   ۳ حدود  فرسوده  آمبولانس های 
سیستم  در  کمبودها  رفع  برای  نیز  دیگر  دستگاه  هزار  به 

پیش بیمارستانی و بیمارستانی نیاز داریم.
وی در ادامه از برگزاری مناقصه تامین ۸۰۰ دستگاه آمبولانس 
در روزهای آینده خبر داد و تصریح کرد: برنامه های جدیدی 
نیز در دست اقدام است. طی یکی دو هفته آینده مناقصه ای 
شود.  می  برگزار  دیگر  آمبولانس  دستگاه   ۸۰۰ تأمین  برای 
همچنین پیگیری های خوبی از مقام عالی وزارت و کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس، صورت گرفته تا منابع مالی لازم 

تأمین شود.
طریق  از  منابع  این  از  بخشی  اینکه  به  اشاره  با  یکتاپرست 
خرید  برای  خودروها  ورود  مالیات  درصد  یک  اختصاص 
نمایندگان مجلس  آمبولانس تأمین خواهد شد، اضافه کرد: 
 ۲۵ سه شنبه  صبح  نوبت  علنی  جلسه  در  اسلامی  شورای 
مهرماه ۱۴۰۲ و در جریان بررسی جزئیات لایحه برنامه هفتم 

توسعه، با بند الحاقی ماده ۶۹ این لایحه موافقت کردند.
وی ادامه داد: بر اساس بند »ج« ماده ۶۹ قانون برنامه هفتم 
توسعه کشور، از ابتدای سال دوم برنامه، تمامی  شرکت های 
مکلفند  موتورسیکلت  و  خودرو  واردکننده  و  تولیدکننده 
حسب مورد به ازای فروش هر دستگاه خودرو، ماشین آلات 
قیمت  از  درصد  یک  موتورسیکلت،  و  سبک  و  سنگین 
فروش خود را پس از گردش خزانه، برای خرید و تحویل 
برای جمعیت  به نسبت ۵۰ درصد  آمبولانس و موتورلانس 
هلال احمر جمهوری اسلامی ایران و ۵۰ درصد برای سازمان 

فوریت های پزشکی اورژانس کشور اختصاص دهند.
وی در پاسخ به پرسشی مبنی بر این که آیا تجهیزات امدادی 
خارجی  های  شرکت  از  نیز  آمبولانس  خودروهای  داخل 
تامین می شود، گفت: تمام آمبولانس هایی که تاکنون توزیع 
موردنیاز  و  استاندارد  تجهیزات  به  کامل  طور  به  شده اند، 
با  داخلی  تولیدات  از  استفاده  ما  اولویت  و  هستند  مجهز 

رعایت استانداردهای کیفی است.
سال  پزشکی  فوریت های  خدمات  اینکه  است  مهم  آنچه 
و  زمان  مدیریت  و  بوده  نوسازی  و  توسعه  نیازمند  سال  به 
مشکلات ترافیکی در مأموریت ها نسبت به سال های گذشته 

سخت تر شده است.
چالش هایی  مهم ترین  از   ۱۱۵ اورژانس  ناوگان  فرسودگی 
است که سیستم بهداشت کشور با آن مواجه است. به طور 
قطع در کنار بودجه و کمک های دولتی کمک خیران در این 

زمینه می تواند چاره ساز باشد.
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محبوب تر  گرم  نوشیدنی های  زمستان،  سرد  روزهای  در 
می شوند؛ از انواع چای تا شکلات داغ و قهوه و آب گرم 
و لیمو. اما این نوشیدنی ها چه اثری بر سلامتی می گذارند؟

و  داغ  نوشیدنی های  محبوب ترین  از  برخی  یاهولایف   
کرده  گردآوری  را  آن ها  کردن  سالم تر  برای  روش هایی 

است.
شکلات داغ 

دارد:  بستگی  عامل  چندین  به  داغ  شکلات  بودن  سالم  
کیفیت شکلات یا پودر کاکائو، مایع پایه آن و مقدار شکر 
موارد  این  تمام  به  بسته  داغ  شکلات  فنجان  یک  افزوده. 
می تواند تا بیش از ۴۰۰ کالری هم داشته باشد که آن را به 

یکی از نوشیدنی های پرکالری تبدیل می کند.
با این حال، تحقیقات فزاینده ای نشان می دهد که کاکائو بر 
قابلیت ارتجاعی آن، کلسترول،  خلق وخو، پیری پوست و 
در  البته  دارد  مثبتی  تاثیر  خون  فشار  و  ناشتا  خون  قند 
مطالعات، آثار شکلات تلخ )بیش از ۷۰ درصد کاکائو( یا 
کاکائو غنی از فلاوانول بررسی شده است که اهمیت نوع 
شکلات استفاده  شده را نشان می دهد  بنابراین برای داشتن 
باکیفیت  کاکائو  پودر  از  سالم تر،  داغ  فنجان شکلات  یک 
بدون شکر، شیر موردنظر خود و مقدار کمی شیرین کننده 
برای  برسانید.  حداکثر  به  را  آن  فواید  تا  کنید  درست 
افزایش محتوای پروتئین و احساس سیری بیشتر می توانید 

از شیر گاو یا شیر سویا به  عنوان پایه استفاده کنید.
چای سبز

نوشیدنی محبوب در جهان  از آب، دومین  چای سبز پس 
زیادی  تحقیقات  سلامتی  برای  آن  فواید  درباره  و  است 

انجام شده است.
مطالعات نشان می دهند در افرادی که چای سبز می نوشند، 
نرخ ابتلا به برخی سرطان ها و بیماری های قلبی  - عروقی 
کمتر و وضعیت فشار خون بهتر است. برخی تحقیقات هم 
شناختی  مشکلات  کاهش  در  سبز  محافظتی چای  نقش  به 
به  فواید  این  می کنند.  اشاره  سالخورگی  دوران  در  مغز 
در  کاتچین ها که  نام  به  قوی  آنتی اکسیدان های  از  گروهی 

چای سبز یافت می شوند، نسبت داده می شود.
نکته مهم این است که از اضافه کردن شیرین کننده  به آن 

خودداری کنید و از چای سبز طبیعی لذت ببرید.
قهوه

پرمصرف ترین  از  یکی  قهوه  ایندیپندنت،  گزارش  به 
نوشیدنی ها در سراسر جهان است که به  دلیل نقش آن در 
اما نوشیدن  انرژی شناخته  شده است  افزایش هوشیاری و 
قهوه برای سلامتی هم مزیت هایی دارد. مطالعات مشاهده ای 
نشان می دهند که مصرف منظم قهوه ممکن است فرد را از 
بیماری های قلبی، سکته، دیابت نوع ۲، برخی انواع سرطان 

و سنگ های صفراوی محافظت کند.
نکته مهم این است که قهوه را ساده میل کنید و انتخابتان 
قهوه تلخ یا قهوه با شیر باشد. از افزودن شکر و خامه به 
قهوه  ۳ عصر هم  از ساعت  بعد  و  کنید  آن هم خودداری 

ننوشید تا در خوابتان مشکلی ایجاد نکند.
چای

ترکیب شیرین کننده ها،  با  یا  برخی کشورها چای سیاه  در 
و  میخک  زنجبیل،  دارچین،  هل،  مانند  ادویه هایی  و  شیر 
مانند  هم  چای  مثبت  تاثیر  می شود.  مصرف  سیاه  فلفل 
شکلات داغ بسته به اینکه به شکل چای لاته درست شود 
است.  متفاوت  باشد،  داشته  ادویه  و  شیرین کننده  اینکه  یا 
مطالعات نشان می دهد که مصرف چندین فنجان چای سیاه 
در روز با کاهش خطر بیماری های قلبی و بهبود وضعیت 
به  دارچین  افزودن  است.  مرتبط  بدن  در  اکسیدانی  آنتی 
چای هم در مبارزه با التهاب و کنترل قند خون موثر است.

و  شیرین کننده ها  حداقل  با  را  چای  که  می شود  توصیه  
را  چای  می خواهید  اگر  کنید.  درست  ادویه  زیادی  مقدار 
سویا،  شیر  یا  گاو  شیر  پایه  انتخاب  با  کنید،  میل  شیر  با 
محتویات پروتئین را افزایش دهید و برای مدت طولانی تر 

سیر بمانید.
چای زنجبیل

مصرف چای زنجبیل از دیرباز برای کاهش علائم گوارشی 
نشان  مطالعات  برخی  است.  بوده  متداول  تهوع  حالت  و 
در  به خصوص  التهاب  با  مبارزه  برای  زنجبیل  که  می دهد 

افراد مبتلا به آرتروز موثر است.
زمانی که به نوشیدن آب سرد تمایل ندارید یا با مشکلات 
دلپذیر  و  گرم  راهکاری  نوشیدنی  این  مواجهید،  گوارشی 

برای آبرسانی به بدن در یک روز سرد است.
توصیه می شود چای زنجبیل را بدون شیرین کننده میل کنید. 
برخی افراد هم پس از مصرف چای زنجبیل با سوزش سر 

دل مواجه می شوند، پس مراقب باشید که زیاد ننوشید.
ترکیب آب گرم و لیمو

ترکیب آب گرم با لیمو یکی از ساده ترین نوشیدنی های گرم 
است که مزیت های زیادی برای سلامتی دارد.

به  آبرسانی  برای  جایگزینی  کم،  کالری  با  نوشیدنی  این 
بدن در روزهای سرد به شمار می آید. آب لیمو منبع غنی 
از  درصد   ۲۵ حدود  لیمو  نصف  یک  و  است  ویتامین ث 
تامین می کند.  را  برای یک روز  ویتامین توصیه شده  میزان 
و  گرم  ادعاها، آب  برخی  برخلاف  که  باشید  داشته  توجه 
نوشیدنی های  اینکه  مگر  نمی شود  وزن  کاهش  باعث  لیمو 
از  فقط  و  بگذارید  کنار  همیشه  برای  را  معمول  پرکالری 

آن استفاه کنید.
اسیدی  لیمو  و  داغ  آب  ترکیب  که  است  این  دیگر  نکته 
باعث پوسیدگی  از حد،  بیش  است و در صورت مصرف 
و  چای  ساده،  آب  کنار  در  را  آن  بنابراین  می شود  دندان 
دیگر نوشیدنی های آبرسان و به مقدار متعادل مصرف کنید. 
پس از مصرف هم در دهانتان آب بگردانید تا دندان هایتان 

آسیب نبیند.
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فاجعه کمبود پزشک یا افزایش بی رویه دانشجویان رشته های پزشکی!
وقتی آمار بررسی می شود، می بینیم که ما نه تنها کمبود نیروی 
پزشکی در امر عمومی و تخصص در رشته های دندانپزشکی، 
بلکه زیاد هم داریم. ما حدود  داروسازی و پزشکی نداریم، 
 ۱۵ و  فوق  و  متخصص  هزار   ۵۰ عمومی،  پزشک  هزار   ۶۵
صحبتهای  از  بخشی  این  داریم.  سال  هر  در  رزیدنت  هزار 
یک متخصص مغز و اعصاب در خصوص کمبود پزشک در 
 ۲۵۰۰ یا حداکثر  پذیرش  نفر  هزار   ۲ توان  »ما  است.  کشور 

نفر را داریم، اما آمار را به ۱۶ هزار نفر و ۱۳ هزار 
و  یک پنجم  عملا  هم  آموزش  کیفیت  رساندند؛  نفر 
را  نفر  هزار   ۲ اینکه  جای  به  شما  و  شده  یک هشتم 
متناسب با ظرفیت واقعی آموزشی و اجرایی پذیرش 

کنید، ۱۶ هزار نفر را پذیرش کردید.«
خاطرتان هست که در دهه های ۶۰ و ۷۰ چقدر تب 
که  چند  هر  بود،  داغ  پزشکی  رشته های  در  پذیرش 
افتخار  پر  همچنان  پزشکی  رشته های  در  شدن  قبول 
است و کسی هم منکر آن نیست، اما این واژه دهان 
اخیر  سال های  و  دهه ها  در  حتی  شدن  دکتر  پرکن 
به رغم کم شدن تعداد دانشجویان همچنان مورد توجه 
جا  همین  به  ماجرا  که  بدانید  است  جالب  ولی  بود 
ختم نمی شود و این روند از همان زمان تا به امروز 
که  جایی  تا  است  حرکت  حال  در  زیاد  سرعت  با 
طبق آمار میزان فارغ التحصیلان رشته های پزشکی بین 
سال های ۸۰ تا ۹۰ حدود ۶۰ هزار نفر بوده و این عدد 

فقط برای سال ۱۴۰۳ و ۱۴۰۴.۳۰ هزار نفر است.
این طور که آرمان سورانی، متخصص و جراح مغز و اعصاب 
دکتر  کمبود  بخش ها  همه  در  ما  می گویند  اینکه  با  می گوید: 
در سنوات گذشته  همواره  ما  نیست؛  این  واقعیت  اما  داریم، 
دندانپزشکی  پزشکی،  رشته های  پذیرش  افزایش  شاهد 
هم  نیاز  این  بودیم.  دیگر  رشته های  تمام  مثل  داروسازی  و 
با شرایط علمی و وضعیت درمانی کشور و  متناسب  همیشه 
طبق نیاز وزارت بهداشت و سازمان سنجش به شورای عالی 
انقلاب اعلام می شد؛ اما ماجرا این طور نیست و متاسفانه در 
سه سال گذشته به علت کارشناسی های غیردقیق و بعضا شاید 
غرض ورزانه که در بدنه وزارت بهداشت و به ویژه در دولت 
افزایش  با ۲۰ درصد  تا ۱۴۰۳  بین سال های ۱۴۰۰  بود  قبلی 
پذیرش دانشجو در رشته های دندانپزشکی، داروسازی و سایر 
رشته های پزشکی مواجه بودیم و این خیلی بیشتر از ظرفیت و 

خارج از توان زیرساخت های کشور است.
ماجرای اطلاعات اشتباهی که از سوی وزارت بهداشت دولت 
سازمان سنجش  و  فرهنگی  انقلاب  عالی  به شورای  سیزدهم 

مبنی بر کمبود دانشجوی پزشکی داده بودند، چیست؟
در  درصدی   ۲۰ افزایش  ما   ۱۴۰۳ تا   ۱۴۰۰ سال های  بین 
به  توجه  با  که  حالی  در  داشتیم  پزشکی  دانشجوی  جذب 
استادان حاذق و برجسته  از همه مهم تر  کمبود زیرساخت و 
در همه رشته های پزشکی این کار اشتباه بود، البته دلیل این 
اشتباه هم اطلاعاتی بود که به سازمان سنجش و بعد از آن به 
شورای عالی انقلاب داده شد. یک نیاز القایی و کاذب کمبود 
شورای  موضوع  همین  و  ایجاد  درمانگر  بدنه  در  را  پزشک 
۲۰درصدی  افزایش  مصوبه  که  کرد  مجبور  را  انقلاب  عالی 
پذیرش دندانپزشکی، داروسازی و بالاخص رشته های پزشکی 
را تصویب کند.این رویه متاسفانه منجر به بروز ناهنجاری هایی 
دانشگاه، هیات  استادان  فعالان صنفی،  با اطلاع رسانی  و  شد 
عالی  شورای  اعضای  پای  پزشکی  نظام  سازمان  و  علمی ها 
عالی  شورای  مسوولان  و  شد  باز  ماجرا  به  فرهنگی  انقلاب 
انقلاب فرهنگی ماجرا را پیگیری کردند و در نهایت مشخص 
شد که به رغم وعده و وعیدها و صحبت های گفته شده توسط 
کارشناسان وزارت بهداشت و شخص بهرام عین اللهی، وزیر 
بهداشت دولت سیزدهم، این افزایش ها بعضا شرایط اسفباری 
را در روند آموزش دانشجویان رشته های پزشکی ایجاد کرده 

است.
عیان تر  سیزدهم  دولت  مسوولان  ناکارآمد  تصمیم های  زمانی 
انقلاب  عالی  شورای  دبیر  خسروپناه،  عبدالحسین  که  شد 
کارشناسی  کارهای  به  تلویزیونی  مصاحبه  یک  در  فرهنگی 
فراهم  زیرساخت ها  و  »شرایط  بود:  گفته  و  کرده  اشاره  شده 
متوقف  کنونی  مصوبه  ندارد.  وجود  آموزش  امکان  و  نیست 
می شود و مسوولان وزارت بهداشت فعلی نیز موافق این قضیه 

هستند.
سازمان نظام پزشکی هم به عنوان متولی امور پزشکان در کنار 
افزایش ظرفیت متوقف شده  بقیه قرار گرفتند و فعلا مصوبه 
و نکته مهم اینکه ظرفیت آموزش پزشکی به حدی رسیده که 
متاثر  را  هستند  آموزش  در حال  که  افرادی  تنها  نه  متاسفانه 
روند  تشدید  موجب  نیز  آینده  سال های  طی  بلکه  می کند، 

اختلال آموزش خواهد شد.«
یعنی این مشکل جذب بیشتر در دولت قبل اتفاق افتاده و 

در دوره های قبل شرایط خوب بود؟
خیر، طبق آمار و مستندات سازمان نظام پزشکی بین سال های 
پزشکی،  رشته  سه  در  نفر  هزار   ۶۰ حدودا   ۱۳۹۰ تا   ۱۳۸۰
این  دندانپزشکی و داروسازی فارغ التحصیل شدند. یعنی در 

۱۰ سال به ازای هر سال ۶ هزار نفر فارغ التحصیل شدند. در 
این حد  تا  و  نیاز  ما  نبود که  زیاد  آنقدر  آن سال ها جمعیت 

افزایش فارغ التحصیل پزشکی داشته باشیم.
افراد  این  پزشکی  نظام  مستندات سازمان  و  آمار  به  توجه  با 
احراز شدند و کد نظام پزشکی دریافت کردند، از طرفی ما 
در سال های ۱۴۰۲ و ۱۴۰۳ حدودا ۲۰ هزار نفر عضو جدید 
یعنی  داشتیم.  دکترا  مقطع  در  پزشکی  نظام  سازمان های  در 

به  پزشکی   PHD داروسازی مخصوصا  دندانسازی،  پزشکی، 
پیچیدگی رشته های دیگر نیست.

این ۲۰ هزار نفر یعنی یک سوم آن ۱۰ سال. مقایسه کنید طی 
۱۰ سال ما ۶۰ هزار نفر در سال ۸۰ تا ۹۰ داشتیم، اما در دو 
سال اخیر به استثنای امسال که هنوز آمارش به دست نیامده، 
۲۰هزار نفر بود یعنی سالانه ۱۰هزار نفر که این تقریبا ۲ برابر 
افزایش داشته و از آمار واقعی به شدت خارج شده و افزایش 

پیدا کرده است.
آیا آمار دقیق تری دارید که نشان دهد میزان جذب در 

همین سه سالی که اشاره می کنید، چقدر است؟
در سال ۱۴۰۰ حدود ۸ هزار نفر و در سال ۱۴۰۱ حدود ۹۶۰۰ 
نفر و در سال ۱۴۰۲ دو هزار نفر به این رقم اضافه و عدد به 
بین ۲۹  رقم در سال ۱۴۰۳ و ۱۴۰۴  این  نفر رسید.  ۱۲هزار 
یعنی نصف کل پذیرش سال های  تا ۳۰ هزار خواهد رسید، 
این پیک ورودی در  این عدد وحشتناک است.  تا ۹۰ و   ۸۰
حالی وارد دانشگاه می شود که نه تنها زیرساخت های ما تقویت 
اخیر  سال   ۱۰-  ۱۵ در  مختلف  علل  به  استادان  بلکه  نشده، 
ما  پزشکی  علوم  دانشکده های  آموزشی  و  درمانی  کادر  از 
اما  خارج شده انداز طرفی هر چند عدد دقیقی وجود ندارد، 
در رشته های تخصصی از حدود ۵ استاد تمام که بازنشست 
نفر جایگزین شدند که همسنگ  دو  یا  نفر  شدند، شاید یک 
باشند در واقع ظرفیت آموزشی ما در دهه اخیر  همان استاد 
یک چهارم یا یک پنجم شده است. از طرفی ما دیگر استاد مثل 
نسل طلایی گذشته که ۳۰-۲۰ سال طبابت داشتند را نداریم و 

دلیل آن هم سیاست های اشتباه دهه های اخیر است.
ظرفیت  طرف  یک  از  درمان  و  بهداشت  حوزه  تصمیم گیران 
 ۱۵ به  نسبت  جایی که  تا  بردند  بالا  آنقدر  را  دانشجو  جذب 
سال اخیر سه برابر شده از طرف دیگر کیفیت آموزشی، توان 
بیمارستان ها،  امکانات  آموزشی،  محیط  استادان،  آموزشی 
یک پنجم  تا  یک چهارم  به  را  آموزشی  بیماران  و  تخت ها 
خیلی  به صورت  که  هم  بیمارستان های خصوصی  رساندند. 
قوی فعال و حجم زیادی از بیماران به مراکز خصوصی شیفت 
داده شدند و از همه مهم تر بودجه های آموزشی اکثرا تخصیص 

نیافته یا در محل های غیرآموزشی مصرف شده است.
نکاتی که گفتید ظرفیت منطقی پذیرش  به همه  توجه  با 

دانشجوی پزشکی در کشور چقدر است؟
ما توان ۲ هزار نفر پذیرش یا حداکثر ۲۵۰۰ نفر را داریم، اما 
آمار را به ۱۶ هزار نفر و ۱۳هزار نفر رساندند؛ کیفیت آموزش 
اینکه  جای  به  شما  و  شده  یک هشتم  و  یک پنجم  عملا  هم 
اجرایی  و  آموزشی  واقعی  ظرفیت  با  متناسب  را  نفر  هزار   ۲

پذیرش کنید، ۱۶هزار نفر را پذیرش کردید. 
این وسط یک آسیب دیگر هم ایجاد می شود، فردی که قبلا 
خوبی  درصدهای  و  خوانده  درس  بوده، خودش  استعداد  با 
که  فیزیک  و  ریاضیات  شیمی،  زیست شناسی،  رشته های  در 
داروسازی و  دندانپزشکی،  از جمله  لازمه رشته های پزشکی 
زمین شناسی یا پزشکی است را کسب کرده، وقتی در محیطی 
قاطی  شود،  اداره  باید  واقعی  راندمان  ظرفیت  برابر   ۸ با  که 
بگیرد  آموزش کافی  گذاشتید و آن کسی هم که می توانسته 

عملا از آموزش محروم می شود.
قطعا شما تصاویر متعددی را طی چند سال اخیر می بینید که 
حدود ۴۰-۳۰ دانشجوی پزشکی بالای سر بالین بیمار هستند. 

شما خودتان را جای یک بیمار بگذارید. 
یک بیمار را حداکثر دو نفر می توانند معاینه کنند که احترام و 
اصل کرامت انسانی بیمار در کنار اصول درمانی بیمار حفظ 
شود. آن هم در کیس های خیلی ساده و بدون عارضه که بیمار 

شرایط پذیرش و آموزشی در محیط داشته باشد. از طرفی هم 
دیده شده دانشجویان اصلا بیماران بیسیک و ابتدایی را معاینه 
نکردند و فارغ التحصیل می شوند تا جایی که از درمان اصولی 

حتی اورژانسی عاجز هستند.
طبابت امر مهم و ریسک پذیری است، با کمترین درصد، ممکن 
بر  همواره  کتب  در  کند.  تغییر  شما  بیماری  تشخیص  است 
استثنائات در امر پزشکی تاکید شده و کوچک ترین مساله ای 
می تواند  بیمار  شرح حال  و  دانش  و  بالینی  معاینه  در 
تشخیص را تغییر دهد و جان بیمار را نجات دهد یا 
افزایش  در  مهم  موارد  این  همه  و  بگیرد  را  او  جان 

ظرفیت ها از بین رفته است.
یک موضوع مهمی که باید به آن اشاره شود، بحث 
هزینه های آموزشی است، آیا آماری از آن وجود 

دارد؟
تربیت  برای  شد  انجام   ۱۴۰۱ سال  که  ارزیابی  طبق 
پزشک عمومی، یک میلیارد تومان برای هر دانشجوی 
واحد   ۳۰۰ باید  دانشجو  این  می شود.  هزینه  پزشکی 
واحد   ۲۶۰ و  عملی  واحد   ۱۷۰ بالای  که  درسی 
تخصصی حداقل دارد را طی ۷ سال دوره تحصیل طی 
کند. این یک میلیارد هزینه آموزش، فقط روی کاغذ 
بالاتر  بسیار  آموزش  برای  هزینه ها  واقع  در  و  است 
بیمارستان،  نیازمند زیرساخت،  دانشجو  بود و  خواهد 
تجهیزات،  یونیت،  استاد،  آموزشی،  بیمار  درمانگاه، 
میکروب شناسی،  جراحی،  آناتومی،  سالن  آزمایشگاه، 
بیوشیمی، تامین خوابگاه، تغذیه، امور رفاهی و همه این موارد 
کشورهای  در  است.  سرسام آور  بسیار  هزینه ها  این  و  است 
کشور  از  کوتاه تر  بسیار  پزشکی شان  آموزش  مدت  پیشرفته 

ماست و دانشجویان خیلی حمایت می شوند.
هم  تحصیل  دوره  و  کمتر  حمایت ها  این  ما  کشور  در  اما 
استاد   ۱۰۰ به  نیاز  ما  میانگین  صورت  به  است.  طولانی تر 
دانشگاه برای فارغ التحصیلی یک دانشجوی پزشکی داریم و 
دانشگاه علوم پزشکی  نفر، یک  با پوشش حداقل ۵۰۰ هزار 
تامین حداقل  با وجود  را  پزشکی خوبی  دانشجوی  می تواند 

۱۰۰ استاد و حداقل زیرساخت های لازم تربیت کند.
وقتی شما بحث هزینه های آموزشی را نسبت به سرانه پزشک 
به جمعیت مقایسه می کنید، می بینید کشورهای نزدیک ما مثل 
کشورهای عربی یک GDP یا همان سرانه به دلاری که برای 
 ۶ شاید  می دهند  تخصیص  آموزش  و  درمان  و  بهداشت  امر 
باشد؛ مثلا حدود ۲۳ هزار دلار هزینه سالانه  ما  برابر کشور 
پیدا  تخصیص  پزشکی  درمان  و  آموزش  امر  برای   GDP یا 
می کند، در کشور ما این رقم ۴هزار دلار است. اما شاخص ما 

عملا تقریبا دوسوم شاخص آن کشور است.
وقتی آمار بررسی می شود، می بینیم که ما نه تنها کمبود نیروی 
پزشکی در امر عمومی و تخصص در رشته های دندانپزشکی، 
بلکه زیاد هم داریم. ما حدود  داروسازی و پزشکی نداریم، 
۶۵ هزار پزشک عمومی، ۵۰ هزار متخصص و فوق و ۱۵ هزار 

رزیدنت در هر سال داریم.
کل  در  شهر  سطح  در  فعال  صورت  به  که  پروانه هایی  کل 
کشور داریم حدود ۱۰۰هزار تاست و حدود ۶۰هزار نفر هم 
بدون پروانه مشغول هستند و در نتیجه حدود ۱۶۰ هزار تا ۱۸۰ 
هزار نفر بدنه درمان داریم. از طرفی آمار اشتغال نشان می دهد 
و  هستند  مشغول  طبابت  امر  به  پزشکان  این  درصد   ۴۰ که 
۶۰درصدشان از امر طبابت خارج شدند. علت چه بوده؟ علل 
مختلف، مسائل مالی و اجتماعی و بعضا سیاست های نادرست 

کشور نسبت به مسائل کلان سلامت.
وقتی پزشک اهمیت اجتماعی، اقتصادی و آینده کاری خودش 
فرد  فرد،  این  می شود.  خارج  طبابت  از  قطعا  بداند  مبهم  را 
باهوشی است و جزو درصدهای زیر یک درصد کنکور است 
که هیچ گاه باخت نمی دهد و کارش را تغییر می دهد. این آمار، 
این  می توانید  پزشکی  نظام  سازمان  در  شما  و  است  مستند 
مختلف  نهادهای  از  یا  بیاورید  دست  به  راحتی  به  را  اعداد 

وزارت بهداشت قابل استحصال است.
به  را  نفر  هزار  این ۸۰  و  داریم  درمانگر  هزار  به ۸۰  نیاز  ما 
صورت فعال در کشور داریم. از طرفی هم ۸۰ هزار پزشک 
دیگر به صورت غیرفعال در کشور هستند پس نه تنها کمبود 
نداریم، بلکه یک پتانسیل ۵۰درصدی از نیروهای خفته ای که 
از بازار و سیستم درمان خارج شدند را هم داریم و می توانیم 

با سیاست مناسب آن را احیا کنیم. 
نداریم؛  کشور  در  پزشک  کمبود  ما  می گوییم  همین  برای 
حاضر  کردیم  تربیت  که  هم  نیرویی  و  داریم  توزیع  کمبود 

نیست برای مان خدمت رسانی کند.
یعنی می توان گفت که ما با بحران روبه روییم؟

نفر  ۲هزار  پرورش  توان  ما  می گویم  دیگر  یک بار  ببینید؛ 
دانشجوی پزشکی را در سال در بهترین حالت خواهیم داشت. 
یعنی پزشکی که وقتی وارد جامعه می شود واقعا دکتر حاذقی 
باشد و مردم از او راضی باشند، در حال حاضر عددی که ما 
برای پذیرش امسال و سال های بعد داریم حدود ۱۷-۱۶ هزار 

خواهد بود. یعنی ۸ برابر ظرفیت واقعی مان.

یک  عنوان  به  که  ارجاع«،  نظام  و  خانواده  »پزشکی  طرح 
راهکار اساسی برای بهبود شرایط نظام سلامت کشور معرفی 
شده بود، در اولین مرحله اجرا با چالش های جدی مواجه شد 
به طوریکه وزیر بهداشت، در نامه ای به معاون رئیس جمهور 
اعتبار  تخصیص  عدم  از  بودجه،  و  برنامه  سازمان  رئیس  و 
داده  هشدار  و  کرده  انتقاد  طرح  این  اجرای  برای  کافی 
آن  اجرای  مستقل،  اعتباری  ردیف  پیش بینی  بدون  که  است 
رئیس جمهور  که  است  در حالی  این  بود.  غیرممکن خواهد 
و مسئولان دولتی همچنان بر اهمیت اجرای کامل این طرح 

تاکید دارند.
یک  عنوان  به  که  ارجاع«،  نظام  و  خانواده  »پزشکی  برنامه 
نسخه راهگشا برای مشکلات نظام سلامت کشور مطرح شد 
به عنوان یکی  از سوی مسعود پزشکیان  اینکه مستقیما  با  و 
از طرح های مورد حمایت دولتش معرفی شده بود در قدم 
اول با چالش جدی مواجه شد که نشان میدهد هنوز در مسیر 
اجرای کامل خود با موانع و چالش های متعددی روبه روست.

 دکتر محمدرضا ظفرقندی، در نامه ای به معاون رئیس جمهور 
تخصیص  عدم  از  کشور،  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس  و 
اعتبار کافی برای اجرای طرح پزشک خانواده و نظام ارجاع 
انتقاد کرده است. در این نامه که به تاریخ ۸/۸/۱۴۰۳ ارسال 
شده، وزیر بهداشت بر لزوم پیش بینی ردیف اعتباری مستقل 

برای طرح پزشکی خانواده تأکید کرده و اعلام نموده است 
منابع  تخصیص  دلیل  به  طرح  این  برای  موجود  اعتبار  که 
برای  عملًا  سلامت،  مالیات  درصد  یک  محل  از  محدود 

اجرای طرح های جدید کافی نخواهد بود.
در نامه وزیر بهداشت آمده است: »اگر ردیف اعتباری جدید 
و مستقل برای طرح پزشکی خانواده پیش بینی نشود، اجرای 
اولویت های اصلی دولت است، غیرممکن  از  برنامه که  این 

خواهد بود.«
 او همچنین اشاره کرده است که مبلغ ۸۵ هزار میلیارد تومان 
درآمد  از  مستقل  باید  که  است  نیاز  طرح  این  اجرای  برای 

مالیات ارزش افزوده تخصیص یابد.
طرح پزشک خانواده در قدم اول متوقف شد

نائب  پزشکیان،  مسعود  دکتر  ریاست  به  جلسه ای  در  پیشتر 
بهداشت،  وزرای  حضور  با  اسلامی،  شورای  مجلس  رئیس 
درمان و آموزش پزشکی، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، رئیس 
رئیس جمهور  پارلمانی  معاون  و  بودجه  و  برنامه  سازمان 
طرح  کامل  اجرای  چگونگی  و  راهکارها  بود  شده  برگزار 
تخصیص  و  تامین  نحوه  و  ارجاع،  نظام  و  خانواده  پزشک 
بودجه برای این طرح در چارچوب شبکه سراسری بهداشت 

و درمان کشور مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
رئیس جمهور در این جلسه تأکید کرده بود که برنامه دولت 

این است که همه مردم تحت پوشش طرح پزشک خانواده 
قرار گیرند و از خدمات درمانی استاندارد بهره مند شوند. وی 
همچنین تاکید کرده بود که دولتش میخواهد با اجرای طرح 
پزشک خانواده و نظام ارجاع، همه افراد بازنشسته به صورت 

رایگان خدمات درمانی استاندارد دریافت کنند.
با توجه به حساسیت بالای این طرح و اهمیت آن برای تأمین 
تخصیص  عدم  محروم،  مناطق  در  ویژه  به  مردم،  سلامت 
اعتبار کافی برای اجرای این برنامه می تواند مشکلات جدی 
به همراه داشته باشد. دولت در تلاش است تا با اختصاص 
منابع مالی مناسب، این طرح را به مرحله اجرایی رسانده و 
به  دسترسی  بهبود  زمینه  در  خود  اصلی  اهداف  از  یکی  به 

خدمات درمانی برای همه اقشار جامعه دست یابد.
همانطور که وزیر بهداشت گفته گزارش ها نشان می دهند که 
نشود،  پیش بینی  این طرح  برای  مستقلی  اعتباری  اگر ردیف 
ممکن  و  شد  خواهد  مواجه  جدی  چالش های  با  آن  اجرای 

است برخی از برنامه ها یا خدمات به تعویق بیفتند. 
بنابراین همانطور که وزیر بهداشت هشدار داده تأمین منابع 
خانواده،  پزشک  طرح  برای  بودجه  دقیق  تخصیص  و  مالی 
بهداشت  اهداف  تحقق  راستای  در  حیاتی  موارد  جمله  از 
عمومی کشور به شمار می رود و در صورت عدم تحقق آن 
به لیست آرزوهای تحقق نیافته در نظام سلامت ایران میپیوند.

طرح پزشک خانواده در قدم اول متوقف شد
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رشد ۱۶ درصدی ارزش بازار سرمایه در یک ماه

 رکوردشکنی ارزش ماهانه از 
ابتدای دولت چهاردهم

اجرای  در  تسریع  گفت:  شهرسازی  و  راه  وزیر  معاون 
به تأمین منابع  پروژه های نهضت ملی مسکن و شتاب بخشی 
مسکن  و  زمین  ملی  سازمان  عهده  به  که  پروژه ها  این  مالی 

است در دستور کار است.
علی نبیان شامگاه شنبه در نشست جمع بندی پس از بازدید 
اراضی  و  شیراز  شهر  به  الحاق  برای  نیاز  مورد  اراضی  از 
واگذار شده به سرمایه گذار برای احداث مجموعه گردشگری 
بر لزوم پیگیری وظایف سازمان ملی زمین و مسکن در این 
اراضی تأکید کرد و گفت: تأمین منابع مالی پروژه های نهضت 
ملی مسکن که به عهده سازمان ملی زمین و مسکن است در 
دستور کار است و تسریع در روند اجرای پروژه های مسکن 
با هدف کاهش دغدغه های مردم، نمایندگان مجلس شورای 

اسلامی و مسئولان استان فارس نیز در اولویت قرار دارد.
مجری  سازمان  وظایف  به  شهرسازی  و  راه  وزیر  معاون 
سازمان  این  افزود:  و  کرد  اشاره  دولتی  ساختمان های 
و  ندامتگاه ها  بیمارستان ها،  ساخت  مانند  مسئولیت هایی 

ورزشگاه ها را بر عهده دارد.
پروژه  این  گفت:  کازرون  بیمارستان  پروژه  در خصوص  او 

هم اکنون در مراحل اجرایی و نازک کاری قرار دارد.
میلیارد   ۵۰ تخصیص  از  هم  کوار  بیمارستان  درباره  نبیان 
این  شد:  یادآور  و  داد  خبر  جاری  سال  برای  اعتبار  تومان 

منابع به تأمین مشکلات مالی این پروژه کمک خواهد کرد.
برای  زمین  که  گفت  همچنین  شهرسازی  و  راه  وزیر  معاون 
ندامتگاه مرکزی شیراز تأمین شده و اکنون پیگیری های لازم 

برای شروع ساخت این ندامتگاه انجام می شود.
به  ژئوتکنیک  آزمایشگاه  زمین،  واگذاری  از  قبل  افزود:  او 
منطقه فرستاده شده تا بررسی های لازم انجام گیرد؛ طرح های 
اولیه برای اجرا آماده شده و قرار است تا پایان سال، مناقصه 
شود؛  انجام  شیراز  مرکزی  ندامتگاه  اجرایی  عملیات  شروع 
بود،  روبه رو  مختلف  مشکلات  با  سال ها  که  پروژه  این 

به زودی حل خواهد شد.
آمادگی کامل  زمین و مسکن  ملی  تأکید کرد: سازمان  نبیان 
مجلس  در  مردم  نمایندگان  حمایت  و  همکاری  با  تا  دارد 
از  زیادی  بخش  فارس،  استان  مسئولان  و  اسلامی  شورای 

دغدغه های مردم در حوزه مسکن را حل کند.
او اظهار کرد: هدف اصلی، تسریع در روند اجرای پروژه ها 
مسکن  مشکلات  حل  برای  مناسب  شرایط  کردن  فراهم  و 
کمک  و  حمایت  با  که  داریم  آمادگی  ما  است؛  استان  در 
نمایندگان مردم در مجلس شورای اسلامی شرایطی را برای 
تسریع در پروژه های مسکن و حل مشکلات پروژه ها فراهم 

کنیم.
واجد  ایثارگران  و  شهدا  خانواده های  مسکن  تأمین 

شرایط
معاون وزیر راه و شهرسازی همچنین در نشست با مدیرکل 

بنیاد شهید درباره تأمین مسکن خانواده های شهدا و ایثارگران 
واجد  ایثارگران  و  شهدا  خانواده های  مسکن  تأمین  گفت: 

شرایط واگذاری انجام شد.
ایثارگران  و  شهدا  خانواده های  از  حمایت  اهمیت  بر  نبیان 
برای خانواده های  مناسب  تأمین مسکن  افزود:  و  تأکید کرد 
راه  وزارت  اصلی  اولویت های  از  یکی  ایثارگران،  و  شهدا 
و شهرسازی و سازمان ملی زمین و مسکن است و ما تمام 
به  اجرایی  روند  در  تسریع  و  موانع  رفع  برای  را  توان خود 

کار خواهیم گرفت.
ناکارآمد  بافت های  ساختار  تغییر  و  بهسازی  ضرورت 

شهری
فارس  استان  به  در سفر خود  و شهرسازی  راه  وزیر  معاون 
هم  فسا  شهرستان  شهری  ناکارآمد  و  فرسوده  بافت های  از 

بازدید کرد.
این  در  که  اسلامی  شورای  مجلس  عمران  کمیسیون  ریس 
بافت های  ساختار  تغییر  و  بهسازی  ضرورت  بر  نشست 
هفتم  برنامه  اساس  بر  گفت:  و  کرد  تأکید  شهری  ناکارآمد 
شهری  ناکارآمد  بافت های  ساختار  تغییر  و  بهسازی  توسعه 

باید انجام شود.
نگران کننده  وضعیت  به  اشاره  با  کوچی  رضایی  محمدرضا 
بافت های فرسوده در کشور افزود: هم اکنون حدود ۲۰میلیون 

نفر از جمعیت کشور در بافت های فرسوده و ناکارآمد شهری 
زندگی می کنند؛ طبق برنامه هفتم توسعه، باید یا این جمعیت 
محیط  تا  کند  پیدا  بهبود  مناطق  این  شرایط  یا  یابد  کاهش 

مناسبی برای زندگی ساکنان این محلات فراهم شود.
را  شهرسازی  و  راه  وزارت  تفکیک  موضوع  داد:  ادامه  او 
مطرح کردیم و پیشنهاد ما ایجاد وزارتخانه ای مستقل به نام 
وظایف  ویژه  طور  به  که  است  و شهرسازی  مسکن  وزارت 
تفکیک  این  کند؛  دنبال  را  شهرسازی  و  مسکن  به  مربوط 
کمک  حوزه  دو  این  در  موجود  مشکلات  رفع  به  می تواند 

شایانی کند.
بازسازی  اهمیت  بر  همچنین  مجلس  عمران  کمیسیون  رئیس 
بافت های فرسوده و تولید زمین در مناطق دارای زیرساخت 
تأکید کرد و گفت: هدف ما این است که با یک رویکرد مؤثر 
مسکن  به  بتوانند  مردم  تا  کنیم  فراهم  زمینه ای  عملیاتی،  و 

مناسب و باکیفیت دسترسی داشته باشند.
این بازدید یکروزه با هدف بررسی وضعیت زندگی مردم در 
عملی  راهکارهای  ارائه  و  فسا  شهرستان  فرسوده  بافت های 
و  شد  انجام  مناطق  این  ساکنان  زیستی  شرایط  بهبود  برای 
بازآفرینی  شرکت  با  مسکن  و  زمین  ملی  سازمان  شد  مقرر 
منطقه  این  مردم  مشکلات  رفع  جهت  در  ایران  شهری 

راهکارهایی ارائه و اجرا کند.

معاون وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد:

تأمین منابع مالی پروژه های نهضت ملی مسکن شتاب می گیرد ناامیدی صنعتگران؛ صنایع 
در آذر نیمه تعطیل شدند

قطعی گسترده برق هزینه های بسیاری را بر شرکت ها تحمیل 
تعطیل  نیمه  آذرماه  در  از شرکت ها  بسیاری  و  است  کرده 

بوده اند و با ظرفیت پایین تولید کرده اند.
معادل  آذر ۱۴۰۳،  در  اقتصاد  کل  خرید  مدیران   شاخص 
۴۳.۹ محاسبه شده که کمترین مقدار از اردیبهشت ماه است 
و پس از تعدیل فصلی نیز این شاخص ۴۵.۵ برآورد شده که 

کمترین مقدار از تیرماه محسوب می شود.
فعالان  از  برخی  دید  از  اصلی  مشکلات  اساس  همین  بر 

اقتصادی در آذر ۱۴۰۳ به شرح زیر است؛
شرکت ها  بر  را  بسیاری  هزینه های  برق  گسترده  قطعی   -
نیمه  آذرماه  از شرکت ها در  بسیاری  تحمیل کرده است و 

تعطیل بوده اند و با ظرفیت پایین تولید کرده اند.
- حذف ارز نیمایی و همچنین زمان بر بودن فرایند تخصیص 
ارز از سوی وزارت صمت و بانک مرکزی، از طرف دیگر 
شرکت ها  از  بسیاری  تا  شده  باعث  گاز  و  برق  قطعی های 
متضرر شوند و برای کاهش هزینه ها ناچار به تعدیل نیروی 
انسانی شوند.- تخصیص ناعادلانه تسهیلات و کمبود شدید 
نقدینگی و پیش بینی ناپذیری اقتصاد، بسیاری از شرکت ها 
افزایش شدید نرخ  را در آستانه تعطیلی قرار داده است.- 
ارز بر کمبود مواد اولیه اثر گذاشته و با توجه به مشکلات 
تأمین منابع مالی، مواد اولیه خارجی را بسیار گران کرده و 
فرآیند تولید بسیار هزینه بر شده است.- حذف ارز نیمایی 
هزینه تولید را برای شرکت ها افزایش داده است و هم زمان 
به دلیل افزایش نرخ ارز و تورم بالای نهاده ها انتظار افزایش 
فعالان  دارد.-  وجود  آتی  ماه های  برای  فروش  قیمت های 
اقتصادی با توجه به شرایط تورمی نرخ ارز و نااطمینانی و 
ریسک های بازار، انتظارات منفی و ناامیدی بیشتری نسبت به 

ماه های آتی دارند.
- برخی از شرکت ها در فرآیند ترخیص واردات مواد اولیه 

در گمرک مشکلات زیادی دارند.
با چالش های  اولیه در سامانه  ثبت سفارش مواد  فرآیند   -
زیادی همراه است، همچنین عدم ارائه تسهیلات و تخصیص 
ناعادلانه تسهیلات، و بی ثباتی قیمت ها و نرخ ارز شرکت ها 
را با کمبود منابع مالی برای ادامه فعالیت ها روبرو کرده است.
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بازار سرمایه  معاملات صورت گرفته در  ارزش  در حالی که 
کل  ارزش  است،  کرده  رکوردشکنی  امسال  ماه  آذر  در  فقط 
تومان  میلیارد  هزار  هزار   ۱۱.۷ رقم  از  کشور  سرمایه  بازار 

گذشت.
بهادار،  اوراق  و  بورس  سازمان  توسعه  و  پژوهش  مدیریت   
منتشر  را  امسال  بازار سرمایه در آذر  ماهانه وضعیت  گزارش 
کرد که بر اساس آن ارزش کل بازار سرمایه در آذر ماه نسبت 
به ماه قبل از آن رشد ۱۶ درصدی داشته و به رقم ۱۱ هزار 
میلیارد  هزار  هزار   ۱۱.۷ از  )بیش  تومان  میلیارد  هزار   ۷۴۴ و 
تومان( رسیده است.ارزش معاملات انجام شده در آذر امسال 
بازار  در  بدهی  اوراق  معامله  احتساب  بدون  بازار سرمایه  در 
باز، بیش از ۸۱۸ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان بوده که در مقایسه 
با آبان سال جاری حدود ۲۴ درصد افزایش داشته است.ارزش 
بورس  هر  تفکیک  به  جاری،  سال  آذر  پایان  تا  سرمایه  بازار 

به شرح زیر است:بورس تهران: ۸.۸ هزار هزار میلیارد تومان
فرابورس: ۲.۷ هزار هزار میلیارد تومان

بورس انرژی: ۱۳ هزار و ۹۵ میلیارد تومان
بورس کالا: ۹۵ هزار و ۶۴۰ میلیارد تومان

بیشترین میزان رشد ارزش بازار طی یک سال منتهی به پایان 
آذر امسال، مربوط به بورس کالا با افزایش ۳۶۸.۳ درصدی و 
کمترین میزان افزایش ارزش در بازه مشابه، مربوط به فرابورس 

با افزایش ۷.۱ درصدی بوده است.
شاخص کل بورس در پایان آذر امسال ۲ میلیون و ۶۸۰ هزار 
پایان آذر  با شاخص کل بورس در  واحد بود که در مقایسه 
سال گذشته افزایش ۲۱.۲ درصدی داشته است. این در حالی 
است که شاخص کل فرابورس در پایان آذر امسال نسبت به 
ارزش بازار در پایان آذر سال گذشته منفی ۳.۴ درصد کاهش 
داشته است.ارزش معاملات بازار سرمایه در یک ماهه آذر سال 
در ۱۳  که یک رکورد  بود  تومان  میلیارد  هزار   ۸۱۸.۵ جاری 
معاملات  ارزش  بعدی،  رتبه  در  اخیر محسوب می شود.  ماهه 

اسفند سال گذشته با رقم ۶۷۸ هزار میلیارد تومان قرار دارد.
در حالی که ارزش معاملات بازار سرمایه در ماه های آذر، دی 
و بهمن سال قبل در دامنه ۴۶۰ تا ۴۷۰ هزار میلیارد تومان ثابت 
بود و حتی این روند در نیمه نخست امسال هم تکرار شد )به 
استثنای اسفند سال قبل( اما در نیمه دوم امسال و از معاملات 
مهر ماه، روند صعودی آغاز شد و به کانال ۶۲۰ هزار میلیارد 
تومان صعود کرد؛ روند صعودی ارزش معاملات ماهانه بازار 

سرمایه تا پایان آذر امسال حفظ شده است.
تأمین مالی ۵۹۲ همتی از بازار سرمایه طی ۹ ماهه امسال

ارزش  آذر  پایان  تا  امسال  ابتدای  از  گزارش،  این  اساس  بر 
از  بیسش  به تفکیک سرمایه ای و بدهی  منابع  جذب و تجهیز 
۵۹۲ هزار میلیارد تومان بوده؛ این در حالیست که ارزش جذب 
 )۱۴۰۲ ماهه   ۹( گذشته  سال  مشابه  دوره  در  منابع  تجهیز  و 
بود که رشد ۳۳.۳ درصدی  تومان  میلیارد  از ۴۴۱ هزار  بیش 

را نشان می دهد.

تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

برابر رای شماره ۱403۶03۱۸0۱۱0۱47۵۶ - ۱403/07/۱9 هیات 
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع 
تصرفات  ثبت ملک صومعه سرا  مستقر در واحد  فاقد سند رسمی 
ساجدی  رفعتی  حسنیه  /خانم  آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه 
در  رشت  از  صادره   ۱۵۵0 شناسنامه  شماره  به  غلامرضا  فرزند 
ششدانگ یک قطعه زمین باغی مشتمل براعیان احداثی بمساحت 
4۶3 متر مربع پلاک ۲37۵ فرعی از ۶ اصلی مفروز و مجزی شده 
از پلاک ۵۲۵ واقع در قریه هنده خاله بخش ۲۲ گیلان خریداری 
از مالکیت رضا علی نیا محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود چنانچه 
مذکور  بشرح  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاصی 
انتشار آگهی بمدت  اولین  تاریخ  از  میتوانند  باشد  اعتراض داشته 
،رسید  اخذ  از  و پس  تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه   ۲
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
رسید در صورت  و  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به 
اعتراض مدت مذکور طبق  انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱403/۱0/09
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱403/۱0/۲4

م الف 9۱0/۱۶9۲
شناسه ۱۸49۵93

یداله شهبازی 
رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا

**************
تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 

تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابر رای شماره ۱403۶03۱۸0۱۱0۲0390 - ۱403/09/۲۱ هیات 
ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  موضوع 
تصرفات  ثبت ملک صومعه سرا  مستقر در واحد  فاقد سند رسمی 
به  یعقوب  فرزند  فرهور  علی  آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه 
یک  ششدانگ  در  انزلی  بندر  از  صادره   4۸0 شناسنامه  شماره 
 ۵7۵ پلاک  مربع  متر   ۸000.۱۲ بمساحت  درختکاری  زمین  قطعه 
باقیمانده  از پلاک 374  از ۱7 اصلی مفروز و مجزی شده  فرعی 
مالکیت  از  خریداری  گیلان   ۲۵ بخش  جان  کتم  قریه  در  واقع 
پری چهره رئیس زاده محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود چنانچه 
مذکور  بشرح  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاصی 
انتشار آگهی بمدت  اولین  تاریخ  از  میتوانند  باشد  اعتراض داشته 
رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض  ماه   ۲
خود  دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  مدت  ظرف 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است ورسید در صورت 
اعتراض مدت مذکور طبق  انقضای مدت مذکور و عدم وصول 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱403/۱0/09
تاریخ انتشار نوبت دوم ۱403/۱0/۲4

یداله شهبازی رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا
م الف 9۱0/۱7۱۶
شناسه ۱۸۵۲3۱۲

************
تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 

تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
و   ۱403/09/۲0  -  ۱403۶03۱۸0۱۱0۲033۱ شماره  رای  برابر 
موضوع  هیات   ۱403/09/۲0 مورخه   ۱403۶03۱۸0۱۱0۲033۶
فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون 
سند رسمی مستقر در واحد ثبت ملک صومعه سرا تصرفات مالکانه 
بلامعارض متقاضی آقای گلعلی محبوب فرزند عزیز اله به شماره 
شناسنامه 9 صادره از صومعه سرا و خانم فرانک زاد مقدس فرزند 
محمد رسول بشماره شناسنامه ۲794 صادره از تهران در ششدانگ 
 ۱33۵ مربع پلاک  متر   ۱0/۸۵ بمساحت  مسکونی  زمین  قطعه  یک 
در  واقع   ۲۸ پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   ۲۸ از  فرعی 
رستم  هدایت  نسق  از  خریداری  گیلان   ۲۲ بخش  سر  چنه  قریه 
به  لذا  است.  گردیده  محرز   949 پلاک  به  الحاق  جهت  زاده 
به فاصله ۱۵ روز آگهی  منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاصی  چنانچه  شود  می 
اولین  تاریخ  از  توانند  می  باشد  داشته  اعتراض  مذکور  بشرح 
تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض  ماه   ۲ بمدت  آگهی  انتشار 
و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض  و رسید در صورت 

مدت مذکور طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
دوم:  نوبت  انتشار  ۱403/۱0/09تاریخ  اول:  نوبت  انتشار  تاریخ 

۱403/۱0/۲4
شناسه۱۸۵۲۸73   یداله شهبازی

-رییس ثبت اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا
****

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱3 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 ۱403/۱0/۶ مورخه   ۱403۶03۱۸0۱400۲۶3۱ شماره  رای  برابر 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  /دوم  اول  هیات 
ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی 
کباری  علی  خانم  آقای/  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات 
فرزند عبدالنبی بشماره شناسنامه ۱۸4۵ صادره از همدان بصورت 

مربع  متر   ۱3۱/40 مساحت  به  ساختمان  دستگاه  یک  ششدانگ 
پلاک  از  شده  مجزی  و  مفروز  اصلی   ۲4 از  فرعی   ۱4۸7 پلاک 
۵39 فرعی واقع در قریه کیاکلایه شهرستان املش بخش ۲9 گیلان 
اسماعیل  مرحوم  وراث  خانم  آقای/  رسمی  مالک  از  خریداری 
کباری محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص 
می  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت 
تواند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود 
ماه  یک  مدت  رسید ظرف  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را 
قضایی  مراجع  به  را  خود  دادخواست  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از 
و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم 
صادرخواهد  مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم 
۱403/۱0/09تاریخ  مورخ   :یکشنبه  اول  نوبت  انتشار  شد.تاریخ 

انتشار نوبت دوم : دوشنبه مورخ  ۱403/۱0/۲4
رئیس ثبت اسناد و املاک -احسان شعبانی دریاوارسری 

م الف ۱73۶
***********************

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱3 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

مورخه   ۱403۶03۱۸0۱400۲4۸4 و   ۲4۸۵ شماره  رای  برابر 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات   ۱403/9/۲7
ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی 
متقاضی  معارض  بلا  و  مالکانه  تصرفات  املش  ملک  ثبت  حوزه 
ترتیب  به  پور  قاسم  حدیقه  خانم  و  امیدی  حسین  خانم   / آقای 
فرزندان داود و مهدی   به شماره شناسنامه 447 و ۶۵۸ و کدملی      
۶3099۲۲۶۵3 و ۶309۵۸3۲7۱ صادره از املش بصورت ششدانگ 
 ۱۸0/۱۸ مساحت   به  ساختمان  یکباب  بر  مشتمل  زمین  قطعه  یک 
متر مربع با کاربری عمده مسکونی و مابقی معبرط به پلاک 79۶۱ 
گیلان   ۲9 بخش  املش  قریه  در  واقع  اصلی   ۲۵ سنگ  از  فرعی 
انقلاب  مستضعفان  بنیاد  رسمی  مالکیت  مورد  از  و  بالسویه  مشاع 

اسلامی محرز گردید
 ۱۵ فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  میشود  آگهی  روز 
انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
املش- شهرستان  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  ۱73۵رئیس  الف  م 

احسان شعبانی 
تاریخ انتشار نوبت اول :یکشنبه مورخ  ۱403/۱0/09

تاریخ انتشار نوبت دوم : دوشنبه مورخ  ۱403/۱0/۲4
*****

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱3 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

مورخه   ۱403۶03۱۸0۱400۲4۸4 و   ۲4۸۵ شماره  رای  برابر 
ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات   ۱403/9/۲7
ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی 
متقاضی  معارض  بلا  و  مالکانه  تصرفات  املش  ملک  ثبت  حوزه 
ترتیب  به  پور  قاسم  حدیقه  خانم  و  امیدی  حسین  خانم   / آقای 
فرزندان داود و مهدی   به شماره شناسنامه 447 و ۶۵۸ و کدملی      
۶3099۲۲۶۵3 و ۶309۵۸3۲7۱ صادره از املش بصورت ششدانگ 
 ۱۸0/۱۸ مساحت   به  ساختمان  یکباب  بر  مشتمل  زمین  قطعه  یک 
متر مربع با کاربری عمده مسکونی و مابقی معبرط به پلاک 79۶۱ 
گیلان   ۲9 بخش  املش  قریه  در  واقع  اصلی   ۲۵ سنگ  از  فرعی 
انقلاب  مستضعفان  بنیاد  رسمی  مالکیت  مورد  از  و  بالسویه  مشاع 

اسلامی محرز گردید
 ۱۵ فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در  میشود  آگهی  روز 
انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  داشته  اعتراضی  متقاضی  مالکیت 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است 
طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت  انقضای  صورت  در 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
املش- شهرستان  املاک  و  اسناد  ثبت  اداره  ۱73۵رئیس  الف  م 

احسان شعبانی 
تاریخ انتشار نوبت اول :یکشنبه مورخ  ۱403/۱0/09

تاریخ انتشار نوبت دوم : دوشنبه مورخ  ۱403/۱0/۲4
****

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱3 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

و   ۱403۶03۱۸0040097۱۱ شماره  آرای  برابر 
و   ۱403۶03۱۸0040097۱3 و   ۱403۶03۱۸0040097۱4
قانون  موضوع   ۱403/۸/۲۱ مورخه   ۱403۶03۱۸0040097۱۲
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین 
مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات سید رضا، علی اکبر و حسین 
جملگی بشیری سرخنی فرزندان سید عزیز مورد تایید قرار گرفت

۱- ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی )مشاعا بالسویه (به مساحت 

 3۵۲ از پلاک  ۵۲۸ مجزی  فرعی  شماره پلاک  به  مربع  متر   479
مالکیت  از  گیلان   ۲0 بخش  فیلده  در  واقع   9 اصلی  از  فرعی 
 - رودبار  شهرستان  به آدرس  غیره  و  غلامحسین صادقی سرخنی 

فیلده - محرز گردیده است.
میشود  آگهی  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  داشته  اعتراضی 
از اخذ  تسلیم و پس  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه  مدت دو 
رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 
مالکیت  سند  مقررات  اعتراض طبق  و عدم وصول  مذکور  مدت 

صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱403/۱0/۱0
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱403/۱0/۲4

م الف ۲37۱
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار

انوش اکبری
******

تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 ۱403/09/۱۱ مورخ   ۱40۲۶03۱۸0۱۱0۱9۵0۸ شماره  رای  برابر 
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
صومعه  ملک  ثبت  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای 
حسین  خانم  آقای  متقاضی  معارض  بلا  مالکانه  تصرفات  سرا 
رشت  از  صادره   7۵3۵ شناسنامه  شماره  به  صمد  پورفرزند  موسی 
 ۲۲۶/۸۱ بمساحت  دیوار  با  محصور  زمین  قطعه  در ششدانگ یک 
از  و مجزی شده  مفروز  اصلی   30 از  فرعی  مربع پلاک 9۱3  متر 
پلاک ۶ واقع در قریه دوگور بخش ۲۲ گیلان خریداری از نسق 
ناز علی یوسی دوگوری محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی میشود چنانچه 
مذکور  بشرح  متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاصی 
بمدت  انتشار آگهی  اولین  تاریخ  از  میتوانند  باشد  داشته  اعتراض 
رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  خودرا  اعتراض  ماه   ۲
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
در صورت  رسید  و  است  بدیهی  نمایند.  تقدیم  قضایی  مراجع  به 
اعتراض مدت مذکور طبق  و عدم وصول  انقضای مدت مذکور 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: ۱403/۱0/۲4

تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱403/۱۱/۱0
شناسه ۱۸۶۱۶73

یداله شهبازی- اسناد و املاک شهرستان صومعه سرا 
********************************

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات   .
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱3 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهای فاقد سند رسمي

 ۱403/09/۱۸ مورخه   ۱403۶03۱۸0040۱07۵۵ شماره  رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی ساختمانهای فاقد 
رضاقلی  مقدر  تصرفات  رودبار  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند 

نژاد فرزند همتعلی مورد تایید قرار گرفت
۱- ششدانگ یک باب خانه و محوطه به مساحت ۲۱7/9۲ متر مربع 
به شماره پلاک فرعی ۲۵۵۲ مجزی از پلاک 3۶0 فرعی از اصلی 
۱9 واقع در کلورز بخش ۲0 گیلان از مالکیت حیدر فدایی و غیره 

به آدرس شهرستان رودبار - کلورز - محرز گردیده است.
در  میشود  نوبت آگهی  دو  در  مراتب  اطلاع عموم  منظور  به  لذا 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
ظرف  رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض 
مدت یکماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
مالکیت صادر خواهد  سند  مقررات  اعتراض طبق  و عدم وصول 

شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱403/۱0/۲4
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱403/۱۱/0۸

م الف ۲49۱
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار - انوش اکبری

***********************************
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱3 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهي 

تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمي
 ۱403/09/۲4 مورخه   ۱403۶03۱۸0040۱۱043 شماره  رای  برابر 
ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات حجت اله 

رمضانی کلورزی فرزند غریبعلی مورد تایید قرار گرفت
متر   ۲۵7/0۸ مساحت  به  محوطه  و  خانه  باب  یک  ششدانگ   -۱-
فرعی   337 پلاک  از  مجزی   ۲۵۵3 فرعی  پلاک  شماره  به  مربع 
مالکیت محبعلی  از  واقع در کلورز بخش ۲0 گیلان  اصلی ۱9  از 
رمضانی و غیره به آدرس شهرستان رودبار - کلورز محرز گردیده 

است.
در  میشود  نوبت آگهی  دو  در  مراتب  اطلاع عموم  منظور  به  لذا 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
ظرف  رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض 
مدت یکماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

مالکیت صادر خواهد  سند  مقررات  اعتراض طبق  و عدم وصول 
شد.

تاریخ انتشار نوبت اول : ۱403/۱0/۲4
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱403/۱۱/0۸

م الف ۲449
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار - انوش اکبری
******************************

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱3 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمي

 ۱403/0۸/۲9 مورخه   ۱403۶03۱۸0040۱00۵4 شماره  رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی ساختمانهای فاقد 
مرادی  خیام  تصرفات  ،رودبار  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند 

اسکلکی فرزند مظفر مورد تایید قرار گرفت.
-۱- ششدانگ یک قطعه زمین مشجر به مساحت ۶۵9/33 متر مربع 
به شماره پلاک فرعی ۲۵0 مجزی از پلاک ۱ فرعی از اصلی ۲9 
واقع در دیزکوه بخش ۲0 گیلان از مالکیت اکبر علیزاده و غیره به 

آدرس شهرستان رودبار - دیزکوه - محرز گردیده است.
میشود در  نوبت آگهی  دو  در  مراتب  اطلاع عموم  منظور  به  لذا 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
ظرف  رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض 
مدت یکماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
مالکیت صادر خواهد  سند  مقررات  اعتراض طبق  و عدم وصول 

شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱403/۱0/۲4
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱403/۱۱/0۸

م الف ۲4۵۱
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار - انوش اکبری

************************************
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات   .

ساختمانهای فاقد سند رسمی
تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱3 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 

تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 ۱403/0۸/۲۱ مورخه   ۱403۶03۱۸004009۶3۸ شماره  رای  برابر 
ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات علی کفشگر 

فرزند قاسم مورد تایید قرار گرفت .
-۱- ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر اعیان احداثی به مساحت 
۲0۲/۱۲ متر مربع به شماره پلاک فرعی ۱۶۸۸ مجزی از پلاک ۲9 
فرعی از اصلی ۲۲ واقع در شمام بخش ۲0 گیلان از مالکیت نوروز 
محرز  شمام    - رودبار  شهرستان  آدرس  به  غیره  و  مقدم  رضائی 

گردیده  است. 
میشود در  نوبت آگهی  دو  در  مراتب  اطلاع عموم  منظور  به  لذا 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
ظرف  رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض 
مدت یکماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
مالکیت صادر خواهد  سند  مقررات  اعتراض طبق  و عدم وصول 

شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱403/۱0/۲4
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱403/۱۱/0۸

م الف ۲437
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار - انوش اکبری
******************************

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱3 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمي

 ۱403/09/۱۲ مورخه   ۱403۶03۱۸0040۱0۶۱۱ شماره  رای  برابر 
ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد تبتی رودبار تصرفات زهرا فلاح 

فرزند عباسعلی مورد تایید قرار گرفت
-۱- ششدانگ یک قطعه زمین مشجر به مساحت ۱79۲/43 متر مربع 
به شماره پلاک فرعی ۵3۵ مجزی از پلاک 399 فرعی از اصلی 
گزنی  رفیعی  ناصر  مالکیت  از  گیلان   ۲0 بخش  فیلده  در  واقع   9

و غیره به آدرس شهرستان رودبار فیلده محرز گردیده است .
در  میشود  نوبت آگهی  دو  در  مراتب  اطلاع عموم  منظور  به  لذا 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
ظرف  رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض 
مدت یکماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
مالکیت صادر خواهد  سند  مقررات  اعتراض طبق  و عدم وصول 

شد.تاریخ انتشار نوبت اول : ۱403/۱0/۲4
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱403/۱۱/0۸

م الف ۲490 رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار - انوش اکبری
************************************

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱3 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

 ۱403/09/۱3 مورخه   ۱403۶03۱۸0040۱0۶۶9 شماره  رای  برابر 

ساختمانهای  اراضی  نیستی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ،رودبار تصرفات احمد علی 

پور جیرندهی فرزند خشنود مورد تایید قرار گرفت.
-۱ ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر اعیان احداثی به مساحت 
پلاک  از  مجزی   ۱377 فرعی  پلاک  شماره  به  مربع  متر   ۲۱7/4۱
۲4۶ فرعی از اصلی 9 واقع در جیرنده بخش ۱7 گیلان از مالکیت 
قلی عطایی عمارلوئی و غیره به آدرس شهرستان رودبار جیرنده 

محرز گردیده است.
در  میشود  نوبت آگهی  دو  در  مراتب  اطلاع عموم  منظور  به  لذا 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
ظرف  رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض 
مدت یکماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
مالکیت صادر خواهد  سند  مقررات  اعتراض طبق  و عدم وصول 

شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱403/۱0/۲4
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱403/۱۱/0۸

م الف ۲49۵
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار - انوش اکبری

********************************
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱3 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهي 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای موضوع ماده فاقد سند 

رسمي
 ۱403/09/۱۸ مورخه   ۱403۶03۱۸0040۱07۸۶ شماره  رای  برابر 
ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ،رودبار تصرفات زهرا فلاح 

فرزند عباسعلی مورد تایید قرار گرفت
-۱ ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ۸04/۵0 متر مربع به شماره 
پلاک فرعی ۲۱۲4 مجزی از پلاک ۶ فرعی از اصلی 3 واقع در 
ویایه بخش ۱۸ گیلان از مالکیت عباسعلی فلاح و غیره به آدرس 

شهرستان رودبار - ویایه - محرز گردیده است.
میشود در  نوبت آگهی  دو  در  مراتب  اطلاع عموم  منظور  به  لذا 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
ظرف  رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض 
مدت یکماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
مالکیت صادر خواهد  سند  مقررات  اعتراض طبق  و عدم وصول 

شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱403/۱0/۲4
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱403/۱۱/0۸

م الف ۲4۸7
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار - انوش اکبری

********************************
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱3 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهي 

تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمي
 ۱403/09/۱3 مورخه   ۱403۶03۱۸0040۱0۶۱7 شماره  رای  برابر 
ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات خان محمد 

غیاثوند فرزند نامدار مورد تایید قرار گرفت
-۱ ششدانگ یک قطعه زمین مشجر به مساحت ۱۵7/73 متر مربع 
به شماره پلاک فرعی ۱04۵ مجزی از پلاک 7۵3 فرعی از اصلی 
سلخوری  رحیم  مالکیت  از  گیلان   ۱9 بخش  بیورزن  در  واقع   ۵
غیاثوند و غیره به آدرس شهرستان رودبار بیورزن محرز گردیده 
است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت آگهی میشود 
متقاضی  مالکیت  سند  صدور  به  نسبت  اشخاص  که  صورتی  در 
به  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  میتوانند  باشند  داشته  اعتراضی 
اخذ  از  و پس  تسلیم  اداره  این  به  را  اعتراض خود  ماه  مدت دو 
رسید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود 
را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 
مالکیت  سند  مقررات  طبق  اعتراض  وصول  عدم  و  مذکور  مدت 

صادر خواهد شد.تاریخ انتشار نوبت اول : ۱403/۱0/۲4
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱403/۱۱/0۸

م الف ۲497رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار - انوش اکبری
*****************************

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱3 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهي 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمي

 ۱403/09/07 مورخه   ۱403۶03۱۸0040۱037۱ شماره  رای  برابر 
ساختمانهای  اراضی  نسبی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
محمود  تصرفات  رودبار  ثبتی  واحد  در  مستقر  رسمی  سند  فاقد 

مقدم مخشری فرزند محمد باقر مورد تایید قرار گرفت
۱ ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت ۱3۶۶/۵۵ متر مربع به شماره 
واقع   ۲۶ اصلی  از  فرعی   4۶ پلاک  از  مجزی   ۱۸4 فرعی  پلاک 
به  مالکیت معصومه مهتدی و غیره  از  در مخشهر بخش ۱۸ گیلان 

آدرس شهرستان رودبار - مخشهر - محرز گردیده است.
میشود در  نوبت آگهی  دو  در  مراتب  اطلاع عموم  منظور  به  لذا 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
ظرف  رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض 

مدت یکماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
مالکیت صادر خواهد  سند  مقررات  اعتراض طبق  و عدم وصول 

شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱403/۱0/۲4
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱403/۱۱/0۸

م الف ۲۵0۱
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار

- انوش اکبری
**********************************

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱3 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهی 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمي

برابر آرای شماره ۱403۶03۱۸0040۱09۲۶ مورخه ۱403/09/۲0 
ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات احد مقدم 

مخشری فرزند محمد باقر مورد تایید قرار گرفت
-۱- ششدانگ یک قطعه زمین مشجر به مساحت ۱۲00/40 متر مربع 
به شماره پلاک فرعی ۱۸3 مجزی از پلاک ۲7 فرعی از اصلی ۲۶ 
واقع در مخشهر بخش ۱۸ گیلان از مالکیت معصومه مهتدی و غیره 

به آدرس شهرستان رودبار - مخشهر محرز گردیده است.
در  میشود  نوبت آگهی  دو  در  مراتب  اطلاع عموم  منظور  به  لذا 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
ظرف  رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض 
مدت یکماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
مالکیت صادر خواهد  سند  مقررات  اعتراض طبق  و عدم وصول 

شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : ۱403/۱0/۲4
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱403/۱۱/0۸

م الف ۲47۸
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار - انوش اکبری

***********************************
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱3 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهي 

تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمي
 ۱403/09/۱۲ مورخه   ۱403۶03۱۸0040۱0۶۱0 شماره  رای  برابر 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات محمد مسعود اثنا 

عشری فرزند علی اصغر مورد تایید قرار گرفت
متر   4۵۸۵/۸0 مساحت  به  مزروعی  زمین  قطعه  یک  ۱-ششدانگ 
مربع که مقدار ۱۸۱/44 متر مربع در حریم دره و مقدار 4۵0۲/۲3 
متر مربع در حریم ایمنی لوله گاز قرار دارد به شماره پلاک فرعی 
3۵4 مجزی از پلاک ۱ فرعی از اصلی ۵۶ واقع در ویشان بخش 
آدرس  به  غیره  و  درویشی  مهری  دوستعلی  مالکیت  از  گیلان   ۱7

شهرستان رودبار - ویشان محرز گردیده است.
میشود در  نوبت آگهی  دو  در  مراتب  اطلاع عموم  منظور  به  لذا 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
ظرف  رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض 
مدت یکماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
مالکیت صادر خواهد  سند  مقررات  اعتراض طبق  و عدم وصول 

شد.تاریخ انتشار نوبت اول : ۱403/۱0/۲4
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱403/۱۱/0۸

م الف ۲499
رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار - انوش اکبری

*******************************
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱3 ماده  و  قانون   3 ماده  موضوع  آگهي 

تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمي
 ۱403/09/۱۸ مورخه   ۱403۶03۱۸0040۱07۸7 شماره  رای  برابر 
ساختمانهای  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی رودبار تصرفات رضا صادق 

پور فرزند صفر مورد تایید قرار گرفت
-۱- ششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 3۱4۶/7۵ متر مربع که با 
حق عبور از مجاور در حد غربی حقوق ارتفاقی حریم نهر شمالی 
به شماره پلاک  بستر گواهی میگردد  انتهای  از  به میزان یک متر 
فرعی ۵۶4 مجزی از پلاک 7 فرعی از اصلی 4 واقع در گلدیان 
آدرس  به  غیره  و  پور  صادق  صفر  مالکیت  از  گیلان   ۱۸ بخش 

شهرستان رودبار - گلدیان محرز گردیده است.
میشود در  نوبت آگهی  دو  در  مراتب  اطلاع عموم  منظور  به  لذا 
صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
ظرف  رسید  اخذ  از  پس  و  تسلیم  اداره  این  به  را  خود  اعتراض 
مدت یکماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 
مالکیت صادر خواهد  سند  مقررات  اعتراض طبق  و عدم وصول 

شد.تاریخ انتشار نوبت اول : ۱403/۱0/۲4
تاریخ انتشار نوبت دوم : ۱403/۱۱/0۸

م الف ۲۵0۶ رئیس ثبت اسناد و املاک رودبار
- انوش اکبری
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استان هااستان ها
آغاز عملیات اجرایی ایستگاه 

آتش نشانی صیاد شیرازی 
بلوار  در  نشانی  آتش  ایستگاه  احداث  عملیات  آغاز  آئین 
میلیارد   ۳۰ اعتبار  با  شیراز  منطقه11  در  شیرازی  صیاد 

تومان  آغاز شد.
اولین  احداث  به  اشاره  با   11 منطقه  پرنیان شهردار  بهزاد 
با سیاست گذاری  نشانی در منطقه11 گفت:  ایستگاه آتش 
متوازن  توزیع  بر  مبنی  شیراز  شهردار  تدبیر  و  شورا 
اعتبارات و خدمات در سطح مناطق 11گانه، شاهد ساخت 

این ایستگاه آتش نشانی هستیم.
ایجاد  موجب  ایستگاه  این  ساخت  اینکه  بیان  با  پرنیان 
در  افزود:  می شود،  شهروندان  خاطر  اطمینان  احساس 
اختصاص  منطقه  این  به  خوبی  اعتبارات  اخیر  سال های 
داده شده و امسال برای ۳۰۰ میلیارد تومان بودجه جاری، 

۵۶ پروژه کوچک و بزرگ تعریف کرده ایم.
وی ضمن عنوان طرح ها و برنامه های عمرانی این منطقه 
بینی شده در دست  خاطرنشان کرد: همه پروژه های پیش 
شهروندان  به  و  دارد  قرار  پیمانکار  انتخاب  یا  و  اجرا 

اطمینان می دهیم که هیچ پروژه بلاتکلیفی نداریم.
لوپ  پیمانکار  کرد:  اضافه  شیراز   11 منطقه  شهردار 
راستگرد پل غدیر که سال ها متوقف شده بود نیز انتخاب 
توپی  دو سالن  دارد.  قرار  کارگاه  تجهیز  در حال  و  شده 
انتخاب  و  اجرا  در دستور  فیض  بلوار  در  غیرتوپی هم  و 
جمله  از  دیگری  پروژه های  است.  گرفته  قرار  پیمانکار 
اسیری در دست ساخت است و  فال   کتابخانه در خیابان 

تلاش می شود در هفته شیراز به بهره برداری برسد.
شهرداری  ایمنی  خدمات  و  آتش نشانی  سازمان  رئیس 
شیراز با اشاره به آغاز عملیات اجرایی ایستگاه آتش نشانی 

صیاد شیرازی گفت:
این ایستگاه با اعتبار ۳۰ میلیارد تومان در منطقه 11 شیراز 
زمان  کاهش  هدف  زیرساخت ها  در  و  است  شده  ساخته 

رسیدن به حادثه را دنبال می کنیم.
عنوان  شیرازی  صیاد  ایستگاه  خصوص  عیدی پور  هادی 
خواهد  ساخته  ایستگاه  دو  تلاقی  در  ایستگاه  این  کرد: 
و  رسید  خواهد  بهره برداری  به  آینده  ماه   ۲۰ طی  و  شد 
با ساخت ایستگاه های آتش نشانی در دست ساخت، زمان 
خواهد  دقیقه   ۵ زیر  حادثه  محل  به  عملیاتی  تیم  اعزام 

رسید.
آتش  ایستگاه   ۴ حاضر  درحال  اینکه  بیان  با  پور  عیدی 
تا  است  امید  کرد:  عنوان  است  ساخت  دست  در  نشانی 
شامل  که  برسد  بهره برداری  به  ها  ایستگاه  این  فجر  دهه 
و یک   ۵ منطقه  در  ایستگاه  ۷، یک  منطقه  در  ایستگاه  دو 

ایستگاه در منطقه 1۰ است.
ایستگاه  ساخت  راستا  این  در  کرد:  خاطرنشان  وی 
در  اساسی  و  محوری  اقدام  یک  عنوان  به  آتش نشانی 

سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی دنبال می شود.
 11 مناطق  در  بودجه  ردیف های  داد:  ادامه  پور  عیدی 
اطفای  جامع  طرح  با  متناسب  و  شده  تعریف  شهرداری 
حریق شهری که مصوب شورای ششم اسلامی شهر شیراز 
اقدام  آتش نشانی  ایستگاه های  ساخت  به  نسبت  است 

کرده اند.
شهرداری  ایمنی  خدمات  و  آتش نشانی  سازمان  رئیس 
حال  در  تومان  میلیارد   1۵۰ از  بیش  کرد:  عنوان  شیراز 
ساخت  دست  در  شیراز  در  آتش نشانی  ایستگاه  حاضر 
است و بیش از ۳۲۰ میلیارد تومان تجهیزات از سال 1۴۰1 
تاکنون به ناوگان آتش نشانی این کلانشهر اضافه شده که 

در 1۰ سال گذشته بی سابقه بوده است.

معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش کهگیلویه 
و بویراحمد:

گردهمایی سرگروه های استانی قرآن و 
پیام های آسمانی به میزبانی کهگیلویه و 

بویراحمد در مشهد مقدس برگزار می شود

معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش استان کهگیلویه 
توانمندسازی  کشوری  گردهمایی  گفت:  بویراحمد  و 
اول  دوره  آسمانی  پیام های  و  قرآن  استانی  سرگروه های 
متوسطه به میزبانی کهگیلویه و بویراحمد در مشهد برگزار 

می شود.
سرگروه های  همایش   هماهنگی  جلسه  در  جمالی  :محمد 
گردهمایی  گفت:  آسمانی  پیام های  و  قرآن  درس 
سراسر  آسمانی  پیام های  و  و  قرآن  درسی  سرگروه های 
کشور به میزبانی استان کهگیلویه و بویراحمد از ۲۴ تا ۲۶ 

دی ماه  در مشهد مقدس برگزار می شود.
وی  سند تحول بنیادین آموزش و پرورش برگزار می شود، 
ارتقای  به  منجر  همایش  این  برگزاری  افزود:امیدواریم 
سطح توانمندی دبیران درس قرآن و پیام های آسمانی در 
سطح کشور و ارائه روش های نوین تدریس در ارتباط با 

کتب قرآن شود.

بابلرود غرق در زباله
به  بابل  های  زباله  حمل  و  آوری  جمع  سنگین  هزینه   
این  روستاهای  در  زباله  که  شد  سبب  دیگر  استان های 
شهرستان جمع آوری نشود و این امر زمینه ای برای زباله 
بابلرود  رودخانه  بالادستی  مناطق  و  طبیعت  دل  در  پرانی 
از پر آب  این عوامل یکی  باشد که در شرایط فعلی همه 
تبدیل  زباله  جولانگاه  به  را  مازندران  های  رودخانه  ترین 

کرده است.
مازندران  آب  پرُ  رودخانه های  از  یکی  بابلرود  رودخانه 
بالادست  مناطق  در  هیرکانی  قلب جنگل های  از  که  است 
سوادکوه مازندران سرچشمه می گیرد و بعد از طی مسافت 
و  بابل  سوادکوه،  شهرستان   سه  از  عبور  و  کیلومتری   ۷۸

بابلسر به دریای خزر می ریزد.
این رودخانه بزرگ و زیبا که با عبور از جنگلهای سر به 
فلک کشیده و دشت های زیبا به دریای خزر می ریزد در 
طول مسیر از سرچشمه تا دریای خزر مورد بی مهری های 

فراوان قرار می گیرد.
بعد از تعطیلی سایت زباله انجیلسی بابل که روزانه حدود 
۳۰۰ تن زباله های هفت شهر و شش بخش این شهرستان 
را در خود جای می داد مشکل پسماند این شهرستان وارد 

بن بستی تازه ای شد.
پسماند  مدیریت  برای  جدید  مکان  یک  معرفی  در  تعلل 
بابل به عنوان یکی از بزرگترین و پرجمعیت ترین شهرهای 
شمالی کشور سبب شد که مدیریت زباله های این شهرستان 

در هاله ای از ابهام قرار گیرد.
جمع  برای  ماه  هر  در  ریالی  میلیارد  چند صد  های  هزینه 
زباله  بابل سبب شد که  زباله در شهرستان  آوری و حمل 
های روستاهای این شهرستان جمع آوری نشود و این رویه 

همچنان ادامه داشته باشد.
به این که تعداد زیادی از روستاهای مازندان دز  با توجه 
بابلرود  بابل واقع شد و رودخانه  مناطق جنوبی و جنگلی 
از این مسیر جریان دارد همه این عوامل سبب شد که زباله 
پرانی در رودخانه بابلرود به مراتب بیشتر از گذشته افزایش 
یابد.هر چند تعدادی از اهالی روستا و مسافرانی که به این 
مناطق سفر می کنند زباله ها را در دل طبیعت رها نمی کنند 
اما تعداد قابل توجهی برای نجات از این زباله ها آن را در 
رودخانه های کوچک رها سازی می کنند که به مرور این 
این  به  را  زباله  و  شده  ملحق  بابلرود  به  کوچک  رودهای 

رودخانه هدایت می کنند.
از طرف دیگر در ادوار مختلف ورود پساب های صنعتی و 
فاضلاب های خانگی به این رودخانه که برای دوستداران 
تخلیه  برآن  علاوه  است،  دهنده  آزار  بسیار  زیست  محیط 
فاضلاب انسانی در این رودخانه شوک سنگین دیگری را 
به شهروندان و دوستداران محیط زیست و سلامت مردم به 

عنوان یک مسئله غیر قابل قبول وارد کرده است.
به همراه فاضلاب  زباله ها، پساب های صنعتی و خانگی 
های انسانی که در نهایت به دریای خزر می ریزد و تهدید 
به  در حالی  مردم محسوب می شود،  برای سلامت  جدی 
سونامی  به  نسبت  کارشناسان  که  شود  می  ریخته  بابلرود 
از  و  کرده  مطرح  را  جدی  هشدارهای  کشور  در  سرطان 
متولیان خواسته شد که برای این مشکل چاره اندیشی کنند.

بسیاری از کشاورزان حاشیه بابلرود علاوه بر اینکه از طریق 
آب این رودخانه ده ها هزار هکتار زمین شالیزاری خود را 
آبیاری می کنند، هزاران هکتار از زمین های صیفی جات با 
آب بابلرود سیراب می شود و تمامی محصول تولیدی این 
زمین های زراعی ضمن استفاده در مازندران برای سراسر 

کشور هم صادر می شود.
تفکیک زباله نجات بخش

کارشناس محیط زیست در گفت گو با خبرنگار ایرنا اظهار 
کرد: طرح تفکیک زباله ها در همه روستاهای شهرستان بابل 
باید هر چه زودتر شروع شود چون این امر تنها راه نجات از 
بحران زباله است.سارا لطفی گفت: در شرایط فعلی مناطق 
بالادست رودخانه بابلرود مملو از زباله های شد که توسط 
مسافران و گردشگران رها سازی می شود که این امر آسیب 

های جدی را برای محیط زیست به همراه دارد.
وی با بیان این مطلب که در حال حاضر طرح تفکیک زباله 
در شهرداری های این شهرستان در حال آغز شدن است، 
ارائه طرحی جامع و اجرای آن از جمله نسخ  اظهار کرد: 

های شفا بخش برای حل مشکل زباله بابل است.
این کارشناس محیط زیست ادامه داد: با توجه به این که 
دیگر  استان  به  زباله  انتقال  برای  شهرستان  های  شهرداری 
برای هر کیلو گرم پول پرداخت می کنند تفکیک زباله در 
کاهش زباله تحویلی بسیار اثر گذار است.لطفی گفت: طرح 
تفکیک زباله در چند سال گذشته در بابل شروع شد اما این 
طرح به درستی اجرا و پشتیبانی نشد و در نهایت تفکیک 

زباله از مبدا در بابل شکست خورده رها شد.
وی با بیان این مطلب که اجرای طرح تفکیک زباله از مبداء 
نیازمند زیرساخت های لازم است، ادامه داد: اگر در سالهای 
با شکست مواجه شد زیرساخت  این طرح  گذشته اجرای 
افزود: آموزش و فرهنگ سازی  نبود.لطفی  های آن فراهم 
از ضرورتهای  یکی  مبداء  از  تفکیک  و  زباله  کاهش  برای 
مهمی است که باید همه نسبت به آن اهتمام جدی داشته 
کشور  در  استانها  از  برخی  اگر  کرد:  تصریح  باشند.وی 
تفکیک  طرح  دارند  پسماند  مدیریت  در  موفقی  عملکرد 

زباله از مبداء را به درستی انجام دادند.
اولویت نخست

این  زباله  مشکل  کرد:  اظهار  بابل  فرماندار  پیوند  این  در 
شهرستان به مرحله حاد رسیده است که حل این مساله از 

جمله اولویت های نخست و مهم محسوب می شود.
برای حل  تخصصی  های  کارگروه  گفت:  میرتبار  مصطفی 
مشکل زباله شهرستان تشکیل و جلسه های اولیه آن برای 
ها  افزود: همه تلاش  برگزار شد.وی  مناسب  راهکار  ارائه 
نهایی  اتخاذ یک تصمصم  با  تا هر چه زودتر  بر آن است 
عملیات اجرایی گره گشایی از این چالش بزرگ شهرستان 
اساس  بر  که  مطلب  این  بیان  با  بابل  شود.فرماندار  آغاز 
سیاست های دولت تکمیل طرح های نیمه تمام در شهرستان 
با جدیت پیگیری می شود، اظهار کرد: از همه بخشداران 
و ادارات دولتی شهرستان خواسته شد که طرح های نیمه 
کاره خود را برای بهره مندی از ظرفیت های ملی و استانی 
جدیدی  طرح  اجرایی  عملیات  افزود:  کنند.میرتبار  معرفی 
تخصیص  آن  اعتبار  اینکه  مگر  شد  نخواهد  آغاز  بابل  در 
یافته باشد که در فرایند تکمیل مشکلی ایجاد نشود.این مقام 
مسوول تصریح کرد: یکی از سیاست های راهبردی مدیریت 
جدید آن است که با بهره مندی از همه ظرفیت های موجود 

در مسیر توسعه پایدار حرکت کنیم.

با حضور وزیر راه و شهرسازی ؛ 

45 کیلومتر کریدور بزرگراهی نوار ساحلی جنوب کشور در 
منطقه مکران به بهره برداری رسید  

در سفر وزیر راه و شهرسازی به استان سیستان و بلوچستان 
به  مکران  منطقه  در  جنوب  ساحلی  نوار  بزرگراهی  کریدور 

طول ۴۵ کیلومتر به بهره برداری رسید.
زیربناهای  توسعه  و  ساخت  شرکت  اطلاعات  اساس  بر 
است  کیلومتر   1۸۵۰ این کریدور  نقل کشور، طول  و  حمل 
کیلومتر   ۸۳۸ بلوچستان،  و  سیستان  در  آن  کیلومتر   ۳1۲ که 
در  کیلومتر   ۳1۰ و  بوشهر  در  کیلومتر   ۳۹۰ هرمزگان،  در 

خوزستان قرار دارد. 
تاکنون از طول کل این کریدور 1۲۸۹ کیلومتر بهره برداری 
شده است که 1۰۰ کیلومتر آن در سیستان و بلوچستان، ۶۲۷ 
کیلومتر در هرمزگان، ۳۳۸ کیلومتر در بوشهر و ۲۲۴ کیلومتر 
در خوزستان است. از مسیرهای باقیمانده در این مسیر 1۸۹ 
کیلومتر در سیستان و بلوچستان، ۲11 کیلومتر در هرمزگان، 
در حال  در خوزستان  کیلومتر   ۸۶ و  بوشهر  در  کیلومتر   ۴۰

اجراست.
۳1۲ کیلومتر کریدور مذکور در استان سیستان و بلوچستان 
حدفاصل پل کاروان در غرب استان و مرز گواتر در شرق 
استان قریب به اتفاق آن تا پایان سال 1۳۹۹ فاقد راه اصلی 

بوده است.
طی ۴ سال گذشته تاکنون حدود 1۰۰ کیلومتر راه فرعی در 
این کریدور به راه اصلی و بعضاً ۴ خطه تبدیل گردیده است 
و در حال حاضر حدود ۴۵ کیلومتر از آن نیز در منطقه مکران 
 ۲۵۰۰ روز  به  ارزش  و  تومان  میلیارد   1۳۰۰ کرد  هزینه  با 
حدفاصل  در  است.  شده  برداری  بهره  آماده  تومان  میلیارد 
طول قابل بهره برداری می بایست به پل بزرگ و زیبای لیپار 
در منطقه گردشگری به همین نام و بر فراز و همجوار دریاچه 
کشور  و  استان  گردشگری  های  جاذبه  از  یکی  که  صورتی 
بتنی قوسی ۴۵ متری و  است اشاره کرد که دارای ۴ دهانه 

عرشه بتنی است.

پایان سال  تا  اندیشیده شده  با تمهیدات  بینی می شود  پیش 
به بهره  نیز حدود ۴۰ کیلومتر دیگر در منطقه مکران  جاری 

برداری برسد.
معاون ساخت و توسعه بزرگراه های شرکت ساخت و توسعه 
زیربناهای حمل ونقل  در آیین این بهره برداری در خصوص 
و  ساخت  شرکت  توسط  که  اقداماتی  سایر  و  پروژه  این 
گفت:  است،  انجام  حال  در  نقل  و  حمل  زیربناهای  توسعه 
ساخت  به  و  اجرایی  کشور  در  هایی  راه  تا  کردیم  تلاش 
برسند که به عنوان راهگذر و کریدور شناخته می شوند. هم 
اکنون 11 راهگذر )بزرگراه( در قالب 1۵۳ طرح  در دست 
اجراست که ۶ طرح از 11 طرح بزرگراهی شمالی-جنوبی و 

۵ طرح نیز شرقی-غربی است.
مهمترین  از  یکی  اینکه  بیان  با  کدخدازاده  محمدرضا 
کریدورها و راهگذرهایی که در حال ساخت است کریدور 
جنوب  ساحلی  کریدور  داد:  توضیح  است،  جنوب  ساحلی 
به طول 1۸۵۰ کیلومتر از شلمچه در استان خوزستان شروع 
و  سیستان  و  هرمزگان  بوشهر،  های  استان  در  و  شود  می 
بلوچستان امتداد می یابد و در نهایت به مرز گواتر در مرز 
ایران و پاکستان می رسد. در حال حاضر قسمت هایی از ان 

به شکل چهارخطه در حال اجراست.
وی ادامه داد: محور میناب تا گواتر که  مورد تاکید مجموعه 
برنامه  در  و  است  اصلی  راه  به  ارتقا  حال  در  است  دولت 
مسیر  این  شود.  تبدیل  چهارخطه  شکل  به  بعدها  تا  است 
سپاری  پیمان  مسیرها  تمامی  که  است  کیلومتر   ۶۸۰ حدود 

شده است. 
کدخدا زاده شاخص ترین پروژه را پروژه چابهار به پسابندر 
به طول ۹۵ کیلومتر عنوان کرد و افزود: این مسیر حدود 1۹ 
کیلومتر هم اکنون بهره برداری می شود و برنامه ریزی کرده 

ایم تا بقیه این مسیر نیز در سال جاری به اتمام برسد.

کریدور  کیلومتر   ۳1۲ تا  ایم  کرده  بینی  پیش  گفت:  وی 
بزرگراهی نوار ساحلی جنوب در استان سیستان و بلوچستان 

تا دولت چهاردهم تکمیل شود و به بهره برداری برسد.
کدخدازاده از دیگر محورهای حائز اهمیت را در این مسیر 
مسیر حدود  این  افزود:  و  برشمرد  زاهدان  به  چابهار  محور 
۶۴۰ کیلومتر است در آن مسیر نیز برنامه ریزی کرده ایم تا 
در اولین فرصت پیمان سپاری ها انجام شود. تاکنون نزدیک 
 1۷ و  است  شده  سپاری  پیمان  مسیر  این  از  کیلومتر   ۴۰ به 
کیلومتر آن به اتمام رسیده است و تا پایان سال تکمیل این 

مسیر به ۲۰ کیلومتر می رسد.
برای  راهداری  سنگین  ماشین آلات  دستگاه   ۵۰ واردات 

جنوب استان سیستان وبلوچستان
 فرزانه صادق وزیر راه و شهرسازی در بدو ورود به چابهار،  
راه سازی که  و  راهداری  ماشین آلات سنگین  ۵۰ دستگاه  از 
جاده ای  حمل ونقل  و  راهداری  اداره  به  اختصاص  برای 
وارد  چابهار  بندر  طریق  از  و  بلوچستان  و  سیستان  جنوب 
ماشین آلات  ۵۰ دستگاه  این  بازدید کرد.  است،  کشور شده 
سنگین شامل ۲۲ دستگاه گریدر، 1۸ دستگاه لودر، ۷ دستگاه 
جنوب  نیاز  و  می شود  مکانیکی  بیل  دستگاه   ۳ و  بولدوزر 

استان سیستان و بلوچستان در این حوزه را رفع می کند.
وزیر راه و شهرسازی دربازدید ازپروژه ساماندهی سکونت 
واحد   1۰۰۰ ساخت  پروژه  چابهارگفت:  نشینی  حاشیه 
مسکونی در حاشیه چابهار از چند سال پیش آغاز شده است 
که پیمانکار آن بسیج بود، پیشرفت فیزیکی پروژه قابل قبول 
)ساخت  پشتیبان  خدمات  و  ساخت  نوع  لحاظ  به  و  است 
خوبی  اقدامات  نیز  درمانگاه(  و  بازی  زمین  مسجد،مدرسه، 
در جریان است.وی اضافه کرد: جابه جایی حاشیه نشینان در 

چابهار بر اساس نظر خود آنها خواهد بود.
صادق درباره نحوه واگذاری خانه های ویلایی ساخته شده 
شهری  بازآفرینی  به شرکت  استاندار  با  گفت و گو  در  گفت: 
ایران به عنوان متولی این پروژه بزرگ دستور دادم با توجه 
ویژه به دهک های محروم چابهار، این ساختمانها باید به مردم 

شریف، نجیب و محروم این شهر واگذار شود.
ادامه سفر استانی   فرزانه صادق، وزیر راه و شهرسازی در 
خود به استان سیستان و بلوچستان وارد شهرستان فنوج شد 
و آخرین وضعیت پروژه های راهسازی در این شهرستان را 

بررسی کرد. 
وی گفت: مطالبه ای مردم اهل هنر و ادب فنوج داشتند که 
این مطالبه سال هاست پاسخ داده نشده است. طی بازدیدی 
که انجام شد، حدود ۳۹ کیلومتر محور زیرسازی و آسفالت 
شده است و البته برای آنکه به شهرستان فنوج برسد نیاز به 
استانی و  اعتبارات  با  تا  است  مقرر شده  دارد.  بیشتر  تلاش 
البته ملی تا پایان سال آینده این مطالبه مردم پاسخ داده شود. 
محور  برای  را  ویژه ای  پیگیری های  گفت:  همچنین  صادق 
دو  به  پیگیری  این  و  داد  خواهیم  انجام  سرحه  فنوج-تنگه 
جهت انجام می شود. اول آنکه شفافیتی که باید در هزینه کرد 
آنچه به عنوان اعتبارات در کل کشور می بینیم، انجام شود. 
تاکید  محوری  عدالت  بر  رئیس جمهور  شخص  آنکه،  دوم 
مدنظر  را  کشور  کل  باید  ما  نیز  رابطه  همین  در  که  دارند 

قرار بدهیم.
نسیم زاهدان-خبرنگار 

قزوین شهر هنر و سنت ها در مسیر ناحیه نوآوری

 قزوین که از دیرباز به عنوان پایتخت هنر خوشنویسی کشور 
شناخته شده، هم اکنون با توجه به دارا بودن دانشگاه ها و مراکز 
علمی مطرح، توسعه شرکت های دانش بنیان و ایده های بالقوه 

در مسیر دستیابی به ناحیه نوآوری قرار دارد.
به صنعت، وجود  دانشگاه  از  فناوری  انتقال  راه های  از  یکی   
نهادهایی در درون و حاشیه دانشگاه ها و مراکز علمی است تا 

بتوان ارتباط موثری بین دانش و تولید ایجاد کرد.
از  از دانشگاه توسط مجموعه ای  فناوری  انتقال  فرایند  امروزه 
شناخته  نوآوری  ناحیه  عنوان  با  که  می شود  پشتیبانی  نهادها 
می شوند، این نواحی مشتمل بر دفتر کارآفرینی، شتاب دهنده، 
مرکز رشد، پارک علم و فناوری، دفاتر ثبت و انتقال فناوری و 

توسعه بازار هستند.
برای  لازم  بسترهای  ایجاد  نوآوری،  ناحیه  مزایای  از  یکی 
با واحدهای صنعتی، شرکت ها  موثر  تعاملات  و  اعتمادسازی 
از  بتوانند  راحتی  به  علمی  هسته های  تا  است  سازمان ها  و 
ظرفیت های موجود در راستای تحقق تولید و اقتصاد بهره مند 
شوند.در نواحی نوآوری، مدیران دانشگاه ها و مسوولان نهادهای 
مرتبط با حوزه علم و فناوری با در نظر داشتن تمامی عوامل و 
ایجاد بسترهای مناسب در تلاش هستند تا با موفقیت فناوری ها 

را به صنعت انتقال دهند.
استان قزوین که از دیرباز یکی از قطب های مهم صنعتی در 
و ۷۰۰  هزار  سه  اکنون حدود  هم  شده،  می  محسوب  کشور 
به کار  آغاز  با  داده است،  را درون خود جای  واحد صنعتی 
عالی  مدیریت  جدید  سیاست های  اتخاذ  و  چهاردهم  دولت 
استان، در تلاش هستند تا به نحو مطلوبی بتواند پیوندی محکم 

و کارآمد میان دانشگاه و صنعت برقرار کنند.
از طرح های مهمی که طی روزهای اخیر مورد بحث و  یکی 
نظر فعالان حوزه دانشگاه و صنعت استان قزوین قرار گرفته، 
احداث ناحیه نوآوری در شمال شهر قزوین بود که این موضوع 

از چند منظر بارقه های امیدی را برای شرکت های دانش بنیان 
ایجاد کرده است:

قزوین شهر هنر و سنت ها در مسیر ناحیه نوآوری
ستاد  نشست  در  پیش  قزوین، چندی  استاندار  نوذری،  محمد 
اقتصاد دانش بنیان استان قزوین، اظهار کرد: برای ناحیه نوآوری 
را  پیگیری های لازم  باید شهرداری  در طرح تفصیلی شهری 
انجام دهد تا در چند سال آینده بتوانیم برای مدیریت شهری یک 
مزیت ایجاد کنیم، با توجه به اینکه چشمه نور نیز در قزوین قرار 
دارد، در آینده نزدیک و در سطح کشور شاهد تحولات عظیمی 

در این زمینه خواهیم بود.
نیازمند  مالی،  اعتبارات  از  بیش  قزوین  نوآوری  ناحیه 

تسریع در کارهای اداری است
مسعود بابایی، مدرس دانشگاه و کارشناس حوزه علوم دانش 
ناحیه نوآوری  بنیان و نوآوری در قزوین، اظهار کرد: تکمیل 
قزوین به کمیسیون ها و طرح تفصیلی این شهر بستگی دارد، 
اگر ناحیه نوآوری قزوین تصویب و به بافت شهری الحاق شود، 

اقدامات بسیار خوبی در حوزه علم و دانش اتفاق می افتد.
مالی،  مسایل  از  بیش  قزوین  نوآوری  ناحیه  اینکه  بیان  با  وی 
قزوین  شهرداری  کرد:  تصریح  است،  اداری  کارهای  نیازمند 
باید مراحل لازم برای ناحیه نوآوری را سریعا در دستور کار 
خود قرار دهد و از اطاله آن خودداری کند، به هرحال برای 
احداث یک ناحیه نوآوری نیازمند کارهای اداری و هماهنگی 
بین دستگاه ها هستیم که زمینه موضوع بایستی هر چه سریع تر 
فراهم شود.بابایی ادامه داد: هم اکنون ناحیه نوآوری دانشگاه 
های تهران، شریف و تربیت مدرس در کشور نمونه های موفقی 
این  با  کند،  استفاده  آنها  تجربه  از  می تواند  قزوین  که  هستند 
اخذ  دنبال  به  استانداری  عمرانی  معاونت  اکنون  هم  اوصاف 
مجوزهای لازم است تا بتوانیم هرچه سریع تر آن را به مرحله 
راه اندازی نزدیک کنیم.کارشناس و طراح نقشه ناحیه نوآوری 

کرد:  اظهار  و  پرداخت  طرح  این  مزایای  به  ادامه  در  قزوین 
تسریع در صدور مجوزها، حمایت از شرکت های دانش بنیان و 
نوآورانه و حمایت از ایده های ناب علمی از جمله مزایای ناحیه 

نوآوری در قزوین خواهد بود.
وی خاطرنشان کرد: پس از احداث ناحیه نوآوری، هر واحد 
علمی می تواند درون آن فعالیت کند و علاوه بر امتیازاتی از 
جمله بهره مندی از پارک های علم و فناوری، شرایط استقرار 
خیلی از واحدهای نیز فراهم خواهد شد، چرا که بسیاری از 
اما  هستند،  پارک  در  استقرار  خواهان  بنیان  دانش  واحدهای 
پارک علم و فناوری اعلام می کند که ظرفیت کافی برای تمام 
نوآوری  ناحیه  اگر  ندارد، در صورتی که  را  نوآور  واحدهای 
خواهیم  تازه  های  ایده  برای  خوبی  حمایت  شود،  راه اندازی 
برخوردار  نیز  مالیاتی  معافیت  از  نیز  حال  عین  در  و  داشت 

خواهند شد.
اهمیت ظرفیت های علمی و صنعتی قزوین در ایجاد ناحیه 

نوآوری
جعفر احمدی، رییس پارک علم و فناوری قزوین در خصوص 
احداث ناحیه نوآوری به خبرنگار ایرنا، گفت: ارتقای اقتصاد 
سازی  بین المللی  باز،  نوآوری  تسهیل  و  تحریک  شهری، 
بازیگران، جذب استعدادها و کارآفرینان، ایجاد فضای کاری 
و  و کسب  استارتاپ ها  مالی  تامین  نوآوری،  توسعه  با هدف 
کارهای نوپا، کاهش ریسک  و تسهیل در امر راه اندازی کسب 
و کارهای نوآورانه از عمده فواید راه اندازی نواحی نوآوری 
است.وی با بیان اینکه نواحی نوآوری دارای 1۰ بازیگر کلیدی 
هستند، تصریح کرد: پارک و مراکز دانشگاهی، فضاهای کار 
اشتراکی، مجتمع های فناوری، مراکز و هاب های نوآوری، مراکز 
رشد، صندوق های پژوهش و فناوری، شرکت های سرمایه گذار 
و  کارگاهی  فضاهای  خدمات،  تامین کنندگان  خطرپذیر، 
نواحی  بازیگران  مهمترین  از  شتاب دهنده ها  و  آزمایشگاهی 
قزوین  استان  داد:  ادامه  می آیند.احمدی  حساب  به  نوآوری 
از  استقرار 1۳ درصد  استان،   در  با وجود 11 شهرک صنعتی 
با  و  بنیان  دانش  شرکت   1۶۰ وجود  کشور،  کوچک  صنایع 
تولید ۲ هزار مگاوات برق )هشت درصد کشور( بستر مناسبی 
نوآوری محسوب می شود.این مسوول  ناحیه  اندازی  راه  برای 
خاطرنشان کرد: صنایع استان قزوین نیز از ظرفیت بسیار خوبی 
برخوردار هستند، به عنوان مثال انواع کانی های غیرفلزی، مواد 
سازی،  قطعه  و  سازی  ماشین  صنایع  شیمیایی،  محصولات  و 
مواد شوینده و بهداشتی، صنایع غذایی و محصولات کشاورزی 
همگی در واحدهای صنعتی استان تولید و به بازارهای داخلی 

و خارجی صادر می شود.
نیم نگاه:

بر  علاوه  که  است  طرح هایی  از  یکی  قزوین  نوآوری  ناحیه 
اتصال بین صنعت و دانشگاه، موجب رونق و تحرک علمی در 
مجموعه های دانشگاهی و مراکز شده و می تواند به دلیل وجود 
دانشگاه های مطرح از جمله دانشگاه بین المللی امام خمینی، 
نقطه  عنوان  به  فناوری  و  علم  پارک  همچنین  و  اسلامی  آزاد 

اتکای صنعت و کشاورزی نقش آفرینی کند.
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سه عامل مهم در کسب نتایج ضعیف 
استقلال و اشتباهی که موسیمانه 

مرتکب شد

قلی زاده: 
دوست دارم به خانه برگردم

ماهی های جوان و کوسه های بی رحم

فوتبال ایران و کفش نو: نه، خیلی ممنون!
هیجان  فروکش  و  فصل  نیم  تعطیلات  با  همزمان 
ارقام  از آمار و  ایران بخشی مهم  مسابقات فوتبال در 
کرد. مرور خواهیم  هم  با  را  اول  نیم فصل  به  مربوط 

فوتبال ایران و کفش نو: نه، خیلی ممنون!
تیم  ترین  مسن  عنوان  به  که  قطر  جهانی  جام  از  بعد 
از  یکی  نسل  تغییر  واژه  یافتیم،  حضور  جام  آن  در 
پرتکرارترین واژگان لغت نامه فوتبال ایران شد و بارها 
سرمربی  تیم ملی )امیر قلعه نویی( به واسطه این مسئله 
گرفت.  قرار  فوتبال  اهالی  و  کارشناسان  انتقاد  مورد 
های  ملت  جام  پایان  در  حداقل  داشتند  توقع  همگان 
آسیا تیم ملی به یکباره جوان بشود و ستاره های قبلی 
خود را کاملا کنار بگذارد. در همین راستا، قلعه نویی 
بارها در کنفرانس های خود اشاره کرد به دلیل اهمیت 
مسابقات جام ملت ها امکان جوانگرایی مشهودی در 
آن برهه زمانی وجود ندارد اما  بعد از جام ملت ها با 
به جوانگرایی خواهیم کرد که  اقدام  یک شیب ملایم 
فهرست بازیکنان در سه فیفادی سپتامبر، اکتبر و نوامبر 

شیب  همان  با  ملی  تیم  بازیکنان  سنی  میانگین  کاهش  نشانگر 
ملایم است. درواقع، کادرفنی با ارائه لیستی با میانگین ۲۷.۲۸ 
سال در آخرین فیفادی توانسته به وعده خود در این زمینه جامه 

عمل بپوشاند.
هیچ  در  که  گرفت  درنظر  را  این  باید  مسائل،  همه  از  جدای 
ملی  تیم  سرمربی  عهده  بر  نسل  تغییر  مسئولیت  دنیا  کجای 
نیست و تنها وظیفه سرمربی تیم ملی بزرگسالان انتخاب از میان 
استعدادهای موجود در فوتبال ایران است. طبیعتا اگر بازیکنی 
به سایر رقبای خود جهت  بالاتری نسبت  سن کمتر و کیفیت 
ملی  تیم  سرمربی  وقت  هیچ  باشد،  داشته  ملی  تیم  در  حضور 
او نخواهد کشید و  )هرفردی که باشد( قلم قرمز برروی اسم 
حتما از این بازیکن در اردوهای تیم ملی استفاده خواهد کرد. به 
عنوان شاهدی بر این ادعا می توان به آرشا شکوری اشاره کرد 
که بعد از درخشش در جام ملت های آسیا زیر ۱۷ سال و جام 

جهانی زیر ۱۷ سال به اردوی تیم ملی دعوت شد.
از کارشناسان و اصحاب رسانه همچنان  این حال، بسیاری  با 
درخصوص میانگین سنی تیم ملی انتقاد می کنند و از امیر قلعه 
نویی انتظار دارند که از بازیکنانی با میانگین سنی کمتر استفاده 
نماید اما باید توجه داشت که کلید جوان شدن تیم ملی یک 
گراسروتز  و   youth development های  پروژه  در  بیشتر  کشور، 
متاسفانه  و  شود  می  دنبال  فوتبال  سطح  ترین  ای  پایه  یعنی 
کسانی هم که در کشور ما در این امر مسئولیت دارند، اتفاق 
خاصی را رقم نمی زنند. اینکه در حال حاضر زیون سوزوکی 
دروازه بان اول تیم ملی ژاپن در سری آ و در سن ۲۲ سالگی 
به عنوان دروازه بان اول پارما به میدان می رود، بدون دلیل و 
یک شبه اتفاق نیفتاده و این مسئله نتیجه اجرای یک پروژه ملی 
در کشور ژاپن برای پست دروازه بانی است که ارکان و کمیته 
های مختلف فدراسیون این کشور را درگیر کرده است. درواقع، 
این ساختار فوتبال ژاپن است که دست مربیان تیم ملی را برای 
تغییر نسل باز می گذارد. به عبارتی، خطاب قرار دادن کادر فنی 
به عنوان مسئول پروژه تغییر نسل امری اشتباه است و راه حل 

تغییر نسل را باید در کمیته مربوطه جستجو کرد.
تیم  ساله   ۲۰ مدافع  خوسانوف  مرکزی،  آسیای  همین  در 
پپ  زمستانی  خرید  اولین  بعنوان  که  داریم  را  ازبکستان  ملی 
گواردیولا به منچسترسیتی پیوست و اینجاست که سوال پیش 
می آید آیا ما بازیکنی با این سن و کیفیت در فوتبال خودمان 
تیم  است؟ سرمربی  آن چه کسی  مقصر  نداریم  اگر  و  داریم؟ 

ملی؟ یا عدم برنامه ریزی برای فوتبال پایه؟
فوتبال  در  کیفیت خوسانوف  با  بازیکنی  اگر  که  است  بدیهی 
ملی  تیم  کادرفنی  چشمان  از  دور  باشد،  داشته  وجود  ایران 
از فرگوسن های وطنی معتقد  ماند. هرچند که برخی  نخواهد 
هستند ما یکسری یامال های وطنی داریم که بجز خودشان هیچ 
فرد دیگری در فوتبال ایران قادر به تشخیص استعدادهای آنها 

نبوده اند.
تا به امروز دوربین جوان گرایی و تغییر نسل به سوی تیم ملی 
این  از  که  شد  باعث  فصل  نیم  تعطیلی  اما  است،  بوده  ایران 
فرصت بهره بگیریم و این بار دوربین را به سمت تیم های لیگ 
برتری ببریم و بررسی کنیم که در نیم فصل اول لیگ برتر سهم 
هر کدام از باشگاه ها از بازیکنان جوان به چه میزان بوده است.

می توان گفت که پیش شرط دعوت شدن یک بازیکن جوان 
تیم  در  کافی  اندازه  به  که  است  این  بزرگسالان  ملی  تیم  به 
باشگاهی خود به میدان رفته باشد و همچنین، در مدت زمان 
حضورش در زمین درخشان ظاهر شده باشد. در همین راستا، 
در این مقاله قصد داریم به بررسی وضعیت بازیکنانی که در 
اول  نیم فصل  رده سنی ۲۰ سال و زیر ۲۰ سال هستند و در 
لیگ برتر ایران به میدان رفته اند، بپردازیم و به ۱۰ نکته مهم 

درخصوص این رده سنی اشاره کنیم. 
تعداد بازیکنان ۲۰ سال و کمتر از ۲۰ سال بکارگرفته شده در 
هر تیم به ترتیب رتبه جدول در انتهای نیم فصل اول لیگ برتر

نکته اول: وضعیت قرمز جوانگرایی در لیگ
بازیکنان ۲۰ سال و زیر ۲۰ سال مجموعا ۸۹۱۲ دقیقه در نیم 
فصل اول بازی کرده اند که سهم آن از کل دقایق )۲۳۷۶۰۰ 
دقیقه( می شود تنها ۳.۷۵ درصد که رقم ناچیزی است و نشان 
می دهد که در سطح لیگ برتر نگاه کوتاه مدت و نتیجه گرایی 
در  جوان  بازیکنان  از  استفاده  شهامت  مربیان  و  است  غالب 
ترکیب خود را ندارند. البته این آمار صرفا نمی تواند نشاندهنده 
کاملا  بلکه  باشد  برتری  لیگ  سرمربیان  پذیری  ریسک  عدم 
مشخص است که در سطح مدیریت باشگاه ها هم اقدام اصولی 
در آکادمی ها انجام نمی شود و از طرفی فدراسیون و سازمان 
جوانگرایی  برای  مشخصی  استراتژی  و  ریزی  برنامه  هم  لیگ 

ندارند.
برتر  لیگ  که  است  این  دقایق  کل  از  منظورمان  است  گفتنی 

۱۶ تیم دارد که هر تیم با ۱۱ بازیکن به میدان می رود و هر 
مسابقه ۹۰ دقیقه است و تا بحال ۱۵ هفته از لیگ برتر سپری 
شده که به طور بالقوه مجموع کل دقایق مربوط به بازیکنانی 
که در کل این ۱۵ هفته در میدان مسابقه بودند، می شود ضرب 
یعنی ۲۳۷۶۰۰ دقیقه )مواردی مثل اخراجی را در  اعداد،  این 

نظر نگرفته ایم(.
نکته دوم: تاثیرگذاری آلومینیوم، هوادار و ملوان در جوانگرایی 

لیگ
به  دقیقه   ۲۸۵۲ مجموعا  اول  فصل  نیم  در  اراک  آلومینیوم 
بازیکنان این رده سنی میدان داده است که از این حیث در رتبه 
اول قرار داد و بعد از آن هوادار با ۱۳۱۱ دقیقه و ملوان با ۱۱۲۰ 
دقیقه جایگاه های دوم و سوم را به خود اختصاص داده اند. این 
آمار می تواند معلول سیاست های این سه باشگاه و یا شخصیت 
ریسک پذیر مربیان آنها و یا بهره مندی از بازیکنان سرباز باشد 
که دلیل آن هرچه باشد بایستی بابت بکارگیری بازیکنان جوان 

از سرمربیان و مدیران این سه تیم تقدیر کرد.
کته سوم: زنگ خطر را به صدا درآورید

کنیم،  از محاسبات خود حذف  را  اراک  آلومینیوم  بیاییم  حالا 
به  دقایق  کل  از  سنی  رده  این  بازیکنان  درصدی  سهم  آنگاه 
۲.۷۲ درصد می رسد )یعنی چیزی حدود یک درصد نسبت به 
عدد ۳.۷۵ کاهش می یابد( و اگر هوادار و ملوان را هم به همراه 
آلومینیوم حذف کنیم،  سهم درصدی بازیکنان این رده سنی از 
کل دقایق به ۱.۸۸ درصد می رسد )یعنی چیزی حدود ۲ درصد 
نسبت به عدد ۳.۷۵ کاهش پیدا می کند(. درواقع، اینجاست که 
زنگ خطر برای آینده فوتبال ایران به صدا در می آید و در بازی 
های ۱۳ تیم لیگ برتری، سهم بازیکنان این رده سنی، فقط و 

فقط ۱ ۸۸. درصد بوده است.
نکته چهارم: فقط ۳ بازیکن ۲۰ سال و زیر ۲۰ سال با بیش از 

۹۰۰ دقیقه بازی
در سه نکته قبلی، حضور بازیکنان این رده سنی را از نظر تعداد 
می  بازیکنان  تعداد  به  نکته  این  در  اما  کردیم  بررسی  دقایق 
پردازیم. در نیم فصل اول لیگ برتر فوتبال ایران، ۵۰ بازیکن ۲۰ 
سال و زیر ۲۰ سال به میدان رفته اند که مسئله جالب توجه این 
است که ۱۱ بازیکن این رده سنی فقط ۱ دقیقه یا ۲ دقیقه برای 
تیمشان بازی کرده اند و ۲۱ بازیکن هم سهم کمتر از ۲۰ دقیقه 
ای داشته اند. این درحالی است که فقط ۳ بازیکن )رضا غندی 
پور، محمد خلیفه و بهرام گودرزی( بالای ۹۰۰ دقیقه یعنی ۱۰ 
بازی کامل برای تیمشان به میدان رفته اند. همچنین، لازم به ذکر 
است که امیرمحمد رزاقی نیا، ستاره گل گهر و تیم ملی ایران 
در جام جهانی زیر ۱۷ سال ۸۲۴ دقیقه برای تیمش در نیم فصل 

اول به میدان رفته است. 
بازیکن   ۸ بکارگیری  با  اراک  آلومینیوم  بازیکن،  تعداد  نظر  از 
از این رده سنی و هوادار تهران با ۷ بازیکن و فولاد اهواز ۵ 
بازیکن در رتبه های اول تا سوم قرار دارند. باتوجه به آمارهای 
قبلی حضور دو تیم آلومینیوم و هوادار در رده های اول و دوم 
از نظر کمی دور از ذهن نبود اما نکته جالب توجه بکارگیری 
۵ بازیکن جوان توسط یحیی گل محمدی سرمربی فولاد است 
که فولادی ها علی رغم استفاده از بازیکنان جوان در ترکیب 
کنند  عمل  خوب  هم  گیری  نتیجه  حیث  از  اند  توانسته  خود 
فصل  نیم  با صدرجدول  امتیازی   ۴ اختلاف  و  امتیاز   ۲۸ با  و 
حاشیه  همچنین  و  برسانند  اتمام  به  چهارم  جایگاه  با  را  اول 
امن ۷ امتیازی با تیم پنجم ایجاد نمایند. یحیی گل محمدی در 
نیم فصل اول به آرش اکبرزاده )۲۳۵ دقیقه(، محمد عسکری 
)۳۳ دقیقه( و ابوالفضل زاده عطار )۱۰۶ دقیقه( میدان داد که 
زاده عطار در آخرین بازی نیم فصل فولاد توانست گل لحظه 
آخری و سه امتیازی تیمش مقابل ملوان را به ثمر برساند. البته 
گفتنی است امین مرادی و  علی کلاه کج هم از بازیکنان این 
رده سنی هستند که برای فولاد به مدت کمتر از ۹۰ دقیقه در 
فولاد  البته جوانگرایی  اند.  رفته  میدان  به  اول  فصل  نیم  طول 
صرفا بخاطر شهامت یحیی گل محمدی نیست و سایر عوامل 
مثل مدیریت این باشگاه و سرمایه گذاری هایشان در آکادمی 
ها هم از عوامل تاثیرگذارند.همچنین، آلومینیوم اراک نیز علی 
رغم جوانگرایی توانسته نتیجه خیلی خوبی را کسب کند و آنها 
امتیاز و کسب رتبه هفتم  با ۱۹  نیم فصل اول را  موفق شدند 
به اتمام برسانند اما باتوجه به فاصله امتیازات کم بین تیم های 
رتبه های پنجم تا سیزدهم خیلی نمی توان به این رتبه اتکا کرد. 
درهرصورت، مسئله ای که شایان تقدیر است رویکرد همیشگی 
و نگاه ویژه مجتبی حسینی به جوانان است خصوصا اینکه دو 
بازیکن )محمد خلیفه و بهرام گودرزی( از سه بازیکنی که در 
این رده سنی بیش از ۹۰۰ دقیقه در نیم فصل اول به میدان رفته 

اند از شاگردان مجتبی حسینی هستند.
نکته ششم: برای قهرمانی، قید جوانگرایی را بزنید

سه تیم بالای جدول یعنی تیم های تراکتور، سپاهان و 
پرسپولیس در مجموع فقط ۹۶ دقیقه به بازیکنان این 
رده سنی میدان داده اند که حکایت از سهم فقط ۰.۲۱ 
درصدی )چیزی در حدود صفر( از کل دقایق مربوط 
به بازیکنان این سه تیم در نیم فصل اول دارد. شاید 
بخواهد  تیمی  اگر  که  دهد  می  نشان  ما  به  آمار  این 
بالانشین جدول باشد، بایستی قید جوان گرایی را بزند. 
در واقع همین جاست که ماهی های جوان فوتبال ایران 

خوراک کوسه های میدان دیده می شوند.
نکته هفتم: سهم قهرمان نیم فصل از بازیکنان این رده 

سنی: صفر
هیچ  به  تراکتور  جدول،  بالای  تیم  سه  درخصوص 
بازیکنی از این رده سنی در طول نیم فصل بازی نداده 
و سپاهان فقط به ۳ بازیکن از این رده سنی میدان داده 

و سهم پرسپولیس هم فقط ۲ بازیکن است.
نکته هشتم: استفاده از جوانان مساوی است با ...

سه تیم انتهای جدول یعنی خیبر خرم آباد، شمس آذر 
قزوین و هوادار تهران مجموعا ۲۲۹۶ دقیقه، بازیکنان این رده 
اند که حکایت از سهم ۵.۱۵ درصدی از  سنی را بکار گرفته 
کل دقایق مربوط به بازیکنان این سه تیم دارد. لطفا این عدد را 
مقایسه کنید با سهم تمامی تیم های لیگ از این رده سنی یعنی 
۳.۷۵ درصد و سهم سه تیم اول جدول یعنی ۰.۲۱ درصد. شاید 
های  ریسک  جوانگرایی  که  گفت  اعداد  این  مقایسه  با  بتوان 
خود را به همراه دارد و به نوعی روی دیگر سکه جوان گرایی، 
خطر عدم نتیجه گیری است. در تصویر زیر می توانید به طور 
مشخص، مقایسه سهم درصدی سه تیم اول نیم فصل، سه تیم 
انتهایی جدول و تمامی تیم های لیگ از بازیکنان این رده سنی 

را مشاهده کنید.
نکته نهم: سهم ۲۸ درصدی سه تیم انتهای لیگ از کل بازیکنان 

این رده سنی
و خیبر و شمس  بازیکن   ۷ هوادار  انتهای جدول،  تیم  در سه 
آذر به ترتیب ۴ و ۳ بازیکن از این رده سنی بکار گرفته اند که 
توجه  قابل  از سهم  بازیکن می شود که حکایت  مجموعا ۱۴ 
۲۸ درصدی از تعداد کل بازیکنان این رده سنی )۵۰ نفر( که 
در لیگ به میدان رفته اند، دارد. همچنین، از میان ۱۰ بازیکنی 
که در این رده سنی برای دو تیم انتهای جدول به میدان رفته 
البته،  اند.  نشده  گل  پاس  یا  گل  ثبت  به  موفق  هیچکدام  اند، 
پست یک نفر آنها یعنی آرشا شکوری دروازه بانی است که در 
نام  ۳ حضور ثابت برای هوادار موفق شد یک کلین شیت به 

خود ثبت نماید.
انتهای  تیم  سه  جدول،  ابتدای  تیم  سه  درصدی  سهم  مقایسه 
جدول و تمامی تیم های لیگ از بازیکنان ۲۰ سال و کمتر از 

۲۰ سال
نکته دهم: ۴۸ بازیکن و ثبت تنها ۳ گل و ۲ پاس گل

از حیث عملکرد، کل بازیکنان این رده سنی که در نیم فصل 
اول به میدان رفته اند موفق شدند مجموعا ۸ گل و ۷ پاس گل 
را به ثبت برسانند که ۵ گل و ۲ پاس گل آن مربوط به رضا 
غندی پور از ملوان و ۳ پاس گل مربوط به بهرام گودرزی از 
آلومینیوم می شود که اگر سهم این دو بازیکن را کم کنیم، کل 
۴۸ بازیکن دیگر روی هم رفته فقط ۳ گل و ۲ پاس گل در یک 

نیم فصل به ثبت رسانده اند.
تیجه گیری: آدرس غلط !

همانطور که در آمار و ارقام فوق دیدیم در لیگ خودمان هم 
اندک مربیانی حاضر هستند که ریسک کنند و از بازیکنان ۲۰ 
سال و کمتر از ۲۰ سال در ترکیب خود بهره ببرند. اینکه صرفا 
هر روز در تریبون های مختلف فریاد بزنیم و از واژه تغییر نسل 
تیم ملی بنوان ابزاری برای تهاجم به کادر فنی بکار ببریم، دور 
از انصاف است. سرمربی تیم ملی  همانطور که گفته شد، صرفا 
بازیکنان و آماده سازی آنها برای رقابت های  انتخاب  مسئول 
ملی است و مسئولیت پرورش بازیکنان برعهده باشگاه است. 
طبیعتا، لیگ جوان، تیم ملی را هم جوان می کند و اگر مربیان 
حاضر در لیگ، ریسک بازی دادن به بازیکنان جوان را متحمل 
نشوند، چطور از سرمربی تیم ملی توقع می رود از بازیکنانی 

استفاده کند که حتی مربی هایشان هم به آنها اعتماد ندارند؟!
همچنین، از بازه رده سنی، بازیکنانی نظیر محمد خلیفه، بهرام 
گودرزی، رضا غندی پور و امیر محمد رزاقی نیا پتانسیل دعوت 
شدن به تیم ملی را در فیفادی های آینده )البته به شرط حفظ 
سه  در  ملی  تیم  سرمربی  که  است  طبیعی  اما  دارند  عملکرد( 
فیفادی قبلی که هنوز لیگ ما اوج نگرفته بود، از این بازیکنان 
استفاده نکند خصوصا در شرایطی که هنوز وضعیت صعودمان 
ازبکستان  نظیر  تیم هایی  با  بازی های سختی  نبود و  مشخص 

و قطر داشتیم.
نکات مهم: 

بازه  صرفا  که  است  این  مقاله  این  های  محدودیت  از  *یکی 
سنی ۲۰ سال و کمتر از ۲۰ سال را مورد بررسی قرار داده است 
و برای تکمیل پازل جوانگرایی بایستی که بازه های سنی ۲۱ 
تا ۲۵ سال، ۲۶ تا ۳۰ سال و همچنین بالای ۳۱ سال نیز مورد 

بررسی قرار بگیرند.
از کل  بازیکن  دو  تولد  تاریخ  به  مربوط  اطلاعات  *همچنین، 
و  نبود  موجود  اند،  رفته  میدان  به  برتر  لیگ  در  که  بازیکنانی 
به همین دلیل نمی دانستیم که در بازه سنی موردنظر این مقاله 

قرار دارند یا خیر.  
*بعنوان نکته پایانی، هیچ بازیکن خارجی در بازه سنی ۲۰ سال 

و کمتر از ۲۰ سال در فوتبال ایران فعالیت ندارد.
لازم بذکر است که داده های دقایق حضور بازیکنان این رده 
سنی در تاریخ جمعه ۱۴ دی ۱۴۰۳ از وبسایت ترنسفرمارکت 
استخراج شده اند و داده های مربوط به عملکرد آنها )گل یا 
برداشته  سه  ورزش  وبسایت  از  مذکور  تاریخ  در  گل(  پاس 

شده است.

رضا درویش پس از بازگشت از دیدار تدارکاتی پرسپولیس 
برابر چادرملو خبر مهمی را به خبرنگاران مخابره کرد.

بیست و چهارم  لیگ  زمستانی  نقل وانتقالات  پنجره  شروع  با 
منتشر  او  جذب  درباره  زیادی  اخبار  که  بازیکنانی  از  یکی 
می شود، تیوی بیفوما است که از فولاد خوزستان، پرسپولیس 

و استقلال به عنوان مشتریان جدی او نام برده شد.
یک میلیون و هفتصد هزار دلار برای کنار کشیدن فولاد

خود  مصاحبه  در  نصیرزاده  هوشنگ  که  آنطور  بین  این  در 
به  مایل  خوزستان  استقلال  مدیران  داشت،  تاکید  آن  بر 
که  هستند  خود  همشهری  باشگاه  به  بیفوما  تیوی  فروش 
خوزستان  فولاد  عقب نشینی  سبب  آن ها  پیشنهادی  رقم  البته 
دلار  هزار   ۵۰۰ مبلغ  خوزستان  استقلال  باشگاه  است.  شده 
علاوه  به  مبلغ  این  که  کرده  درخواست  بیفوما  فروش  برای 
درخواست خود بازیکن برای عقد قرارداد ۱.۲ میلیون دلاری 
از جدال  فولاد خوزستان  تا  باشگاه خواهانش، سبب شد  با 
کنگویی  اهل  مهاجم  این  جذب  برای  رقیب  باشگاه های  با 

کنار بکشد.

پرسپولیس هم از جذب بیفوما انصراف داد
 ۳۲ بیفومای  پیوستن  از  صحبت  همچنان  شرایط  این  در 
ساله به پرسپولیس بود که رضا درویش پس از بازگشت از 
به سود  با ۶ گل  تدارکاتی پرسپولیس و چادرملو که  دیدار 
سرخ پوشان تمام شد، خبر مهمی را به خبرنگاران در مقابل 
مدیرعامل  اساس  براین  کرد.  مخابره  پرسپولیس  ساختمان 
به  دیگر  باقری  کریم  مخالفت  با  که  کرده  بیان  پرسپولیس 
دنبال جذب بیفوما نخواهند بود. او در اینباره به خبرنگاران 
به صورت غیررسمی اینطور گفته است: »آقای باقری مخالف 
جذب بیفوما هستند. بازیکنی با این قیمت ارزش جذب کردن 
ندارد. آقای باقری گفتند بازیکنانی داریم با ارزش تر هستند و 
توانایی هایی دارند که می توانند برای تیم کاراتر عمل کنند«.

شانس استقلال برای جذب بیفوما بیشتر شد
و  خوزستان  فولاد  باشگاه  دو  انصراف  با  و  وصف  این  با 
باشگاه  درخواستی  مبلغ  دلیل  به  بیفوما  از جذب  پرسپولیس 
بازیکن،  این  خود  برنامه های  مدیر  و  خوزستان  استقلال 
فرصت مناسبی برای مدیران استقلال فراهم شده تا در فضای 

بازتری مذاکرات را با مدیران باشگاه استقلال خوزستان ادامه 
بدهند. با خارج شدن دو رقیب اصلی برای جذب بیفوما حالا 
استقلالی ها می توانند چانه زنی بیشتری برای پایین آوردن مبلغ 
بیفوما  برنامه های  مدیر  همینطور  و  هم نام  باشگاه  درخواستی 

داشته باشند.
گفتنی است بیفوما که در پست وینگر چپ به میدان می رود، 
و  گل   ۳ ثبت  با  را  بیست و چهارم  لیگ  مسابقات  اول  نیمه 
ارسال ۲ پاس گل به اتمام رساند و حالا باید دید در نیمه دوم 

مسابقات با چه پیراهنی در میادین دیده خواهد شد. 
قرارداد  خوزستان  استقلال  با  حالی  در  بیفوما  اینکه  جالب 
را  تهران  استقلال  در  انتظار حضور  که  می کند  امضا  رسمی 
داشته اما آنطور که خودش در مصاحبه اش به آن اشاره کرد، 
متوجه این تشابه نمی  شود و حالا این شانس را دارد که پس 
از چند ماه به تیمی بپیوندد که از ابتدا قصد اضافه شدن به 
با  مذاکرات  این  دید  باید  البته  است.  داشته  را  آن ها  اردوی 
خواهد  پیش  چطور  ادامه  در  جدی  رقیب  دو  شدن  خارج 

رفت. 

بعد از فولاد، پرسپولیس هم از جذب بیفوما کنار کشید؛ 

شانس استقلال بیشتر شد

علی قلی زاده در مصاحبه با سایت لخ پوزنان در مورد مسائل 
مختلفی حرف زد و سفره دلش را باز کرد.قلی زاده: دوست 

دارم به خانه برگردم
 علی قلی زاده، ستاره ایرانی لخ پوزنان، در مصاحبه با سایت 
به طور صادقانه سال  اگر بخواهم  باشگاه می گوید،  رسمی 
گذشته را ارزیابی کنم، در مقیاس ۱ تا ۱۰ احتمالًا نمره ای 
بین ۲ و ۳ به خودم می دهم. حالا در طول بازی ها می بینم 
که تغییرات زیادی رخ داده است، من خودم احساس کاملًا 

متفاوتی دارم و همین را درباره تیم هم می توانم بگویم.
در مصاحبه بازیکن ۲۸ ساله که در فصل جاری لیگ برتر 
لهستان سه گل زده و همین تعداد پاس گل داده، آمده است:

چند وقتی طول کشید تا بهترین نسخه علی قلی زاده را در لخِ 
پوزنان ببینیم. بیایید از اینجا شروع کنیم: آیا این اتفاق افتاده 
است؟ آیا احساس می کنی که در پاییز، ما همه توانایی های 

تو را دیدیم؟
به مراتب  اینطور نیست. من می توانم  نه، قطعاً از نظر کلی 
بهتر باشم و منتظر لحظه ای هستم که به بالاترین سطح خود 
برسم. امیدوارم هر چه زودتر این کار را انجام دهم، اما بدون 
و  می شناسم  را  خودم  دارم،  بیشتری  توانایی های  من  شک 
به توانایی هایم آگاه هستم. به نظر من بهترین فرم خودم را 
در شارلروا داشتم، جایی که در یک فصل هشت گل زدم 

و تعداد پاس گل هایم نیز کم نبود، اینها آمار خوبی بودند.
به نظر تو چقدر تا رسیدن به آن فرم فاصله داری؟

باید در نظر بگیریم که از آن زمان دو مصدومیت جدی داشتم 
که باید بهبود پیدا می کردم. حالا احساس می کنم که خیلی 
بهتر شده ام و از این بابت بسیار خوشحالم، برای این موضوع 
سخت کار کردم. هنوز هم انرژی زیادی دارم و همه تلاش 

خود را می کنم تا هر چه سریع تر این پتانسیل را آزاد کنم.
دوره  گذشته،  سال  دو  در  بار  اولین  برای  تابستان  در 
آماده سازی قبل از شروع فصل را گذراندی. این یک استارت 

دوباره برای تو بود؟
در واقع، حتی از چهار سال پیش، زیرا در سال های گذشته 
فصل  پیش  به  دیرتر  کمی  و  بودم  ملی  تیم  اردوهای  در 
تیم های خودم می رسیدم و نمی توانستم حتی دو هفته با آن ها 
تمرین کنم. برای من، آنچه تابستان امسال اتفاق افتاد نوعی 
تجدید نیرو بود. این برای یک بازیکن بسیار مهم است که 
بتواند به طور کامل در تمرینات شرکت کند و پس از این 
مدت طولانی بدون این امکان، احساس می کردم که چیزی 

خاص در پیش دارم.
داشت؟  تو  برای  معنایی  چه  فردریکسن  نیلس  مربی  ورود 
دوباره  را  بازیکنانش  از  برخی  او  که  کرد  انکار  نمی توان 
آیا  به رشد آن ها داد،  مناسبی  یا حداقل جهت  کشف کرد 

خودت را جزء این گروه می دانی؟
با توجه به اینکه در فصل گذشته چه شرایطی داشتم، قطعاً 
ارزیابی  را  گذشته  سال  صادقانه  طور  به  بخواهم  اگر  بله. 
کنم، در مقیاس ۱ تا ۱۰ احتمالًا نمره ای بین ۲ و ۳ به خودم 
پتانسیل کامل خود  به  ما  تیم،  به عنوان یک  البته،  می دهم. 
نزدیک نشدیم، اما برای من شخصاً این یک فاجعه بود. حالا 
در طول بازی ها دیده می شود که تغییرات زیادی رخ داده 
را  همین  و  دارم  متفاوتی  کاملًا  احساس  خودم  من  است، 
درباره تیم هم می توانم بگویم. باید این روند را حفظ کنیم، 
هم به عنوان فرد و هم به عنوان یک کل، اما من خوش بین 
هستم. ما باید تا یک مرحله بالاتر برویم؛ فقط حفظ آنچه قبلًا 

به دست آمده کافی نیست.
نسبتاً  نمره ای  و  می کنی  صحبت  گذشته  فصل  درباره  تو 
بپرسیم: چه کسی در  بیایید  به خودت دادی،  نامطلوب که 
آن زمان بیشترین کمک را به تو کرد؟ این موضوع اهمیت 
دارد زیرا بدون بازگشت از آن سطح پایین نمی توانستی سوار 

آسانسوری شوی که به سرعت رو به بالا حرکت می کند.
گاهی اوقات درباره این موضوع با خانواده و دوستان صحبت 
تکرار  می گویم،  آن ها  به  که  را  چیزی  همان  و  می کردیم 
می کنم. از اولین روزی که وارد لخِ شدم، می توانستم روی 
هر بازیکنی که ملاقات کردم حساب کنم. از بین بازیکنان، 
موری بیشتر از همه در یادم مانده است؛ او خیلی مرا تشویق 
و کمک کرد. با این حال، همه به من کمک کردند: بازیکنان، 
کادر فنی، کارکنان باشگاه. البته خانواده ام نیز قدرت زیادی 
به من دادند و باید از نزدیکانم نیز تشکر کنم. ارتباط و حسی 

که از ابتدا در تیم وجود داشت واقعاً ارزشمند بود.
در نیمه اول پاییز، هفته ها گذشت و تو نیمکت نشین بودی و 
گاهی اوقات انگیزه مثبتی برای تیم ایجاد کردی، اما با این 
حال همانطور که خودت اشاره کردی، برای دومین بازی ات 
از دقیقه اول باید تا نیمه اکتبر صبر می کردی. چگونه باید با 

چنین دوره نسبتاً دشواری کنار بیایی؟
هر  از  باید  بگیری،  قرار  اصلی  ترکیب  در  می خواهی  اگر 
حداکثر  می آوری،  دست  به  نیمکت  روی  از  که  فرصتی 
چه  که  بدهی  نشان  کوتاه  مدت  این  در  بکنی.  را  استفاده 
توانایی هایی داری و به تیم کمک کنی. با این حال، نگرش 
من این بود که تیم در اولویت است. همه می خواهند از ابتدا 
بازی کنند، اما باید به یاد داشته باشیم که این هدف باید برای 
همه یکسان باشد و هدف ما قهرمانی در لهستان است. برای 
من این موضوع تغییر نکرده، چه از روی نیمکت شروع کنم 

و چه در یازده تای اصلی.
در  که  شده ای  مواجه  وضعیتی  با  قبلی  باشگاه های  در  آیا 
سمت تو دو بازیکن باکیفیت برای رقابت وجود داشته باشند 

و در نتیجه رقابت به این اندازه برابر باشد؟
پاتریک و دینو بازیکنان با کیفیت بالایی هستند و باید بگویم 
که این شدیدترین رقابت برای جایگاه در ترکیب بوده که در 
زندگی ام تجربه کرده ام. من روابط بسیار خوبی با دینو دارم 
و در تمرینات آماده ایم تا برای جان هم بجنگیم. در نهایت، ما 
یکدیگر را مانند برادر می دانیم، اما این همچنین به این معنی 
است که باید رقابت کنیم و به یکدیگر فشار بیاوریم. تنها به 

این ترتیب می توان اوج گرفت.
با توجه به سوال اول، فرم تو به تدریج بهتر شد و بهترین 
این  آیا  دادی.  نشان  ورشو  لژیل  با  بازی  در  را  آن  نشانه 
همان علی قلی زاده ای است که به لهستان آمده تا ستاره لیگ 
شود؟ جالب است که رقیب در آن روز نیز خاص بود. فکر 
می کنی دیدگاه دیگران نسبت به تو پس از این بازی تغییر 
کرده باشد و اینکه آیا این بازی یک نقطه عطف در دوران 

تو در لخِ بود؟
ما  همه  لخِ،  به  من  آمدن  با  که  کنیم  شروع  اینجا  از  باید 
انتظارات زیادی داشتیم. هواداران، باشگاه، خودم. برای مدت 
طولانی نتوانستم به تیم کمک زیادی کنم، اما همیشه به یاد 
داشتم که باید صبور باشم. من افرادی را که می گفتند: هی، 
باشی درک  عالی  بود  قرار  و  نداده ای  نشان  تا حالا چیزی 
البته  می کردم. احساس می کردم زمان جبران نزدیک است، 
هر  به  انجام دهم.  باید  زیادی  کارهای  هنوز  کار  این  برای 
حال، آن بازی با لژیا برای من رویایی بود، جدی می گویم، 
همه چیز با هم هماهنگ شد. من خوب بازی کردم، تیم هم 
همینطور، و در سکوها هواداران کاملًا حضور داشتند. بیایید 
به روند این ۹۰ دقیقه نگاه کنیم، من بعد از سه دقیقه گل زدم، 
تا نیمه اول نتیجه ۲-۲ بود و سپس اتفاقاتی رخ داد. صادقانه 

بگویم، این یکی از محبوب ترین بازی های زندگی ام است.

معتقد  فوتبال  تهران  استقلال  فوتبال  تیم  پیشین  سرپرست 
فصل  ابتدای  و  گذشته  فصل  در  مدیریتی  های  تنش  است 
جاری عامل مهمی در رقم خوردن نتایج ضعیف این تیم در 

فصل بیست و چهارم لیگ برتر بوده است.
 تیم فوتبال استقلال تهران نیم فصل اول لیگ برتر را در رده 
دهم جدول رده بندی و با کسب ۱۸ امتیاز به پایان رساند و 
هواداران این تیم امیدوار هستند موسیمانه بتواند با شناختی 
که از تیم کسب کرده نتایج مطلوبی به دست بیاورد و شرایط 

آبی پوشان در نیم فصل دوم بهبود پیدا کند.
بیژن طاهری، پیشکسوت فوتبال استقلال که سابقه حضور 
دارد  کارنامه  در  هم  را  تیم  این  مدیریتی  و  فنی  کادر  در 
در  تیم  این  شرایط  بررسی  به  مهر،  خبرنگار  با  گفتگو  در 
نیم فصل اول پرداخت و تنش های مدیریتی، نبود ورزشگاه 
آزادی و نداشتن بازیکنان سرعتی را به عنوان عامل کسب 

نتایج ضعیف مطرح کرد.
از همان ابتدا، عاقبت کار مشخص بود

فصل  نیم  در  استقلال  شرایط  خصوص  در  طاهری  بیژن 
خوب  استقلال  برای  را  اول  فصل  نیم  شرایط  گفت:  اول 
ندیدم چون از همان شروع مشخص بود که عاقبت کار چه 
می شود. وقتی در هفته سوم سرمربی عوض شد و آن نتایج 
رقم خورد می شد پیش بینی کرد که با چنین شرایطی مواجه 

خواهیم شد.
۱۵ بازی دست نخورده برای استقلال

وی ادامه داد: به نظر من استقلال مهره های خوبی دارد اما 
تیم  به  ابتدا  هم  موسیمانه  آمدن  ندارد.  و جوری  تیم جمع 
سریال  ادامه  در  اما  شد  کسب  خوبی  نتایج  و  کرد  کمک 
مساوی ها رقم خورد و در نهایت با رده دهم در نیم فصل 
دست  بازی   ۱۵ تفاسیر،  این  همه  با  رسید.  پایان  به  اول 
نخورده برای استقلال باقی مانده است و می شود نیم فصل 

اول را جبران کرد.
همه مجموعه استقلال مقصر است

در  تیم  یک  وقتی  گفت:  ادامه  در  فوتبال  پیشکسوت  این 
یک بازه طولانی نتیجه نمی گیرد یک شخص یا گروه مقصر 
نیستند و همه مجموعه در کسب این نتیجه سهیم هستند اما 
چشم  به  همه  از  بیش  است  زمین  درون  که  بازیکن  نقش 
بود. مربی جدید  بر علت شده  نبود مربی هم مزید  می آید 
هم وقتی آمد گفتیم نیاز به زمان دارد تا به شناخت برسد و 
از نیم فصل دوم و با توجه به مهره هایی که دارد می تواند 

نتیجه بگیرد.
استقلال به بازیکن سرعتی نیاز دارد

گفت:  دوم  فصل  نیم  در  تیم  تقویت  در خصوص  طاهری 
بازی ۴  هر  بازی می کرد و در  استقلال هجومی  زمانی که 
به ثمر می رساند دارای مهاجمان سرعتی بود.  بیشتر  گل و 
اما مهاجمان الان استقلال سرعتی نیستند و کم گل می زنند. 
نیاز  استقلال به دو فوروارد سرعتی و وینگر چپ تکنیکی 
دارد و اگر در این دو پست، تقویت بشود می تواند در نیم 

فصل دوم در نقش مدعی ظاهر شود.
مهمترین مشکل استقلال دعواهای مدیریتی بود

سرپرست پیشین تیم استقلال معتقد است دعواهای مدیریتی 
عامل  مهم ترین  داشت  وجود  تیم  این  در  که  تنش هایی  و 
مشکل  ترین  مهم ترین  گفت:  و  بود  ضعیف  نتایج  کسب 
استقلال دعواهای مدیریتی بود که پارسال قهرمانی را از تیم 

گرفت و تا فصل جاری ادامه پیدا کرد.
مشکلی از طرف سمیعی وجود ندارد

مدیرعامل  سمیعی،  فرشید  عملکرد  خصوص  در  طاهری 
باشگاه  در  که  است  سالی  چند  سمیعی  گفت:  استقلال، 
حضور دارد و شناخت خوبی از تیم دارد. الان هم هولدینگ 
امسال وضعیت  کند.  را حمایت  تیم  مالی،  نظر  از  تا  آمده 
مالی خوب است و بازیکنان هم درصدهای خود را گرفته 
اند و به نظرم مشکلی از طرف آقای سمیعی وجود نداشت 
فصل  اوایل  و  گذشته  سال  اتفاقات  همان  اصلی  مشکل  و 
امسال بود. امسال هم هفته سوم مربی عوض شد که روی 

تیم اثر می گذارد.
۸ روز تعطیلی زیاد است

این پیشکسوت فوتبال بر اهمیت نقش موسیمانه تاکید کرد 
و گفت: کادر فنی استقلال باید وقت بیشتری برای تمرینات 
اینقدر تمرین را تعطیل نکند. تعطیلی در فوتبال  بگذارد و 
حرفه ای معنی ندارد. در فوتبال حرفه ای هر روز باید تمرین 
کرد و من با این ۸ روز تعطیلی تمرینات تیم مخالفم. باید 
تمرین  به  بازیکنان  و  می شد  تعطیل  تمرینات  روز   ۳ نهایتاً 

بر می گشتند.
بازیکنان جوان باید بیشتر تمرین کنند

تیم گفت:  در  بازیکنان جوان  از  استفاده  در خصوص  وی 
باانرژی  و  باانگیزه  و  جوان  بازیکن  از  دارد  دوست  مربی 
استفاده کند اما بازیکنان جوان باید در تمرینات خودشان را 
نشان بدهند و تلاش زیادی داشته باشند. برای مثال، امیرعلی 
صادقی که از تیم جوانان سایپا آمده خوب کار کرد اما حتماً 

در تمرینات خوب نبوده که موسیمانه به او بازی نمی دهد.

باتوجه به اینکه پپ گواردیولا اعلام کرد مشکلی با جدایی 
به  خواهان  طور جدی  به  میلان  مدیران  ندارد،  واکر  کایل 

خدمت گرفتن مدافع ۳۴ ساله منچسترسیتی شده اند.
چراغ سبز نشان دادن پپ گواردیولا به جدایی کایل واکر از 
منچسترسیتی سیتی در کنفرانس خبری بعد از پیروزی مقابل 
به خدمت  برای  میلان  امیدواری مدیران  به  منجر  سالفورد، 

گرفتن مدافع راست ۳۴ ساله سیتیزن ها شده است.
در همین راستا، لوئیک تانزی، خبرنگار مشهور فرانسوی با 
میلان  شد  مدعی  ایکس  اجتماعی  شبکه  در  توییتی  انتشار 
یکی از تیم های علاقه مند به واکر در ژانویه است و باتوجه 
به اینکه گواردیولا اعلام کرد مدافع باتجربه تیمش تمایل به 
بازی در خارج از انگلیس دارد، بعید نیست این انتقال در 

زمستان رخ بدهد.
واکر دو سال پیش در چنین روزهایی نیز شدیدا مورد علاقه 
بایرن مونیخ قرار گرفته بود اما آن زمان پیشنهاد مالی باوارایی 
ها چندان مورد توجه مدیران سیتی و واکر قرار نگرفت تا او 

همچنان در جمع شاگردان گواردیولا باقی بماند.
واکر در فصل جاری رقابت ۱۸ بار با پیراهن منچسترسیتی 
معادل ۱۱۵۹ دقیقه به میدان رفته و هنوز موفق به ثبت گل 

یا پاس گل نشده است.
این در حالی است که شنیده می شود علاوه بر میلان، چند 
تیم عربستانی نیز خواهان به خدمت گرفتن واکر در نقل و 
انتقالات ژانویه هستند. گواردیولا ساعاتی پیش مدعی شد 
از  خارج  را  فوتبالش  پایانی  های  سال  دارد  دوست  واکر 
انگلیس دنبال کند و او مجبور است که جای این بازیکن را 

با بازیکنی دیگر پر کند.

واکر مشتری پیدا کرد!



هجمه به وفاق ملی؛ افراطی ها چه می خواهند

شعار  با  دولت  فعالیت  از  بیشتر  ماه  چند  هنوز  که  درحالی 
دعواها  و  اختلافات  گذاشتن  کنار  ضرورت  و  ملی  وفاق 
تمام  انتخابات  خوردگان  شکست  و  تندروها  نشده،  سپری 
توان خود را برای به حاشیه بردن انسجام و یکپارچگی ملی 
به کار بسته اند و هر روز یک اقدام تنش زا و حاشیه ساز را 

در دستور کار خود دارند. 
شرایطی  در  چهاردهم  دولت  ماهگی   ۶ ایرنا،  گزارش  به 
سپری می شود که تا امروز مخالفین و افراط گرایان از هیچ 
تلاش و اقدامی برای مخالفت و ایجاد مانع برسر راه دولت 
تجمعات  و  اعتراضات  برگزاری  از  اند؛  نکرده  فروگذار 
خیابانی بدون مجوز با تعداد محدودی از هواداران گرفته تا 
شایعه بی پایه و اساس استعفای رئیس جمهور تا تهدید به 

استیضاح زودهنگام و نمایشی وزرا .
رئیس جمهور  عنوان  به  پزشکیان  از سکانداری مسعود  بعد 
کشورمان، وی بارها به موضوع وفاق ملی و ضرورت پرهیز 
از دعوا، اختلافات و جنجال های سیاسی تاکید داشته است 
ولی ما همچنان شاهدیم عده ای که به نظر می رسد همان 
و  هستند  جمهوری  ریاست  انتخابات  خوردگان  شکست 
اند این موضوع را بر نمی  دست رد از سوی مردم خورده 
تابند و همواره درحال ایجاد حاشیه و هیاهو از تریبون های 
خصوصی و عمومی همچون مجلس بلکه برای کشور هستند 
های  برنامه  و  اهداف  تحقق  مانع  خواهند  می  گونه  این  و 

دولت برای حل مشکلات مردم شوند.
مردم  برای  ماهیتشان  که  خاص  های  گرروه  و  افراد  این 
آرامش  و  ملی  وفاق  کنند  می  تلاش  است،  شده  شناخته 
کشور و امید ایجاد شده در دل مردم را به چالش بکشند و 
در این راستا از هیچ کاری دریغ نمی کنند یک روز به دلیل 
انتصابات به رئیس جمهور حمله می کنند روز دیگر به دلیل 
مبهم و غیرقابل اجرای عفاف و حجاب،  قانون  اجرا نشدن 
رئیس دولت و رئیس مجلس را زیر سوال می برند و فقط به 
دنبال این هستند که در شرایط سخت بحران های ایجاد شده 

برای کشور، آرامش جامعه و مردم را برهم بزنند.
و  بارها  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس  قالیباف  باقر  محمد 
امروز  اساسی  و  اصلی  که موضوع  است  کرده  تأکید  بارها 
به  پرداختن  و  سیاسی کاری  از  باید  و  است  اقتصاد  کشور 
حاشیه ها پرهیز شود چنانکه اکنون نیز سران قوا و مسئولان 
همچون  اصلی   مسائل  حل  پیگیر  بی وقفه  کشور  اقتصادی 
رفاه  تقویت  و  اقتصادی  وضعیت  بهبود  انرژی،  ناترازی 

خانواده ها هستند.
حال کسانی هم که، یک روز بدنبال مقابله با رفع فیلترینگ، 
روز دیگر اجرای قانون حجاب و عفاق و در مقطعی هم به 
یک  برکناری  به  اصرار  و  وزرا  استیضاح  زدن  کلید  دنبال 
مدیرعالی کشور هستند به نظر می رسد درد و مشکل جامعه 
از چنین درکی  اگر  اند؛ چرا که  نکرده  به درستی درک  را 
برخوردار بودند متوجه می شدند که مشکل کنونی جامعه، 
و  جناحی  کهنه  و  دار  ریشه  اختلافات  و  اقتصادی  مشکل 
گروهی است. همان چیزی که دولت چهاردهم با طرح شعار 

وفاق ملی بدنبال رفع آن است. 
تاکید رهبر انقلاب بر حمایت از دولت چهاردهم

تاکنون در هیچ دولتی شاهد نبودیم که پس از روی کار آمدن 
این  نگذشته  دولت  آغاز  از  ماهی  چند  هنوز  رئیس جمهور 
گونه مخالفان علیه دولتمردان موضع گیری کنند درحالی که 
رهبر معظم انقلاب از زمان روی کار آمدن دولت چهاردهم 
و خواستار  تاکید کردند  دولت  از  بر حمایت همگان  بارها 

کمک به دولت چهاردهم بودند.
انتخابات،  در  پزشکیان  دکتر  آقای  پیروزی  از  پس 
با  هماهنگی  و  مشورت  درباره   نوبت  در چند  رئیس جمهور 
رهبر انقلاب در تشکیل کابینه، موضع خود را بیان کرده بود.

رسد  می  نظر  به  که  چهاردهم  دولت  مخالف  حال  این  با 
دنبال  به  و  نیست  جمهور  رئیس  علیه  جنجال  هدفشان  تنها 
مخالفت و مقابله با رئیس مجلس هم هستند، از هیچ تلاشی 

برای ایجاد اختلال در کشور فروگذار نمی کنند.
نقشه جدید تندروهای مجلس برای دولت

علیه محمد جواد  باز هم  تندروهای مجلس  دیگر  بار  اخیرا 
ظریف معاون رهبردی رئیس جمهور اقدامات خود را تشدید 
معاونت  سوی  از  که  ملی  وفاق  همایش  گویا  اند،  کرده 
راهبردی رئیس جمهور برگزار شد باعث ناراحتی این گروه 
شده و به مذاق آنان خوش نیامده که بار دیگر علیه ظریف 
که نقش مهمی در جلب دوباره مشارکت مردم در انتخابات 
آینده  برای  جامعه  در  امید  شدن  زنده  و  جمهوری  ریاست 

بهتر برای کشور ایفا کرد، دست به کار شدند.
البته حمله جریان رادیکال به محمدجواد ظریف امر جدیدی 
نیست. اینکه او از دید بخش مهمی از افکار عمومی همچنان 
یک چهره تأثیرگذار است بر هیچ کس پوشیده نیست و این 

باب میل برخی گروه های افراطی و خالص سازان نیست.
قوه  به عنوان رئیس  قالیباف  این موضوع صدای  طوری که 

مقننه را نیز درآورد و وی در مطلب و فیلمی که روز شنبه در 
اختیار رسانه ها قرار داده شده، نسبت به اقدامات خلاف واقع 

و دور از انصاف برخی از نمایندگان اعتراض کرده است.
پشت پرده کینه تندروها از ظریف چیست؟

ظریف یکی از نمادهای اصلی توجه و تاکید بر منافع ملی 
بوده  صلح طلبانه  و  اصلاح طلبانه  رویکردهای  از  استفاده  با 
عرصه های  در  که  موفقیت هایی  و  ظریف  حضور  است، 
گوناگون مدیریتی داشته همیشه مورد غضب افراطیون بوده 
است و آنان هیچ گاه نمی توانستند اقدامات را تحمل کنند.

میدان  وارد  که  زمان  هر  ظریف  که  است  این  دیگر  دلیل 
کنشگری شده، عرصه را بر تندروی و انقباض و قهر، تنگ 

کرده و گفت وگو و مذاکره و تعامل را برگزیده است.
از  جمهوری  ریاست  انتخابات  خوردگان  شکست  هدف 

ایجاد تنش در کشور چیست؟
اگر چه مجلس پس از رای مخالف به فوریت لایحه اصلاح 
ماده ۲ قانون انتصابات در مشاغل حساس بررسی آن را به 
کمیسیون اجتماعی مجلس سپرد تا یک روند معمول قانونی 
روند  به  مساله  کشاندن  مسیر  ای  عده  باز  ولی  شود  طی 
از  ندارند که دست  بنا  ترجیح می دهند و اصلا  را  قضایی 

دشمنی بردارند.
مخالفتی که به نظر می رسد بیش از آنکه مخالفت با فوریت 
شخص  انتصاب  با  مخالفت  باشد،  دولت  اصلاحی  لایحه 
رییس جمهور  راهبردی  معاون  عنوان  به  ظریف  محمدجواد 
و  جدی  همراه  انتخاباتی  تبلیغات  در  که  ظریفی  است، 
تاثیرگذار پزشکیان بود و همین اقدام باعث عصبانیت بیشتر 
جریان رقیب شد. به نحوی که امروز به هر نحو ممکن در 
تلاشند او را به عقب برانند، شخصی که تا پیش از این وزیر 
مورد  را  او  بارها  رهبری  شخص  و  بود  کشورمان  خارجه 

تایید و تکریم قرار داده و فرزند انقلاب خوانده است.
هدف قالیباف است

هر چند به نظر می رسد این اقدامات افراطی ها فقط مختص 
مقابله  دنبال  به  افراد  این  و  نیست  پزشکیان  و  ظریف  به 
و  دولت  اقدامات  بهانه  به  و  هستند  قالیباف  محمدباقر  با 
ظریف می خواهند با رئیس مجلس نیز مقابله کنند و در روند 

مدیریت او در مجلس را بی نمی تابند.
شاید هم دلیل این رفتارها این باشد که این افراد در جریان 
انتخابات ریاست جمهوری، قالیباف را مقصر شکست نامزد 
انتخاباتی مد نظر خود می دانستند و امروز می خواهند انتقام 

خود را از وی بگیرند.
بسنده  مجلس  در  زا  تنش  اقدامات  به  فقط  تندروها  این 
نکردند و کار را به بیرون مجلس هم برده اند در این راستا 
بدون  محدود  جمعی  ماه  دی   ۲۱ جمعه  روز  بودیم  شاهد 
مجوز قانونی اقدام به برگزاری تجمع موتوری علیه قالیباف 
و  عفاف  قانون  ابلاغ  عدم  آنچه  دلیل  به  افراد  این  کردند، 
عنوان شده  اسلامی  مجلس شورای  رئیس  از سوی  حجاب 
بود، اردوکشی خیابانی راه انداختند درحالی که بارها تاکید 
شده که رئیس مجلس شورای اسلامی به دلیل نظر شورای 
عالی امنیت ملی، قانون عفاف و حجاب را ابلاغ نکرده است 
و این اقدام تا ارائه لایحه اصلاحی از سوی دولت به تعویق 

افتاده است.
اقلیت تندرو در مجلس راه به جایی نمی برند

نظر  به  مجلس،  در  دولت  مخالفان  اقدامات  تمام  وجود  با 
اقلیت تندرو فکر نمی  می رسد اکثریت مجلس مانند گروه 
کنند و این گروه اقلیتی هستند که نمی توانند اکثریت را در 
مجلس با خود همراه کنند، در نهایت جز برهم زدن آرامش 
روانی جامعه و دادن خوراک و بهانه تفرقه و تشتت درداخل 
جایی  به  راه  نظام،  دشمنان  و  بیگانه  های  رسانه  به  کشور 
اینکه رهبر معظم  به  با توجه  به نظر می رسد  برد.  نخواهند 
انقلاب در فرمایشات خود اشاره داشتند که مجلس به دولت 
توجه  عدم  کند،  کمک  هایش  برنامه  و  اهداف  تحقق  برای 
عده ای خاص به این فرمایشات، خلاف نظرات رهبر انقلاب 

است زیبنده نهاد قانونگذاری کشور نیست.

مقامات لس آنجلس از هواپیماهای آب پاش و ضد حریق برای 
مقابله با گسترش آتش در منطقه پلیسیدز در این شهر استفاده 

کردند. 
به گزارش تسنیم،در پی صدور هشدار هواشناسی درباره احتمال 
وزش بادهای شدید، مقامات لس آنجلس از هواپیماهای آب 
پاش و ضد حریق بر فراز تپه ها برای مقابله با گسترش آتش در 
بخش شرقی منطقه پلیسیدز در این شهر استفاده کردند. تلاش 

آتش نشانان بر روی زمین نیز همچنان ادامه دارد.
طی ۲4 ساعت گذشته، آتش در این منطقه به سرعت گسترش 
یافته و 400 هکتار دیگر را نیز دربرگرفته و خانه های بیشتری 

در آتش سوخته است. 
این در حالی است که هواشناسی لس آنجلس از احتمال وزش 
بادهای شدید با سرعت حدود ۱۱0 کیلومتر بر ساعت خبر داده 

که این امر ممکن است منجر به بحرانی تر شدن شرایط شود.
ادامه ویرانی های ناشی از آتش سوزی در لس آنجلس

آتش سوزی در لس آنجلس از روز سه شنبه گذشته و در پنج 
بخش عمده آغاز شده است. بزرگترین آتش منطقه »پلیسیدز« 
تاکنون  و  کرد  درگیر  را  آنجلس  لس  درغرب  واقع   Palisades

نزدیک به 22 هزار هکتار را به کام خود کشیده است.  
آتش سوزی منطقه »ایتون« Easton واقع در شمال این شهر نیز 
تاکنون نزدیک به 15 هزار هکتار را به تلی از خاکستر بدل کرده 
هرست 800  منطقه  هکتار،  هزار  کنث  منطقه  در  آتش  است. 

هکتار و لیدیا هم 400 هکتار را به کام آتش کشیده است.
در  تایمز،  نیویورک  گزارش  بر  بنا  که  است  حالی  در  این 
منطقه  در  آتش  که  است  شده  معلوم  اطلاع رسانی  تازه ترین 
پلیسیدز تنها 8 درصد مهار شده و در منطقه ایتون نیز تنها 3 
درصد مهار شده است. در منطقه کنث آتش نشانان موفق به 
مهار 50 درصد و منطقه هرست 70 درصد و لیدیا 98 درصد 

آتش مهار شده است.
دستور  جدید،  مناطق  تهدید  آنجلس؛  لس  آتش  سوزی 

تخلیه بیشتر
این آتش سوزی تاکنون موجب مرگ ۱۶ نفر و تخریب حدود 
۱۲ هزار خانه مسکونی و تأسیسات شده و همچنین صدها هزار 

نفر را آواره کرده است. ۱3 نفر نیز تاکنون مفقود هستند.
به  با جستجوی خانه  نشانی اعلام کرده  در همین حال آتش 

خانه، احتمال افزایش شمار کشته شدگان وجود دارد.
رئیس آتش نشانی لس آنجلس در یک کنفرانس خبری اظهار 

کرد آتش در منطقه پلیسیدز تنها ۱۱ درصد مهار شده است.
به نزدیکی منطقه »مندویل  وی تصریح کرد شعله های آتش 
کانیون« گسترش یافته و تهدیدی برای منطقه »برنت وود« نیز 

محسوب می شود، جایی که منزل بسیاری از افراد و بازیکنان 
 405 بزرگراه  غربی  شمال  به  همچنین  آتش  است.  سرشناس 

نزدیک شده است. 
بادهای شدید شرایط بدتر  با وزش  این مقام خاطرنشان کرد 
بحران  این  شود.  می  دشوارتر  آتش  مهار  کار  و  شد  خواهد 
از  جلوگیری  برای  ما  دارد.  ادامه  چهارشنبه  روز  تا  حداقل 

برخی  در  را  برق  بیشتر،  های  آتش سوزی  و  تلفات  افزایش 
مناطق قطع می کنیم.  

هزینه  پرداخت  عدم  از  آنجلس  لس  ساکنان  نگرانی 
بازسازی منازلشان

در منطقه »آلتادنا« نیز دو آتش بزرگ حدود ۱5 هزار هکتار از 
این منطقه را در بر گرفته که این ۲ و نیم برابر ناحیه منهتن است.

شهردار لس آنجلس نیز اعلام کرد تاکنون ۱53 هزار نفر دستور 
تخلیه منازلشان را گرفتند و در صورت مهار نشدن آتش هزاران 
نفر دیگر هم باید منازل خود را تخلیه کنند. در حال حاضر 
به ۱۶۶ هزار نفر هشدار داده شده که ممکن است مجبور به 
تخلیه منازل خود شوند. همچنین تاکنون بیش از ۱0 هزار سازه 
تخریب شده و 57 هزار سازه دیگر در معرض خطر تخریب 

قرار دارد.
بنا بر اعلام مقامات منطقه، برخی از مالکان و ساکنان مناطقی که 
دستور تخلیه صادر شده زیربار خروج از منازل خود نرفته اند و 

از پذیرش دستورات امتناع می کنند.
نیروهای امداد از هفت ایالت مجاور کالیفرنیا، دولت محلی و از 
کانادا و مکزیک، برای امدادرسانی به کالیفرنیا اعزام شده اند تا 
با استفاده از ماشین های آب پاش و بالگردهای مخصوص مهار 

آتش از راه هوایی، کمک کنند.

پرواز  به  از  خواسته  ساکنان  از  هم  آنجلس  لس  پلیس  اداره 
درآوردن پهپادها خودداری کنند تا مانع کار آتش نشانان برای 

اطفای حریق از طریق بالگردها وهواپیماها نشوند.
یک روز قبل، یکی از این پهپهادها با یکی از هواپیماهای آب 
پاش کانادایی برخورد کرد و این امر اقدام اطفای هوایی را در 

حساس ترین زمان مقابله با آتش دشوار کرده است.
ناکامی مسئولان شهر در مدیریت اوضاع و موفقیت در مهار 

آتش نیز همچون روزهای گذشته به قوت خود باقی است.
رسانه های آمریکایی ناهماهنگی میان مدیران اداره آتش نشانی 
و ناکارآمدی مقامات شهری از کارن بس، شهردار لس آنجلس 
از جمله  را  کالیفرنیا  ایالت  فرماندار  نیوسام ،  گاوین  تا  گرفته 

علت های اصلی وقوع بحران دانسته اند.
و  منابع  رساندن  در  اهمال  و  کوتاهی  از  فراوانی  انتقادات 
به  بودجه  دلیل کمبود  به  امدادی  نیروهای  و  تجهیزات کافی 
مناطق مختلف درگیر این آتش سوزی مهیب علیه گاوین نیوسام 
فرماندار کالیفرنیا و کارن بس شهردار لس آنجلس مطرح شده 
است. بس یک هفته پیش از وقوع آتش سوزی، بودجه سازمان 

آتش نشانی را کاهش داده بود.
کالیفرنیا  ایالت  فرماندار  نیوسام،  گاوین  از  ترامپ  دونالد 
خواست به خاطر ناکارآمدی در مقابله با بحران آتش سوزی از 

سمت خود کناره گیری کند.
ترامپ همچنین گفت که وضعیت موجود نشان دهنده ترکیبی از 

بی کفایتی و سوءمدیریت بایدن و نیوسام است.
در واکنش به این اظهارات، بایدن خواست تا مسئله آتش سوزی 

به یک موضوع سیاسی تبدیل نشود. 
بایدن همچنین وعده داد که به مردم مناطق تحت تأثیر از آتش 

سوزی رسیدگی خواهد شد.
در همین حال، ارزیابی تحلیلگران نشان می دهد که هزینه های 
بیمه ای این حادثه، ممکن است از ۲0 میلیارد دلار نیز فراتر رود. 
همچنین پیش بینی شده است ویرانی ها و مضرات اقتصادی این 
حادثه مرگبار دستکم ۱35 تا ۱50 میلیارد دلار خواهد بود.بر 
اساس پیش بینی های اولیه شرکت اکیوودِرِ، خسارات ناشی از 
زده  تخمین  دلار  میلیارد  تا ۱50  بین ۱35  آتش سوزی ها  این 
می شود. این آتش سوزی ها مناطقی را درگیر کرده اند که برخی 

از گران قیمت ترین املاک آمریکا در آن ها قرار دارند.
در حال حاضر صدها تن از ساکنان مناطقی از لس آنجلس، که 
کار مهار شعله های آتش در آنجا به اتمام رسیده، با برگشتن به 
خانه های خود، در حالی که در حال جستجو برای یافتن بقایای 
سوخته خانه خود هستند، بیم آن دارند که سیاست های بیمه 

ای مانع از پوشش کامل هزینه های بازسازی منازل آنها شود.

معاون اول رئیس جمهور :

دولت چهاردهم، دولتی دانشگاهی است

ایران میزبانی فرانسه از جلسه منافقین را محکوم کرد 

قالیباف:

 منابع و محل هزینه یارانه ها باید روشن باشد

دریادار سیاری خبرداد

رزمایش بزرگ ذوالفقار اواخر بهمن برگزار می شود

چهاردهم،  دولت  اینکه  بیان  با  رئیس جمهور  اول  معاون 
بر  بارها  نیز  رئیس جمهور  و  است  دانشگاهی  دولتی 
تاکید  از نظرات کارشناسان در دولت  بهره گیری  ضرورت 
فراوانی  مسائل  و  چالش ها  با  دولت  گفت:  است،  کرده 
روبرو است و از انجمن ها و تشکل های علمی انتظار داریم 
تعبیه سازوکارهای لازم  ارزشمند علمی خود و  با سرمایه 
را  لازم  راهکارهای  کشور  کلان  مسائل  در حل  دولت  به 

ارائه کنند. 
با مسئولان  ایسنا، محمدرضا عارف در نشست  به گزارش 
انجمن های علمی کشور که با حضور وزیر علوم، تحقیقات 
دانشمندان  و  علمی  انجمن های  نمایندگان  فناوری،  و 
شد،  برگزار  امر  دستگاه های  نمایندگان  و  کشور  برجسته 
برنامه  پایش  در  ویژه  به  علمی  انجمن های  کرد:  تصریح 
به  ناترازی ها  و حل  درصدی   8 رشد  تحقق  توسعه،  هفتم 

دولت کمک کنند.
ثبت شرکت های  با  مرتبط  مسائل  بر حل  تاکید  با  عارف   
انجمن های علمی با همکاری قوه قضاییه و همچنین روند 
خصوص  در  انجمن ها،  این  فعال  اساتید  صلاحیت  تایبد 
دولت  نگاه  داد:  ادامه  انجمن ها  این  مالیاتی  حل مشکلات 
راستای  در  علمی  تشکل های  که  است  این  چهاردهم 
نیاز  اگر  و  باشند  مالیات  از  معاف  غیرانتفاعی  فعالیت های 
و  هماهنگی  با  دارد  وجود  قوانین  بازنویسی  و  اصلاح  به 

همکاری سازمان مالیاتی این مسئله حل شود.
انجمن های  اینکه  بر  تاکید  با  رئیس جمهور  اول  معاون 
از  کرد:   تصریح  هستند،  دولت چهاردهم  مشاوران  علمی 
مصوبات  ابلاغ  از  پس  که  می خواهیم  علمی  انجمن های 
کنند  ارائه  دولت  به  را  خود  کارشناسانه  نظرات  دولتی 
کارشناسی  نگاه  این  اساس  بر  بلافاصله  نیز  دولت  و 
به  را  اصلاحات لازم  علمی،  برجسته  اساتید  و  دانشمندان 

عمل خواهد آورد.
علمی  انجمن های  نگاه و حضور  به  نیاز  اینکه  بیان  با  وی 

در همه بخش های کشور داریم، تصریح کرد: کشور گرفتار 
آسیب های اجتماعی به ویژه شکاف نسلی است و باید دید 
به  و  ورود  مسائل  این  حل  برای  چقدر  علمی  انجمن های 
دولت کمک کرده اند و با حضور این انجمن های علمی در 
کنار دولت، در خدمت مردم باشیم و اگر بنا است مسئله ای 
با رویکرد علمی حل شود قطعاً دولت قوت قلب برای اجرا 

خواهد داشت.
فعالیت  اهمیت  به  اشاره  با  رئیس جمهور  اول  معاون 
انجمن های علمی دانشجویی افزود: در گذشته مجموعه های 
به وجود آمد که  دانشگاه ها  جوان و علمی دانشجویی در 
برخوردهای  دلیل  به  گاهی  و  بودند  فعال  و  موثر  بسیار 
کار  به  دانشگاه ها، جوانان علاقه مند  سلیقه ای  و  غیرمنطقی 
تشکیلاتی رها شده اند و انجمن های علمی باید برای میدان 
حل  برای  آنان  کردن  فعال  و  دانشمند  جوانان  به  دادن 

مشکلات کشور ورود کنند.
علمی  برجستگان  و  نخبگان  تکریم  لزوم  درباره  عارف 
تاکید کرد: امروز جوانان الگوی علمی ندارند و به دلایل 
مراکز  و  دانشگاه ها  در  الگوسوزی  سلیقه ای،  برخوردهای 
علمی و پژوهشی شده است که باید اقدام ارزشمند خوب 
تا  را  کشور  علمی  برجسته  نخبگان  تکریم  تاثیرگذار  و 
زمانی که این دانشمندان در قید حیات هستند، انجام دهیم.

سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان ضمن محکومیت 
توسط  منافقین  تروریستی  گروهک  جلسه  یک  میزبانی 
فرانسه تأکید کرد: مماشات و برخورد گزینشی فرانسه در 

برابر تروریسم عمل متخلفانه ای است. 
امور  بقائی، سخنگوی وزارت  به گزارش تسنیم، اسماعیل 
خارجه جمهوری اسلامی ایران، میزبانی یک جلسه گروهک 
تروریستی منافقین توسط فرانسه را به عنوان مصداق روشن 
حمایت از تروریسم و نقض تعهد حقوقی بین المللی دولت 

فرانسه برای پیشگیری و مقابله با تروریسم محکوم کرد.
اقدامات  با اشاره به سابقه  سخنگوی وزارت امور خارجه 
هزاران  شهادت  به  منجر  که  منافقین  گروهک  تروریستی 
دیگر  نفر  هزاران  مجروح شدن  و  بی گناه  هموطنان  از  نفر 
رژیم  با  گروهک  این  همدستی  یادآوری  با  نیز  و  گردیده 
ایران،  به  هشت ساله  نظامی  تجاوز  جریان  در  صدام 
فرانسه  در  گروهک  این  عناصر  فعالیت  و  حضور  ادامه 
وفق  فرانسه  دولت  بین المللی  حقوقی  تکالیف  ناقض  را 
و  تروریسم  با  مقابله  با  مرتبط  بین المللی  مقاوله نامه های 
قطعنامه  ۱373 شورای امنیت سازمان ملل و همچنین مغایر 
دوستانه  روابط  درباره  بین الملل  حقوق  بنیادین  »اصول  با 
متحد«  ملل  منشور  اساس  بر  دولت ها  میان  همکاری  و 
گزینشی  برخورد  و  مماشات  که  کرد  تأکید  و  توصیف 
فرانسه در برابر تروریسم عمل متخلفانه ای است که موجد 
مسئولیت بین المللی دولت فرانسه است و از لحاظ اخلاقی 

و معیارهای حقوق بشری نیز کاملًا مذموم و مردود می باشد.
تروریستی  گروهک  یک  به  دادن  مجوز  بقائی  اسماعیل 
برای برگزاری نشست را مصداق بارز مشارکت در ترغیب 
ایران  داخلی  امور  در  مداخله  و  نفرت پراکنی  خشونت، 
دولت  جانب  از  رفتاری  چنین  کرد:  تصریح  و  دانست 
اصول  و  بشر  حقوق  مبانی  با  آشکار  تناقض  در  فرانسه 

بنیادین حقوق بین الملل و منشور ملل متحد قرار دارد.
سخنگوی وزارت امور خارجه با تأکید بر ضرورت پایبندی 
همه دولت ها به تعهدات حقوقی بین المللی خود در زمینه 
پیشگیری و مقابله با تروریسم و خودداری از هرگونه کمک 
به  عمل  خواستار  تروریسم،  مالی  تأمین  و  سازماندهی  به 

این تعهدات از سوی دولت فرانسه شد.

با  مجلس  علنی  جلسه  در  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
بودجه  به لایحه  نگهبان  ایرادهای شورای  دستور کار رفع 
۱404 کشور،گفت: منابع و محل هزینه یارانه ها باید روشن 

باشد. 
به گزارش ایرنا، محمد باقر قالیباف طی سخنانی در جلسه 
به لایحه  نگهبان  ایرادهای شورای  برای رفع  علنی مجلس 
این  ما  و شفاف  بحث روشن  ۱404 کشور، گفت:  بودجه 
حتما  آمده   ۱3 تبصره  در  که  را  منابعی  گفتیم  که  بود 
ستاره دار و مشخص کنید. وی افزود: این بدان معنا است 
به  مربوط  که  هم  هزینه ای  محل  و  باشند  روشن  منابع  که 
یارانه  است هم روشن باشند.رئیس مجلس عنوان کرد: اگر 
این کار انجام نشود دومرتبه فردا دولت می گوید ما لایحه 
را دادیم که همه تجمیع شود وقتی به مجلس رفتیم، مجلس 

کار  این  و  کرد  جدا  را  اینها  و  نداشت  قبول  را  شفافیت 
درستی نیست.

گزارش کمیسیون تلفیق درباره رفع ایرادات شورای نگهبان 
به لایحه بودجه سال ۱404 درجلسه امروز یکشنبه مجلس 

شورای اسلامی بررسی می شود.

یک  الحاق  از  ارتش  کننده  هماهنگ  معاون  و  ستاد  رئیس 
هزار پهپاد راهبردی به یگان پهپادی ارتش و یک فروند ناو 
ایرنا،  گزارش  به  داد.  خبر  ارتش  دریایی  نیروی  به  جدید 
امیردریادار حبیب الله سیاری در گفتگویی درباره رونمایی 
از  یکی  گفت:  ارتش  به  نظامی جدید  ادوات  الحاق  و  ها 
مهمترین اقداماتی که در این زمینه انجام می شود رونمایی 
و الحاق بیش از هزار فروند پهپاد راهبردی با ویژگی های 
در  زنی  نقطه  و  زیاد  برد  بالا،  انفجار  قدرت  پنهانکاری، 
ارتش  توانمندی  به  الحاق  این  با  که  است  آینده  روزهای 
جمهوری اسلامی ایران در بعد پهپادی اضافه می شود.وی 
افزود: رونمایی از برخی تجهیزات در سامانه های مختلف 
در نیروی زمینی ارتش در روزهای آینده را در برنامه داریم 

که به سازمان نیروی زمینی ارتش جمهوری اسلامی اضافه 
می شود.رئیس ستاد و معاون هماهنگ کننده ارتش همچنین 
از بهره برداری فاز ۱ منطقه دوم ولایت جاسک خبر داد و 
گفت: در اجرای فرمان تدبیر رئیس ستاد و معاون هماهنگ 
از  دیگر  یکی  سایبری  رزمایش  اینکه  بیان  با  ارتش  کننده 
رزمایش های در دستور کار است، گفت: فضای سایبری 
امروز یکی از عرصه های جدید جنگ است که حتماً باید به 
آن توجه شود که البته ما توجه لازم را داریم که در مقابل 
تهدیدات سایبری غافلگیر نشویم. بنابراین رزمایش سایبری 
اسلامی  جمهوری  ارتش  چهارگانه  نیروهای  مشارکت  با 
ایران، قرارگاه پدافند هوایی و جنگال راهبردی ارتش و در 
سطح نیروها پیش بینی شده که به مرحله اجرا در می آید.

صاحب امتیاز و مدیر مسئول: ابراهیم بهمنی جلالی
لیتوگرافی و چاپ شاخه سبز قم		
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